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praznik. 
Ki opominla 
m zavezuje 

50 misli, so hrepenenja, 
gQ ideali, ki nikoli ne zasta
vijo. Ko se nam že zazdi, da 
0 je prekril prah, da bomo 
Isbko poiskali nove, še viš
je, jih piš časa razgrne pred 
g^i v vsej njihovi prvobit
nosti. Mar ni čikaški 1. maj 
iiv kot nekoč? Resda je po
gini praznik (skoraj) vseh 
jelovnih ljudi sveta, a želje 
jo zahteve po pravičnejši 
fospodarski in družbeni 
ureditvi, po svobodi v miru, 
po aapredku, so ostale po
treba. Tudi pri nas. 

Z velikimi koraki smo 
stopali k njihovim uresniči
tvam in modri ljudje so nas 
pri tem vodili. Ko se bomo 
1 maja spominjali največ
ja - Josipa Broza Tita, se 
spomnimo tudi obljub, ka
ko bomo stopali naprej po 
njegovi poti. Pa če sedaj po
gledamo teh nekaj let na-
uj? S čim se lahko pohvali-
Bo, kam naprej smo prišli? 
^Saj, zapisali in sprejeli smo 
ior^i neprcšieto vrsto do-
Inunentov, s pomočjo kate
rih bi nai utrdili poioiaj de-
\wcev, jim zagotovili plači-

\\», ki je odraz njihovega 
vloženega dela, omogočili 

' klavskemu razredu resnič-
iu, samoupravno odločanje 
I* vsem. Pa nam ne gre od 
Ifot, Cilji ustalitve gospo-
\iarstva so daleč, kot so bili, 
k vedno nestrpno iščemo, 
Uj bi lahko in morali spre-
neaiti v družbenem siste-
mu, da bi stvari stekle po 
pravi poti. Enotnost, ta živ-
Ijcaska nuja jugoslovan-
Aib narodov in narodnosti, 
se aam krha na drobnih ka
menčkih različnih inte
resov. 

Veliko dela nas še čaka, 
tfa bomo vrnili sijaj 1. maju, 
ia bomo izpolnili dane ob-
yube. Na nedavnem 10. kon-
tresu Zveze komunistov 
Slovenije so jasno pokazali 
B< slabosti, na odmikanja, 
^di na tista, ki jemljejo 
ielavcu in delu iz rok »čast 
"> oblast^. Komunisti so se 
^neli za krepitev vloge 
'fjavskih svetov in delega-
^ v temeljnih organizaci-
™ združenega dela ter zbo-

združenega dela. Opo-
^jalj so, da delavci v kla-
"iaib industrijskih vejah 
^^ajo bistveno pomemb-
**» a vse premalo vplivna 
*^bejia kategorija in da 
^a biti cilj zveze komuni-

da se bo ta del delav-
razreda hitreje spre-

^"^a/, pridobival strokov-
* in upravljalsko znanje 
^ samoupravljalsko za-

Tudi to bi naj pripo-
J|̂ 'o It manjšanju neupra-
jT^ttili socialnih razlik, ki 
2 nastajajo le pri teh 
^'»vcih. Preveč je tistih, 
,^ vse življenje trdo dela-

je danes ogrožena nji-
f M * ^**^^^^^a varnost, pre-
Q tfa bi lahko rekli, da je 

v naši družbi vrednota, 
^^iero bi lahko brez rdeči-
Lp''aznovali veliki delav-

MILENA B. POKLIC 4 . maja mineva 6 let od smrti Josipa Broza - Tita. Nadaljevali 
bomo njegovo revolucionarno delo po poteh, ki jih je začrtal. 

Titovo 
delo živi 

v zadnjih petih letih so v Jugoslaviji izdali več 
kot tristo knjig Titovih misli in knjig o Titu, mnoge 
od njih pa so celo večkrat ponatisnili. Pripravili in 
izdali so izbrana dela Josipa Broza Tita, objavljena 
so njegova vojna dela in tudi vrsta tematskih zbor
nikov Titovega dela. 

Od dvesto šestdesetih knjig, izdanih po Titovi 
smrti, je nsOveč del o Titu. Od 1983. leta se je število 
izd^ zmanjšalo, toda zanimanje za tovrstno litera
turo je še naprej izjemno veliko, kar dokazuje, da je 
Titova misel živa in vtkana v nadaljnji razvoj jugoslo
vanske družbe. 

KJjub temu, da zdaj izhaja manj knjig in publikacij, 
ki bi govorile neposredno o Titovem delu in njego
vem življenju, pa so v zadnjih letih izdali številne 
publikacije, vezane na zgodovino narodnoosvobodil
nega boja, revolucijo, AVNOJ, zgodovino ZKJ, soci-j 
alistični in samoupravni razvoj. Vsa na posreden 
način govorijo o Titovi vlogi v zgodovinskih dogna
njih. 

Mnogo je knjig, ki govore o Titovih obiskih v posa
meznih mestih, manj pa je del, ki bi poglobljeno! 
govorile o celoti, vsebini in smislu Titove ustvarjalne 
aktivnosti. 

V Koordinacijskem odboru za obeleževanje in 
ohranjanje imena in del Josipa Broza Tita so pouda
rili, da je potrebna posebno skrbna izbira ob izdaja
nju kryig o Titu, pa tudi pri izdajanju splošne litera
ture, ki govori o naši revoluciji. Pa tudi, da je treba 
preprečiti tudi najmanjši poskus izkrivljanja zgodo
vinske resnice in Titovega dela. 

Če že govorimo o Titovih delih, velja tudi pripom
niti, da so publikacije o njem drage. Oblikujejo se 
predlogi in celo zahteve, da bi našli nacMn, kako 
določiti ceno, ki bo dostopna najširšemu krogu ljudi, 
posebno pa mladim. Kajti le tako, seveda ob pomoči 
znanstvenih institucij, ki preučujejo delo in življenje 
Josipa Broza Tita, bo pisana beseda o njem neizčr
pen vir spoznanj o veličini Titovi? misli, pa tudi nav
dih mladim, da bodo vztrajali na poti, ki jo je začrtal 
Tito. i 
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Preskromna vloga samoupravnih organov 
s progratnsko-volUne skupščine Kluba samoupra¥llalcey občine CeUe 

Vlogo samoupravnih organov, or
ganov samoupravne delavske kon
trole, delegacij in njihovega odloča
nja, je potrebno okrepiti in nenehno 
skrbeti za njihovo dosledno in zako
nito izvajanje. To je ena izmed stal
nic celjskega Kluba samoupravljal-
cev. ki so jo poudarili tudi v četrtek 
na programsko voli lni skupiščini. 

Na skupščin i , na kateri je sodelovalo 
p reko sto delegatov, so ugotavljali, da 
j e vlogo samoupravn ih organov in de
legacij še vse premalo čutiti . To so v 
p re tek lem m a n d a t n e m obdobju sku
šali preseči z različnimi obl ikami 
usposabljanja samoupravljalcev-dele-
gatov. Tako je Klub samoupravl ja lcev 
skupaj z obč insk im svetom Zveze sin
d ika tov Celje organiziral kot prvo obli
ko usposabljanja okrogle mize za 
p redsedn ike in names tn ike predsedni
kov delavskih svetov. Druga oblika 
usposabljanja je bila namenjena pred
sedn ikom organov samoupravn ih de
lavskih kont ro l ter p r edsedn ikom dis
cipl inskih komisi j . 

Udeležba na teh usposabljanjih je 
bila sicer boljša kot pred leti, vendar to 
še vedno ni spodbudi lo ust reznega de
la, p r edvsem s a m o u p r a v n e de lavske 
kontrole . Zanimiv je podatek , da le 
dva ods to tka kaznivih dejanj v orgna-
izacijah združenega dela ugotovijo sa
m o u p r a v n e delavske kontrole , večino 
pa organi Službe d ružbenega knjigo
vods tva in Uprave za notranje zadeve. 
Vzroki za slabo delo so slaba kadrov
ska organiziranost , p remajhna uspo
sobljenost ali neust rezni pogoji za nji

hovo delovanje, pogosto pa delavci od
klanjajo dolžnosti p redsedn ika v teh 
organih, ker je uveljavljanje konkret
ne odgovornost i v njihovih delovnih 
organizacijah premalo uveljavljeno. 

Na skupščini so delegati izvoli l i 
nov izvršni odbor Kluba samouprav
ljalcev s predsednikom Ivanom Šale-
jem iz LIK Savinja. Za predsednika 

skupščine Kluba samoupravljalcev so 
ponovno izvoli l i Boža Skaleta iz Li-
bele, za sekretarko pa prav tako po
novno Darko Radaljac iz Zlatarne. 

Različne oblike usposabljanja za de
lo v s amoupravn ih organih zato ostaja
jo ena na jpomembnejš ih nalog Kluba 
samoupravl ja lcev tudi v bodoče , svoje 
delo pa bodo usmerjali še v samo
upravno organiziranost in krepi tev sa
m o u p r a v n e vloge delavcev pri odloča
nju, ter s i s temu deli tve po delu re
zultatih dela. 

MILENA B. POKLIC 

Zlati znaki 
Osvobodiine fronte 

Med letošnjimi dobi tn iki viso
kega priznanja - zlatega znaka 
Osvobodi lne fronte sta tudi Fa-
nika Jugov ič iz Celja in Ivan Ro-
bič iz Žalca. 

Za začetelc 
zdravstvena 
sifupnost 

s sejo skupščine občinske 
zdravstvene skupnosti so se 
v Šentjurju pričela zaseda
nja interesnih skupnosti v 
novi delegatski zasedbi. De
legati so najprej izvoli l i no
vo vodstvo skupščine. 

P r e d s e d n i k je postal Gvi-
do Virant, podpredsedn ik 
pa Angelca Ferlež. Za pred
sednico zbora uporabn ikov 
so izvolili Jožico Naprudnik, 
za p redsedn ika zbora izvajal
cev pa Dragišo Čoloviča. 

Na seji pa so nato razprav
ljali o delu obč inske zdrav
s tvene skupnos t i v pretekl ih 
štirih letih, sprejeli so za
ključni račun za leto 1985 in 
predlog sporazuma o teme
ljih p lana zdravstvene skup
nosti . Vse te točke bi morali 
obravnavat i že delegati na 
prejšnji seji, venda r je bila ta 
nesk lepčna . Zato upajo, da 
bo delo novih delegatov ne
koliko bolj učinkovi to . 

TC 

Delegaciji avstrijskih sindikatov na obisku 
Na povabilo republ iškega odbora s indikata delavcev kemične in nekovinske industr i je in 

republ iškega odbora s indikata delavcev papirne , grafične, založniške in časopisno-informa-
tivne dejavnosti Slovenije sta bili v četr tek in petek na obisku v Sloveniji dve tr ičlanski 
delegaciji avstrijskih s indikatov in sicer s indikata delavcev kemije z avstri jske Koroške in z 
avstri jske Štajerske. 

Delegaciji, ki sta j ih vodila deželna predsednika , sta obiskali Keramično industir jo Liboje 
(na posnetku) , Aero Celje in Cinkarno Celje ter s teklarno Boris Kidrič in Zdravil išče 
Rogaška Slatina. Člani delegacij so se zanimali p redvsem za položaj delavcev in za raven 
družbenega s tandarda , največ vprašanj pa je bilo povezanih z zdravs tvenim in socialnim 
vars tvom delavcev, položajem invalidov, izobraževanjem in prekvalifikacijami. 

M B P . Foto: EDI MASNEC 

Tehnika v šale i n 
vasi 

Tehnična kultura je na celj
skem območju močno razvita, 
a jo tarejo, kot tudi drugod, 
flnančne stiske. To je bila rde
ča nit razprave med delegati 
na petkovi skupščini Zveze 
društev ljudske tehnike Slo
venije, ki je bila v Slovenskih 
Konjicah. 

V Sloveniji imamo 29 dru
štev ljudske tehnike, od teh 
kar 16 na našem območju, ven
dar žal število pada. To je po
sledica gmotnih težav, v kate
rih so se znašla predvsem dru
štva na šolah in krajevnih 
skupnostih, medtem ko se 
vendar nekoliko bolje godi ti
stim, ki so v združenem delu, 
je v razpravi na uvodno poroči-

Delegati so za predsednika 
izvršnega odbora skupščine 
Zveze društev ljudske tehni
ke Slovenije ponovno izvolili 
Franca Vrabiča. 

lo poudaril delegat iz velenjske 
občine. Menil je tudi, da je po
trebno tej dejavnosti dati večji 
vzgojni pomen v okviru sekcij, 
klubov in krožkov, ki naj delu
jejo pod okriljem ljudskih teh
nik. O tehnični kulturi sploh 
malo slišimo, pišemo in govo
rimo, so menih na skupščini, 
razen, zadnje čase o računalni
štvu in tako se za delo v dru
štvih tudi malo ve. V društvih 
ljudske tehnike Slovenije je 
več kot 5800 članov, ki so lani 
organizirali 224 akcij; tečajev, 
seminarjev, predavanj, razstav 
in tekmovanj. Zadnji dve leti 
je ponekod že čutiti mrtvilo in 
hudo praznino v delu društev. 

MATEJA PODJED 

Kdor zdravo 
živi, pridobi 

v S lovensk ih Konj icah 
je b i l v s redo posvet , ki 
ga j e sk l ica l sve t za 
z d r a v s t v o in soc ia lno po
l i t iko p r i OK SZDL in 
Obč insk i s i n d i k a l n i 
svet . 

To je bila ena od aktiv
nosti , ki so j ih v Sloven
skih Konjicah pripravili v 
počast i tev svetovnega 
dneva zdravja, zavedajoč 
se dejstva, kako po
m e m b n a je d ružbena pre
hrana v vrtcih, šolah in 
delovnih organizacijah. 

Na posvetu so sodelo
vali pedagoški in zdrav
stveni delavci ter vodje 
služb varstva pri delu iz 
združenega dela. Z uvod
no razpravo so se dota
knili p roblema zdrave 
p rehrane zlasti med mla
dimi, še posebej med 
srednješolci. Zdravniki 
so se zavzemali za uvedbo 
d ie tne prahrane v tistih 
delovnih organizacijah, 
kjer je še nimajo in prav 
tako za delitev malice na 
dva obroka, tako da bi de
lavci najprej dobili zajtrk. 
Po šolah pa naj bi uvedli 
higienske kot ičke, kjer 
naj bi si učenci po vsa
kem obroku redno umi
vali zobe. 

M. P O D J E D 

Laščam v VrbovGU 
Delegacija laške občine se 

bo 8. maja udeležila prazno
vanja občinskega praznika 
v pobratenem Vrbovcu. 

S to občino imajo Laščani 
že vrs to st ikov na področju 
špor tne in ku l t u rne izmenja
ve. Mladi iz Vrbovca se 
vključujejo tudi v mlad insko 
delovno br igado Ilije Bado-
vinca iz laške občine, pred

šolski in šolski otroci preživ
ljajo z imske poči tnice na 
Smohor ju , otroci iz laške ob
čine pa letujejo v vTBtevškem 
poč i tn i škem d o m u v Nerezi-
nah. Obe občini si želita raz
širiti sodelovanje tudi na go
spoda r skem področju, zato 
bo v delegaciji več predstav
nikov združenega dela laške 
občine. VVE 

Obisk iz Požege 
v Šentjur je v četrtek pri

spela delegacija iz pobrate
ne občine Požega, ki je s 
svoj im kultumo-umetni -
škim društvom sodelovala 
nk osrednji proslavi ob dne
vu Osvobodilne fronte in I. 
maju. 

Gre za t radic ionalna sreča
nja, na kater ih izmenjajo 
medsebo jne izkušnje in 
spoznajo delo nekater ih de
lovnih organizacij . Tokra t so 
si gostje iz Požege lahko 
ogledali S teklarno v Rogaški 
Slatini, Bohor v Šentjurju in 
spominsko sobo skladate
ljev Ipavcev. 

Na obisk pa so tokra t prišli 
tudi učenci iz Požege, ki so 
j ih gostili njihovi šentjurski 
vrstniki . Tudi zanje so pri
pravili poseben p rogram bi
vanja. Ogledali so si obrat 
Aera in ce lodnevno šolo v 
Loki pri Žusmu , kjer so 

spoznali, kako živijo in dela
jo njihovi vrs tniki s Kozjan
skega. 

Svoj obisk j e delegacija 
zaključila v soboto, pri če
mer so se že dogovorili , da 
bodo v bližnji p r ihodnos t i 
Šent jurčani obisk vrnili. 

TC 

Prvomajski shod 
Celle: na Gričku 

T u d i letos bo t radic ionalno srečanje delovnih \̂̂ ^ 
cel jske obč ine na Gr ičku. Srečanje se začne ob dese 
uri z govorom p r e d s e d n i k a občinskega sindikalne« 
sveta Pe t r a Pr ivška in s ku l tu rn im p rogramom. Sre^ 
nje se bo nadaljevalo z mnogimi špor tn imi in družal 
n imi igrami. Za kondici jo pa j e najbolje, da se srečanj 
udeleži te kar peš , sai bo cesta zaprta za promet , j) 
Gr i čku pa vas bodo pričakovaU s t radic ionalnim gol] 
žem, ki ga b o d o pripravil i kuharji Železarne Šton 
organizacijo gos t inskih us lug pa bo prevzel TTG. 

V v s e h krajevnih skupnos t ih celjske občine bodo i 
ob šest ih zjutraj b u d n i c e p ihalnih godb. ki bodo pr\ 
maj obeleži le na svojstven način. 

Laško: praznovanje na Smohorju 
L a š k e s ind ika lne organizacije tud i letos organizirat 

p rvomajsk i shod na Šmohor iu . 

P o d o b n o ko t prejšnja leta p rogram obega priloj 
n o s t n o pros lavo, špor tna in d ružabna tekmovanja jj 
s eveda zabavni del ob domač i glasbi. Iz smeri Hudj 
j a m a , G u č e k in Debro bo organizirana t r im peš hoja, 
Vsi ude leženc i t r im hoje pa b o d o dobil i partizanski 
golaž in pr i ložnos tno darilo. 

MozIrSe: brez shoda 
Razen osrednje pros lave v počast i tev dneva OF in 1 

maja v občin i Mozirje ob prazniku dela ne bo organizi. 
r an ih p rvomajsk ih shodov . Bolj po lne bodo zato pri. 
l jubljene izletniške točke in p lan inske koče. Tako kot 
d r u g o d pa se b o d o tudi gornjesavinjski mladinci 
po t rud ih , da b o d o na p redvečer Praznika dela zagoreli 
š tevi lni k resovi na ob robn ih gričih posameznih krajev 

Slovenske Konilce: na grad 
K r p a n i Konjic se po budnic i , ki jo zaigra tamkajšnja 

godba pihala vsako leto zbero na srečanju na konji 
š k e m gradu , kjer bo praznično tud i za letošnji 1. m4 
Posk rb l j eno bo za j edačo in pijačo. 

Zreškj mlad inc i in d ruš tvo prijateljev mladine v 
kraju pa pripravljajo srečanje na p redvečer 1. maja, in 
sicer na p loščadi m e d ho te lom Dobrava in novo av-to 
b u s n o postajo. 

Šentlur: na Resevno 
Občan i Šentjurja in okol ice se bodo 1. maja ob 10. uri 

srečali na Resevni , kjer bo tud i letos tradicionalen 
s h o d v organizaciji obč inskega s indikalnega sveta in 
P l a n i n s k e g a d ruš tva Šentjur . Pripravljajo program, v 
k a t e r e m bo sodelovala godba na pihala in pevski zbor, 
v saka osnovna organizacija s indikata pa naj bi v svoji 
de lovni organizaciji poiskala g lasbenike , godbenike in 
recitatorje, ki bi sodelovali v p rogramu. Ob tej prilož
nos t i b o d o podehl i priznanja k r ^ e v n e skupnos t i Šent 
jur -center , ki j ih b o d o prejeli: p ionirski odred OŠ Fra 
nja Malgaja Šent jur , S lavko Zalokar, Tolo Šentjur. 
Sergej Še še rko in Drago Slakan. Bronas te znake OF pa 
b o d o ob tej pri ložnost i podelil i : Heleni Padežnik , OS 
Šent jur , Alojzu Još tu , Vladu Grd in i in Mihci J u g . 

Titovo Velenje: haklada in kanenada 
v vedenjski občini bo jutr i , na predvečer praznika 

dela , od 18. do 22. u re v cen t ru Ti tovega Velenja (Titov 
t rg in Cankar jeva ulica) ku l tu rn i p rogram z glasbo v 
živo. V Šoš tanju se bo ob 20. uri pričela baklada po 
ul icah Šoš tanja do Rib i ške koče, kjer bo ku l tu rn i pro
g r a m in tovar iško srečanje de lovnih ljudi in občanov 
O b 21. uri bo k a n o n a d a in pr iče tek kresovanja p« 
kra jevnih skupnos t i h , ob 21,30. uri pa bo v Rdeči dvo
ran i v T i tovem Velenju srečanje de lovnih ljudi in obča 
n o v na p rvoma j skem plesu. 

Preiznik de la bodo začeU Velenjčani praznovat i že 
navsezgodaj in sicer z budn ico in k a n o n a d o . ki bo ob 6 
ur i zjutraj. O b 11. ur i d o p o l d n e p a . s e bo pričelo že 
t r ad ic iona lno p rvomajsko srečanje de lovnih ljudi i" 
o b č a n o v na Grašk i gori. 

Žalec: srečanle pri ŠmiglovI zidanici 
Vsako leto 1. maja se delovni ljudje in občani žalske 

obč ine zberejo pri Šmiglovi zidanici nad Grajsko 
vasjo, kjer j e bila prva konferenca K P S , udeležil pa se 
je je t ud i tovar iš Tito. Letošnja s lovesnost se bo pričela 
o b dese t i uri , s lavnostni govornik pa bo član predsed
s tva zveznih s ind ika tov Marjan Orožen. V kulturnein 
s p o r e d u b o d o sodelovali mladinc i in učenci osnovne 
šole iz Pe t rovč , godba na pihala iz Liboj ter ansambc' 
Savinjski kvinte t . 

Smarle: shod na Boču 
Trad ic iona lno prvomajsko srečanje delovnih ljudi 

o b č a n o v Š m a r s k e obč ine bo 1. maja pri planinskej' ' 
d o m u na Boču. Pr ičelo se bo ob 11. uri s proslavo i|! 
k u l t u r n i m p r o g r a m o m , za katerega so poskrbeli 
učenc i o s n o v n e šole Bor is Kidr ič iz Rogaške Slatin^-
pevsk i zbor iz Makol in Ogranac seljačke sloge iz Pi*" 
log, obč ina Čakovec . Ta d a n se bodo zvrstila še športu^ 
t ekmovan ja (mali nogomet , odbojka, v leka vrvi' 
Posk rbe l i so tud i za glasbo in ples. 



V velenjski občini icurirčlcova 
pošta šestnajst dni 

pionirji iz velenjske občine so v S lat inah prejšnji 
četrtek sprejeti kurirčkovo pošto od vrstnikov iz 
^ I s k e občine. 

Velenjski pionirji b o d o po skr ivnih par t izanskih in 
liurirskih po teh ku r i r čkovo torbico nosili vse do 9. 
In̂ ĵa, ko j o b o d o predal i v r s t n ikom iz Raven na Koro
škem. V velenjski o b č m i pa bo kur i rčkova pošta ostala 
tako dolgo tud i zaradi p rvomajsk ih praznikov, saj jo 
bodo v D o m u mlad ine v T i tovem Velenju gostili vse 
do 5. maja. 

Ob sp re j emu kur i r čkove torb ice v Sla t inah sc osnov
nošolci iz Le tuša skupa j z vrs tn iki iz osnovne šole 
Bratov Letonje Š m a r t n o o b Pak i pripravil i k r ^ š i kul
turni p rog ram, večje pr i redi tve v pozdrav kur i rčkovi 
pošti pa so v velenjski občin i pripravil i še na Ti tovem 
trgu v T i tovem Velenju, kjer je bila osrednja pr i redi tev 
na K o n o v e m in v Zavodnjah , kjer bodo skupaj z borci 
in m l a d i n o organiziral i par t izanski mit ing. 

Sicer p a b o d o nosilci ku r i r čkove torb ice v velenjski 
občini p r ihodnj i ponede l jek torbico ponesl i iz Tito
vega Velenja do Konovega , Cirkovcev, Plešivca, Gra-
§ke gore . G r m a d e , Raven pri Šoštanju, Zavodenj in 
Slemena, kjer jo bodo 9. maja p r e da h v r s tn ikom iz 
Raven na K o r o š k e m . 

V velenjski občini so se letos potrudi l i , da bi p rav v 
vsakem od devetna js t ih p ion i r sk ih od redov sprejeli 
kur i rčkovo poš to . Zarad i tega imajo v občini tudi 
lokalno ku r i r čkovo torb ico , v v s a k e m p ion i r skem 
odredu p a učenc i sestavljajo tud i svoje pozdravno 
pismo. V p r ip ravo s lovesnos t i ob p r ihodu kur i rčkove 
torbice so se poleg njenih nosilcev-pionirjev vključili 
tudi člani Cen t ra za zveze obč inskega š taba ter i tor ialne 
ob rambe , Zveze rezervnih vojaških s tarešin, mladin
ske in b o r č e v s k e organizacije ter druš tev . 

IVANA F I D L E R 

Več delovniii mest v drobnem gospodarstvu 
Prejšnji teden je bila 

ustanovna skupščina celj
ske skupnosti za zaposlova
nje, na kateri so delegati 
med drugim sprejeli načrt 
zaposlovanja za leto 1986. 

S tem spremljajočim do
k u m e n t o m obč inske resolu
cije skupnos t za zaposlova
nje vsako leto določa temlj-
ne cilje pol i t ike zaposlovanja 
v občini . Letos slonijo ti na 
povečanju p rodukt ivnos t i in 

razširjanju mater ia lnih os
nov dela. Tako naj bi pr ido
bili nova delovna mesta , ki 
pa naj bi j ih zasedli kadr i z 
us t rezno (čim višjo) izobraz
bo, kar pogojuje tud i pre
s t ruktur i ran je proizvodnje. 
Večji pouda rek kot doslej pa 
je po t r ebno dati zaposlova
nju in odpiranju novih de
lovnih mes t v proizvodnih 
p rogramih d robnega gospo
dars tva . 

Čeprav združeno delo svo
j ih zaposh tvenih načr tov ni v 
celoti uskladi lo z resolucijo 
(0,7 ods to tna rast zaposleno
sti v t em letu), pa j e v pr imer
javi s prejšnjimi leti le tne na
čr te zaposlovanja bolj uskla
dilo z mater ia ln imi rezultati 
in možnos tmi . Tako naj bi 
bilo po napoved ih stopnja 
gibanja zaposlenost i v go
spoda r s tvu 1,1 ods to tna , v 
negospoda r s tvu 0,5 odstot

na, v zasebnem sektorju pa 
naj bi zaposlili za 4.5 odstot
kov delavcev več. 

Us tanovna seja obč inske 
izobraževalne skupnos t i je 
bila nekol iko bolj s lovesno 
obarvana, saj so ob tej prilož
nosti podelili pr iznanja ob
č inske izobraževalne skup
nosti organizacijam in posa
mezn ikom, ki so se izkazali 
na področ ju vzgoje in izobra
ževanja. Pr iznanja so dobil i 
Aero Celje, krajevna s.kup-
nost Dečkovo naselje, kra
j evna s k u p n o s t Š to re in Da
ne Tovorn ik s srednje tehni
ške šole Maršala Tita ter 
F r a n c Zelič, dosedanj i pred
sedn ik skupšč ine obč inske 
izobraževalne skupnos t i . V 
t em m a n d a t u pa bo skupšči 
ni p redsedova l Zla tko Sent-
jurc , p redsedn ica zbora izva
jalcev j e Ana Plevčak, zbora 
u p o r a b n i k o v pa Slavko 
Terče . 

Na prvi seji skupšč ine ob
č inske skupnos t i socialnega 
vars tva so sprejeli p red log 
s p r e m e m b s ta tu ta skupnos t i 
v zvezi z na logami komisi je 
za splošne , up ravno p ravno 
zadeve, sprejeli p rog ram de
la, ki je usklajen s progra
m o m dela obč inske skupšč i 
ne in izvoUli za p r edsedn i co 
svoje skupšč ine Zmago 
Polak. 

Premalo načrtno zaposlovanje 
Tudi v žalski občini vse pre

več organizacij združenega 
dela še vedo načrtuje kadrov
sko rast ne glede na dosežene 
rezultate gospodarjenja. To 
seveda opozarja na problem 
nerazvitosti planske in ka
drovske vloge v organizaci
jah združenega dela ter na 
problem gibanja zaposleno
sti, ki je neodvisno od pro
duktivnosti dela. 

Če upoštevamo, da je bil lani 
fizični obseg proizvodnje v žal
ski občini manjši kot leto po
prej, ob tem pa se je število 
zaposlenih povečalo za 2,3 od
stotka oziroma za skoraj odsto
tek več kot so načrtovali v re

soluciji, potem je jasno, da je 
bila nižja tudi produktivnost. 
Lani se je v žalski občini na 
novo zaposlilo 329 delavcev. 

Organizacije združenega de
la načrtujejo relativno •^soko 
rast zaposlovanja zaradi ne
uresničenih potreb v preteklih 
obdobjih. To je tudi dokaz, da 
organizacije namenjajo prema
lo pozornosti aktivnemu nači
nu odpravljanja tega proble
ma, zlasti z večjo ekonomič
nostjo živega dela, boljšo orga
nizacijo dela z več izobraževa
nja in izobraževanja že zapo
slenih s štipendiranjem. Eden 
izmed vzrokov, da organizacije 
združenega dela načrtujejo re
lativno visoko rast zaposlova

nja je tudi Y prenosu nezasede
nih potreb 'po delavcih iz pre
teklega v naslednje leto. 

Sicer pa bo treba v bodoče še 
večji poudarek namenjati zah
tevam po ekonomsko upravi
čenem in racionalnem zaposlo
vanju, zaposlovanju mladih z 
ustrezno strokovno izobrazbo, 
izboljševanju izobrazbene 
strukture zaposlenih in ne na
zadnje tudi širjenju zaposlitve
nih možnosti. Tako so poudari
li tudi na torkovi pivi seji iz
vršnega sveta žalske občinske 
skupščine, ko so obravnavali 
uresničevanje kadrovske poli
tike v občini. 

JANEZ VEDENIK 

Praznile z delovnimi zmagami 
Osrednja prireditev ob letošnjem prazniku laške 

občine bo v krajevni skupnosti Rečica. 
V občini so sprejeli skupn i koncep t proslavljanja 

obč inskega praznika, katerega vodilo je, da vsak 
občinski praznik obeležijo z delovnimi zmagami v kra
jevni skupnos t i , kjer bo osrednja priredi tev. In sicer 
tako, da bodo krajani č im več opravili s prostovol jnim 
delom in s koord in i ran im zagotavljanjem sreds tev iz 
samopr i spevka , s reds tev kra jevne skupnos t i , združe
nega dela in p r i spevkov drug ih organizacij . Zato bodo 
imele p rednos t t iste naloge, ki so že zapisane v raz
vojne načr te krajevne skupnos t i , kjer bo osrednja pri
reditev. 

Tako so tud i Rečičani s prostovol jnim de lom in t ud i 
z las tnimi pr ispevki že pričeli z de lom na n e k a t e r i h , 
objekt ih. Do obč inskega praznika, 2. julija, b o d o 
dogradi l i špor tna igrišča, zgradili novo strel išče za MC 
pištolo, obnovil i s indikalni dom, asfaltirali odsek ces te 
G o l u h - K r a š e k in nenazadnje , b o d o razširili t ud i tele
fonsko omrežje, t ako kot so si to zapisali v prejšnji i 
s rednjeročni načr t in zanj tud i zagotovili sredstva. 

Razne pr i redi tve ob obč inskem prazniku se bodo v 
tej občini pr ičele zadnji t eden v juni ju , zaključile pa se 
b o d o 5. julija. ' VVE i 

Aicademlki ostali pri načelni razpravi 
CeUanI toda živeli tako, kot se bodo odločili na lami razpravi o Cinkarni 

Osnovna ugotovi tev raz
prave o obeh dokument ih 
Cinkarne, ki je bi la sredi 
prejšnjega tedna na sve tu 
u varstvo okolja S lovenske 
akademije znanosti in 
umetnosti v Ljubljani je, da 
bodo Celjani še dolgo ž ivel i 
v onesnaženem okolju, če si 
za izboljšanje razmer ne bo
do prizadevali sami, kajti 
nihče drug ne bo rešil celj
skih ekoloških problemov 
namesto nj ih tudi S loven
ska akademija znanosti in 
umetnosti ne. 

Ni se bilo n a m r e č mogoče 
otresti obču tka , da v še odpr
te dileme, ki v zvezi s Cinkar
no n^bol j žulijo Celjane, čla
ni akademije nimajo n a m e n a 
drezati in so vzeli razpravo 
bolj za kor i s tno informacijo, 
ki jim bo dobro služila pri 
njihovem nadal jnjem delu. 

Za t akšno oceno razprave 
govori kar nekaj dejstev. Ce
ljani niso dobil i odgovora n a 
^•'Prašanje, ali je znanos t v 
zadnjih letih resn ično nare
dila tako velik razvojni ko-
•"ak, da s t rokovne odloči tve 
IZ leta 1978 niso več aktual-

Gre za naspro tu joče si 
ocene s t rokovnjakov S E P O 
Pri l jubl janskem inš t i tu tu 
Jožef Štefan. Člani akademi
ji se tudi niso j a sno opredel i-
" glede modernizaci je proiz
vodnje žveplene kis l ine n a 
Piritni liniji K o n t a k t n a kisli-

Cret, če z a n e m a r i m o dej-
^̂ vo, da so nače lno in n e s 
strokovnimi a rgument i , pod-
•̂ rii stališče celjskega izvrš-
'̂ iga sveta. Pres l i šah so tud i 
j^Prašanje, k ^ p o m e n i z vidi-
^ onesnaževanja okolja na

čr tovana intenzifikacija pro
izvodnje t i tanovega diok
sida. 

Na več ino vprašanj j e sicer 
odgovori l Dani Podpečan, 
p o m o č n i k kolekt ivnega po
s lovodnega organa Cinkar
ne, v e n d a r so celjski pred
s tavniki pr ičakoval i več kot 
ponavljanje že znanih sta
lišč, čeprav to še ne pomen i , 
da so le-ta s t rokovno ^ o r n a . 
Slednja ugotovi tev Tfahko 
opraviči nače lno razpravlja
nje č lanov akademije , ni pa 
m o č z njo ovreči t rdi tve, da 
razprava ni niti malo pripo
mogla k t emu , da bi bila jav
na razprava o obeh doku
men t ih C inka rne s t rokovno 
na višji ravni, ka r so poleg 
p reds t avn ikov celjske druž
benopol i t ične skupnos t i naj
bolj želeli r avno Cinkarnarj i . 

Cel janom je n a m r e č j asno , 
da j e t reba zaostrit i odgovor
nos t ostalih največjih ones
naževalcev okolja, ki so v 
t em pr imeru : Železarna Što
re, E m o , Aero, in Etol. P r av 
t ako ni skr ivnost , da j e t reba 
poiskat i reši tve, ki bodo za
jele širši d ružben i pros tor in 
ne le celjsko regijo oziroma 
se opredel i t i za reši tve, ki bo
do sprejemljive tako za Cin
k a r n o kot za celjsko obč ino v 
celoti. Gre n a m r e č za to, da 
so l ahko posamezne reši tve 
za C inka rno povsem spre
jemljive, m e d t e m ko za Celje 
niso, ker j e t reba imet i p red 
očmi onesnaževanje ce lo tne 
celjske industr i je . 

Svet za vars tvo okolja Slo
v e n s k e akademi je znanost i 
in u m e t n o s t i j e podpr l že 

sprejeta stališča, Cinkarni pa 
j e pr iporočal , da informacijo, 
k i j e izšla v Indoku , še dopol
ni. Gre za poda tke o t em, ka
ko bodo v t em celjskem ko
lekt ivu zmanjševali po rabo 
energije na enoto proizvoda, 
za in terdisc ipl inarni pr is top , 
t ako da bi bilo iz mater ia lov 
tud i razvidno, kako onesna
ževanje s s t rani C inka rne 
vpliva n a zdravje občanov, 
gozdove, obde lova lno zem
ljo, ipd. ter za več al ternativ
n ih reši tev v mater ial ih za 
j avno razpravo, t ako da bi 
Celjani l ahko resn ično izbi
rali, ne pa da j im je v večini 
p r imerov ponujen že od
govor. 

P r i p o m b e so gotovo 

umes tne , venda r s m o j ih v 
dosedanj ih razpravah o obeh 
d o k u m e n t i h Cinkarne v 
g lavnem že slišali in kot re
čeno, so t ako splošne, da k 
večji s t rokovnost i j a v n e raz
prave n e prispevajo veliko. 
Zato j e odločitev celjske 
di i ižbenopol i t ične skupno
sti, da bodo o obeh doku
men t ih Cinkarne odločali 
Celjani v široki in demokra 
tični j avn i razpravi na osnovi 
s t rokovnih a rgumentov , še 
kako p o m e m b n a . Namreč , 
tako kot se b o d o Celjani to
kra t odločili, bodo kasneje 
tud i živeli, ne da bi l ahko ko
murko l i očitali, d a j e odločal 
n a m e s t o njih. 

VILI E I N S P I E L E R 

srebrni sindilcalni znaki v Celiu 
j^a s lovesn i seji predsedstva občinskega sveta Zveze 

lljdikatov Celje, ki bo 29. apri la ob 17. uri, bodo podeli l i 
Jih srebrne znake Zveze s indikatov Slovenije . Prejeli 

bodo: o s n o v n e organizacije Zveze s indika tov temel jne 
L ganizacije Zunan ja t rgovina v Kovinotehni , Grafika v Cin-
*rni in s k u p n e s lužbe de lovne skupnos t i v Aeru ter posa-

^"^zniki: A l e k s a n d e r Gorenc , Nada Tešič, Vlado Flis, 
lva^^^° PavUnc, Jože Gobec , J o ž e Cizelj, Olga Vaukner , 
Jo> ^ Cvikl , Ivica Bogovič, Bogomi r Čater, S lavko Tratar , 
m Milan Kasesn ik , Alb ina Kmecl , Marjan Mimik , 

P e k o š a k , I vanka Centr ih , Milica Končan , Marjan 
K , ^ k o , R u d i Žohar , Marjan Koš tomaj . Jože Boršič . Rado 
"^tor in A n t o n Gračner . 

POGLED V SVET 

Trume preplašenih turistov 

Piše Jože Širceli 

Zdaj se dogaja, česar si še pred 
nekaj tedni ne bi mogli niti zami
sliti: dubrovniška riviera ni zase
dena, čisto mogoče je, da ne bo za
sedena v glavni sezoni. Letovanje v 
Dubrovniku in okolici je namreč 
odpovedalo okoli 50.000 ameriškili 
turistov... In tako zdaj turistični 
predstavniki ponujajo sobe in pen-' 
zione domačim turistom. Toda za
nje so tudi znižane cene predrage. 

Čeprav je težko biti prerok, je 
prejkone mogoče reči, da straii 
pred povračilnimi terorističnimi 
napadi po ameriškem bombardira
nju Libije jugoslovanskega turiz
ma ne bo bistveno prizadel. Vseeno 
pa ne moremo mižati pred dej
stvom, da so množične odpovedi 
ameriških izletnikov oplazile tudi 
nas. 

Toda veliko hujše skrbi imajo 
drugod, na Bližnjem vzhodu in Sre
dozemlju, pa tudi v nekaterih veli
kih zahodnoevropskih državah. 

Lani so Veliko Britanijo obiskali 
trije milijoni turistov iz ZDA. Res 
je, dolar je bil tedaj sila močan, z 
zelenimi bankovci so Američani 
dobili v Evropi veliko več ali bolj

šega blaga kot doma za isti dolar. 
Toda da bo letos turistov z onkraj 
velike luže veliko veliko manj, je 
razlog v strahu. Strahu pred bom
bami in kroglami. 

Če velika ameriška družba Du 
Pont prepove svojim nameščencem 
potovanja na Bližnji vzhod in v 
Evropo, to seveda odmeva. Spomin 
na bombo v letalu ameriške družbe 
TWA je seveda živ. 

In tako bo letos na plažah v Egip
tu, Grčiji, Španiji, Franciji, Italiji 
veliko veliko manj ameriških turi
stov. Lani je bilo v Evropi blizu 
šest in pol milijona Američanov. 
Koliko jih bo letos? O zaslužku sed
mih milijard dolarjev od ameri
ških turistov letos ne bo moglo biti 
govora. Nekateri napovedujejo, da 
bo izkupiček vsaj za dve milijardi 
dolarjev manjši. 

Da bi se razmere hitro izboljšale, 
ni verjetno. Položaj v zvezi z Libijo 
je še naprej napet. Bojazen pred 

novimi terorističnimi napadi 
ustvarja psihozo obsednega stanja, 
varnostni ukrepi so vsepovsod 
izredno zaostreni, kar razumljivo 
ne vpliva dobro na sproščenost tu
ristov. 

Medtem se po svetu in tudi v 
ZDA še naprej razvnemajo debate 
o smiselnosti ali nesmiselnosti 
ameriškega napada na Libijo. V Ve
liki Britaniji, od koder je poletela 
glavnina ameriških letal proti Li
biji, dve tretjini anketiranih ne 
odobrava tega napada in samo 25 
odstotkov podpira odločitev mini
strske predsednice Thatcherjeve o 

' brezrezervni podpori Reaganovi 
politiki. V Zahodni Nemčiji je kar 
74 odstotkov anketiranih mnenja, 
da je Reagan napak ravnal, pri tem 
pa se 48 odstotkov tudi boji nove 
svetovne vojne. 

Resnično, napad na Libijo je pri
nesel nepričakovane rezultate, v 
marsičem obratne od pričakovanj 
uradnega Washingtona. Washing-
tonu ploskajo samo nekateri ultra-
konservativci. Mnogi atlantski za
vezniki imajo pomisleke. Ameriški 
napad na Libijo so obsodili neuvrš
čeni, gibanje stotih držav. 



Jutrišnji kruh 
Unior bo proizvajal bomokinetične 
zglobe 

»Naša delovna organizacija Unior je vredna toliko, 
kolikor znajo njeni delavci invent ivna in napredno 
razmišljati.« Tega in podobne napise najde obisko
valec Kovaške industrije Unior v Zrečah na vseh 
proizvodnih mest ih po tovarni. Brez dobrega dela, 
katerega rezultat so kakovostni izdelki, Unior ne bi 
imel takega položaja ne na tujem in ne na domačem 
trgu in razmišljanje ne bi mogla vodit i v prestruktu
riranje proizvodnje. Ta pa je. se zavedajo v Uniorju, 
njihov jutrišnji kruh, ki se peče že danes in zaposleni 
v tem kolekt ivu se sveže pečenega hlebca že veselijo. 

Uniorjevci vedno in povsod s ponosom poudarjajo: 
mi smo kovači, a se zavedamo, da hoče.mo doseči višjo 
stopnjo obdelave. Dolga leta j im to ni najbolje uspe
valo. Z novo načr tovano in zastavljeno proizvodnjo 
homokine t i čn ih zglobov pa j im bo uspelo stopiti čvrst 
korak naprej v finalizacijo proizvodnje. S tem pa gre 
tud i za p o m e m b e n proces pres t ruktur i ranja , o kate
rem po zaključku naložbe v bomokine t i čne zglobe ne 
bodo nehali razmišljati. Že zdaj nenehno iščejo izhode 
v moderne jš ih in zahtevnejš ih tehnologijah. Ah pa, ko 
so pred pet imi leti postavili novo orodjarno za zahtev
nejše izdelke, ki je tud i sestavni del Uniorjeve preo
brazbe. 

Os tan imo pri homokine t i čn ih zglobih. Gre za pove
zovalni del na sprednj ih kolesih avtomobila , ki omo
goča pogon na prva kolesa, ker gibljivo uravnava avto 
pri vožnji. Homokine t i čn i zglob je pravzaprav sploh 
omogoči l izdelavo avtomobi lov na sprednji pogon. 
Pa ten t je sicer star, že izpred vojne, vendar se je nje
gova uporaba bl iskovito razširila v zadnjih 20 letih. 

Tako so postali homokine t i čn i zglobi izredno zani
mivi ne samo z n a m e n i t e m u Mercedesu in BMW, 
a m p a k tudi z r e škemu Uniorju. Poleg tega, za izvedbo 
najbolj kompl ic i ranega zgloba, se bodo v Uniorju lotih 
še d rug ih zglobov iz te družine. 

Te, t ako korajžno zastavljene naložbe so se lotili pred 
d v e m a letoma. Ima pa zanimivo zgodovino. Z njo je 
pravzaprav začel IMV iz Novega mesta , ki pa m u je 
gospodarsk i položaj ni dopušča l nadaljevati . Ob pra
vem času se je pojavil Unior in uspel i so se dogovoriti , 
da bodo proizvodnjo prenesU v Zreče. Podp i sah so vse 
po t r ebne pogodbe , v Zrečah pa so zgradih halo s 
pomočjo sovlagateljev in s svojim denarjem. Velik 
zalogaj predstavja za Unior naložba blizu pet ih mili
ja rd dinarjev, vendar se bo kma lu obrestovala, saj naj 
bi proizvodnja homokine t i čn ih zglobov stekla že čez 
leto dni . 

Tudi pogodbe o sovlaganju za opremo, uvoženo z 
Zahoda , so v Uniorju že podpisal i . Imajo pa tudi 
d o m a č e partnerje, p r edvsem IMV in Avtocommerce , 
Dinos in druge . Elaborat so predložili tudi Ljubljanski 
banki , da bi si lahko pridobil i nekaj kredi tov. Kupili so 
že tudi del opreme, ostalo pa so naročili in vse tudi 
plačali z lastnim denarjem. Objekt je v g lavnem nared 
in v Uniorju upajo, da j im kakšne adminis t ra t ivne 
p repoved i ne bodo prepreči le skorajšnje poskusne 
proizvodnje. Izbrali so tudi glavno, vodi lno ekipo, 
sicer pa bo pri homokine t i čn ih zglobih delalo le okoli 
200 ljudi. S tem pro jek tom bodo v Uniorju izpeljali 
velik del zamisli o pres t ruktur i ran ju te, kapi ta lno 
in tenzivne proizvodnje, homokine t ičn ih zglobov. 

MATEJA P O D J E D 

Z več litri ^ n ^ č dohodka 
Prea otvorlivUo naložbe v Polnilnici Iz Rogaške Slatine 

Deveti maj, dan zmage, je kar 
pravšnji datum, ki so ga v tozdu Pol
ni lnica zdravi l išča iz Rogaške Slati
ne, izbrali za otvoritev vel ike in po
membne naložbe. Gre za novo polnil
no linijo, mnogo večje zmoglj ivosti 
od sedanje, ki je zastarela in dotra
jana. 

Naložbo, po p r ed računu vredno 
okoli 611 milijonov dinarjev, so torej 
narekovale pot rebe . Zmogljivost seda
nje, s 14 tisoč litri polnjenja na uro, ne 
zadošča za po t rebe domačega in tujega 
trga. To s e j e pokazalo zlasti lani pole
ti. Sicer pa temeljna organizacija dokaj 
smelo načrtuje nadaljnjo rast proiz
vodnje. Letos nameravajo proizvesti 
oziroma napolni t i dobr ih 41 milijonov 
steklenic zdravi lne minera lne vode 
Donat Mg, namizne minera lne vode 

Rogaška in osvežilne pijače Trimvit . S 
tako povečano proizvodnjo in prodajo 
si v Polnilnici obetajo tudi več dohod
ka in os tanka dohodka , kar je po
m e m b n o zlasti za pokrit je kredi tn ih 
obveznosti . 

Za n a k u p in postavitev komple tne 
av toma t ske polni lne linije j e bilo t reba 
poiskati več virov financiranja. IFC je 
prispevala posojilo v vrednost i 4 mili
jone 146 tisoč zahodnonemšk ih mark, 
naša banka pa j e zagotoila 39 milijo
nov dinarjev za obra tna in 100 milijo
nov dinarjev za osnovna sredstva, 
ostalo (okoli 146 milijonov) pa so last
na sredstva temeljne organizacije. 
Kredi tn i pogoji, ki veljajo za tur is t ične 
naložbe na manj razvitem območju, so 
bili zelo ugodni , prav tako mednarod
no posojilo z 10-letno odplači lno dobo 

in 9,25 ods to tno obres tno mero , ter tr, 
le tnim moratori jem. 

Glavni polnilni del linije so izdelali 
italijanski tvrdki Simonazzi , drugi d« 
ki ga sestavljata stroj za pranje stekj 
nic in zabojev in t ranspor tn i trako\ 
pa je izdelala Radenska iz Radence 
Običajnih soglasij, ki ponavadi krepi 
zavrejo potek investicije, v t em prim 
ru ni bilo pot rebnih , saj gre v bistvu 
za zamenjavo dotra jane op reme . 

Poskusna proizvodnja na novi po), 
nilni liniji j e v teh dneh že v zagonu in 
daje zadovoljive rezultate, zagotovijo, 
m m zmogljivostim pa se bodo priblj, 
ževah pos topoma, s sp ro tn im uspo. 
sabljanjem in z vsakole tno rastjo pro. 
izvod nje. 

M A R J E L A AGREŽ 

V sanacijo Ema se bolj zaupa 
MaWoU problematična še vedno tozda Kotil In Posoda 

Celjski izvršni svet je 
prejšnji teden podprl pred
log sanacije Emovega tozda 
Posoda in priporočal šent
jurskemu izvršnemu svetu, 
da naj v najkrajšem mož
nem času obravnava pred
log sanacije Emovega tozda 
Kotli. Hkrati je zadolžil ta 
celjski kolektiv, da mora še 
letos izdelati dolgoročni na
črt razvoja. Sodeč po raz
pravi č lanov izvršnega sve
ta, se Emu vse bolj zaupa, 
kar je eden bis tvenih pogo
jev za uspešno sanacijo tega 
celjskega kolektiva. 

Posoda ima t r enu tno 243 
milijonov din nekr i te izgube, 
ki jo namerava pokri t i s po
močjo reproverige, republ i 
škega sklada skupn ih rezerv 
in Ljubl janske b a n k e Sploš
ne banke Celje. V p r imeru 
pozitivne odločitve zvršilne-
ga odbora republ i škega skla
da, bo znašala nekr i ta izguba 
tega Emovega tozda 61 mili
jonov din. V tozdu računajo 
na pomoč Splošne b a n k e Ce
lje, ki naj bi j im odpisala 
obrest i za dolgoročna poso
jila. 

V banki o t em še niso odlo
čali, vendar nimajo večjih 
pomislekov, ker tako kot v 
s amem tozdu Posoda zaupa
jo v sanacijski program. Le
ta m e d drug im predvideva 
vrsto novih proizvodnih pro

gramov, kot so: proizvodnja 
nerjaveče posode, izdelava 
posode z emajl i ranim in ni-
klanim robom, p rogrma lito-
železne emajl irane posode , 
ipd. 

Kotli so lansko poslovno 
leto zaključili s 541 milijoni 
dinarjev izgube, m e d t e m ko 
imajo t r enu tno nekaj več kot 
429 milijonov dinarjev nekri
te izgube. V t em tozdu prav 
tako računajo na pomoč 
Splošne b a n k e Celje in repu
bliškega sklada skupn ih re
zerv. So pa njihova pričako
vanja zaradi večje izgube te
m u p r imerno večja. 

Poleg odpisa obrest i za 
dolgoročna poso^jila v višini 
približno 19 milijonov dinar
jev, računajo tudi na sanacij
ska posojila. Splošna b a n k a 
Celje naj bi j im odobri la po
sojilo v višini 181 milijonov 

din, repubUški sklad pa v vi
šini 230 milijonov din. 

V E m u ocenjujejo, da se ta 
denar splača vložiti v tozd 
Kotle, ker sedanji t rend pro
daje in izredno kri t ično sta
nje v kot lovnicah kaže, da se 
bo moralo jugos lovansko tr
žišče vehko bolj odpret i za 
proizvode tega tozda. E m o 
tud i n ima denarn ih rezerv, 
da bi lahko, v p r imeru likvi
dacije, prevzel obveznost i 
tozda Kotli in bi le-ta pome
nila veliko večje težave. Da 
j e t reba tozdu Kotli pomaga
ti, zaenkrat ocenjujejo tudi v 
Splošni bank i Celje, venda r 
odločitev za osojilo ne bo 
lahka, ker gre za razemroma 
velika sredstva, b a n k a pa 
mora pomagat i tudi d rug im 
zgubarjem na cel jskem ob
močju. 

V iL l E I N S P I E L E R 

Okna in vrata 
za Jemen 

Iz delovne organizacije 
Gorenje Glin so pred krat
kim poslali v Jemen prvo 
pošiljko stavbnomizar-
skih izdelkov za 125 stano
vanjskih hiš, ki jih je naro
čil kupec iz Jemena. 

Gre za proizvodnjo, ki za
radi različnosti izvedbe od
stopa od standardnega pro
grama te lesno predeloval
ne delovne organizacije, ta 
različnost pa se posebej 
izraža v načinu zapiranja in 
tesnenja oken in viat, ter v 
varnostnih dodatkih na 
oknih. Iz\'enserijske izdel
ke so konstruirali v Glinu. 
Prejšnji mesec so Glin obi
skali tudi kupci iz Jemena, 
ki so pokazali vzorce za iz
delke, ki naj bi jih v Glinu 
izdelovali tudi v bodoče. 
Na naročila v Nazarjah še 
čakajo. 

RP 

Tudi v krizi se da dobro delati 
Etol le med celjskimi kolektivi, ki največ vlagajo v razvoj 

Celjska tovarna arom in 
eteričnih olj, Etol Iff, sodi 
med kolektive, ki največ 
vlagajo v razvoj, glede na 
delež od bruto dohodka. Od 
skupno 209 zaposlenih, jih 
25 dela v razvojni službi. Za 

nabavo novih instrumentov 
so lani odšteli 35 mil ijonov 
dinarjev, skupaj z raziska
vami, materialom in drugi
mi potrebnimi izdatki pa so 
za razvojno delo odšteli pri
bližno 60 mil i jonov dinar
jev. Temu primerno tudi 
dobri poslovni rezultati ni
so izostali, kar dokazuje, da 
je mogoče tudi v obdobju 
gospodarske krize dobro go
spodariti , v kolikor ne osta
nemo le pri besedah, ko go
vorimo o nujnosti razisko
valnega dela in perspektiv
nih proizvodnih programih. 

S k u p n a realizacija Etola je 
v letošnjem prvem tr imeseč
ju znašala 2 milijardi in 150 
milijonov din ali 10 milijo
nov din na zaposlenega. Fi
zični obseg proizvodnje so v 
primerjavi z enak im obdob
jem lani povečali za 18 od
stotkov, p rodukt ivnos t pa za 
3 odstotke . Izvoz na konver
tibilno področje so povečali 
za 31 odstotkov, m e d t e m ko 
je bil klir inški manjši za 29 
odstotkov. Pozit ivna je tudi 
pokri tost uvoza z izvozom, 
na kl i r inškem področju so 
zabeležili velike presežke, 
veliko večji pa je tudi deviz
ni priliv. 

Etol se uvršča med naju
spešnejše kolekt ive tudi po 
razviti inovacijski dejavno
sti. Lani so zabeležili 64 no
vih kreacij, ki so bile vse 
sprejete in so dale v enem 
letu 191 milijonov din celot
ne realizacije. Zabeležili so 
še 24 bistvenih izboljšav v 
končnih produkt ih , ki so pri
nesle milijardo in 97 milijo
nov din celotnega pr ihodka. 

V zadnjih petih letih so 
razvili številne nove proizvo

de kot so: Trimvit, Stil, Ek-
sotic, vrsta novih arom za to
bačno industri jo in sicer izk
ljučno z lastnim znanjem. 
Prisotni so v vseh jugoslo
vanskih tovarnah alkoholnih 
in brezalkoholnih pijač ter v 
kondi torski industrij i . Sode
lujejo z Radensko , Kolinsko, 
Rogaško, Plivo, Talisom, 
Krašem in s številnimi dru
gimi delovnimi organizacija
mi. Njihovi s t rokovnjaki so
delujejo domala pri vseh 
proizvodih, ki j ih razvija 
Merx. 

V Etolu se ne zadovoljuje
jo z doseženim, t emveč ne
nehno snujejo nove načrte. 
P red kra tk im so se odločili, 
da bodo zgradili skladišče 
gotovih proizvodov in kon
centra tov s hladilnico. Pre
d računska vrednos t naložbe 
znaša nekaj manj kot milijar
do in pol dinarjev, končana 
pa bo v dveh letih. Pri tem 
ne gre za neproizvodno na
ložbo, kajti v Etolu proizva
jajo 7000 ton proizvodov let
no in od tega j ih je kar polo
vica, ki so občutljivi na tem
peraturo. Gre predvsem 
aromc za brezalkoholne pij^' 
če in za koncent ra te , ki ji^ 
proizvajajo za izvoz. Ker 
ne morejo pr imerno skladiš
čiti, dobivajo vse več rekla
macij. 

Dolgoročno načrtujejo tu
di drugo fazo sadne predela' 
ve, za kar bodo prav tako pO' 
trebovali kakovos tne skl^' 
d iščne prostore. Proizvodni" 
koncent ra ta bodo z novo na' 
ložbo povečali iz dosedanji' ' 
600 na 1400 ton, porabo mS' 
zuta na kilogram koncentr^; 
ta pa bodo zmanjšali za dobr' 
dve tretjini, v. E I N S P I K L E ^ 



Odločati o vprašanjih življenja in dela 
preilsetinikl občinskih skupščin na celiskem območju se zavzemalo za pomembnejšo vlogo skupščin 

Tako kot predsedniki izvršnih svetov, katerih izjave o 
po njihovem mnenju prednostnih nalogah smo objavil i v 
prejšnji š tevi lki , tudi predsedniki občinskih skupščin 
vidijo najpomembnejšo nalogo pri uresničevanju razvoj
nih načrtov občin in pri svoji neposredni vlogi predvsem 
v razvoju gospodarstva z vkl iučevanjem znanja in novih 
programov. Zavedajo se, da naloga ni lahka, tako kot ne 
bo preprosto razrešiti vrste drugih nakopičenih težav. 
Zavzemajo se za drugačen odnos do družbenih dejavnosti , 
lii pomembno prispevajo k ce lotnemu razvoju družbe, v 
posameznih občinah iščejo področja, kjer hi lahko največ 
dosegli, opozarjajo na pomen izobraževanja in na nujo 
ohranjanja in pridobivanja č imvečjega š tev i la izobraže
nih delavcev. 

Naloge so š tevi lne , način nj ihovega uresničevanja pa je 
oziroma mora postati odvisen od delegatskih skupščin. 
Sami predsedniki lahko pri tem bolj malo naredijo, a 
pomembno je, da se zavzemajo za dosledno dogovarjanje 
preko delegatskih skupščin, ki ga bo lahko delno omogoči l 
tudi izbor vprašanj, o katerih bodo delegati odločali . To 
morajo biti osnovna vprašanja življenja in dela v posa
mezni občini, v krajevnih skupnost ih in združenem delu. 
Zagotoviti je potrebno pomembnejšo vlogo zbora združe
nega dela, pa tudi večjo strokovnost in odgovornost dele
gatov. K temu lahko delček prispeva tudi izobraževanje 
delegatov, nenazadnje pa tudi odnos poslovodnih in vseh 
drugih odgovornih de lavcev do delegatske skupščine. 

Tone Zimšek, predsednik 
skupščine občine Celje: Iz
ziv časa v id im v o s n o v n e m 
vprašanju: kako izkoristi t i 
krizo, ki nas tišči k t lom, za 
nove razvojne prodore? To 
vprašanje j e zlasti ak tua lno v 
Celju, ki j e objekt ivno ujeto 
v t radicionalno indus t r i j sko 
miselnost ter omejeno z za
starelo o p r e m o . Za to je prej 
kot slej naša največja sk rb 
pospešeno pres t ruk tur i ran je 
gospodarstva, ki pa m o r a do
biti d o d a t n e usmer i tve v 
manjših enotah s s o d o b n o 
razvojno tehnologijo. Na 
prestrukturiranje gospodar
stva pa m o r a m o gledat i 
hkrati v smis lu nove kvali te-
\£ de lovnih mest ; s laba de
lovna mes ta m o r a m o neneh
no nadomešča t i z izboljšani
mi, ki morajo zagotavljati 
boljše plače in de lovne raz
mere, k e r l ahko le na ta na
čin realno govor imo o bolj
šem samoupravl janju . 

Bilo bi povsem nerazum
no, če bi v okvi ru gospodar
stva poudarjal i izboljšanje 
delovnih razmer, pri t em pa 
zanemarjali de lovne razmere 
v družbenih dejavnost ih. Le
te so s ame po sebi izraz kva
litete življenja ter p o s r e d n o 
in na daljši rok tud i uč inko
vitosti gospodarjenja. Seve
da je tud i v d r u ž b e n i h dejav
nostih izziv v iskanju novih 
ustvarjalnih poti . Poudar i t i 
želim, da j e p redseds tvo 
skupščine p r e d v s e m zadol
ženo za uč inkovi to obravna
vanje vseh n a j p o m e m b n e j 
ših razvojnih vprašan j zno
traj de legatskega s is tema. 
Predsedstvo mora s k u p n o z 
vsemi d ružbenopo l i t i čn imi 
organizacijami obl ikovat i 
riajustreznejšo k l imo za 
učinkovito opera t ivno delo 
izvTšnega sveta in ostal ih or
ganov obč inske skupšč ine . S 
tem pa bo t ud i p o d a n a osno-
'̂a za uresnič i tev usmer i t ev 

Jfi nalog, ki j ih je izpostavil 
"liloš Pešec , p r e d s e d n i k iz
vršnega sveta. 

Jože Krašovec, predsed
nik skupščine občine La-

Na področ ju delegat-
•̂̂ ega odločanja si b o m o pri

zadevali za dos ledno uve
ljavljanje dogovarjanja pre-
0̂ delegatskih skupšč in , ko t 

"ste poti, kjer naj pr idejo 
'^^jbolj n e p o s r e d n o do izraza 
^^entični interesi de legatov 

baze, ki j o zastopajo. S 
se b o m o izognili priti-

^kom neka te r ih s t ruk tur , ki 
"1 rade uveljavljale svoje po
samične in te rese m i m o ve-
'J^vnih poti odločanja. 

Mislim pa, da m o r a m o dat i 
^čjo vlogo zboru združene-
^ dela, ki ima še vedno pre-
^alo vpliva v s i s temu odlo-
^̂ l̂ ja. Zato b o m o moral i po-

D̂no pozornos t nameni t i 

tud i d ružbenopo l i t i čnemu 
usposabl janju de legatov po 
eni s t rani in s t rokovni pomo
či na drugi s t rani . Da bi bilo 
delo delegacij in de legatov 
bolj uč inkovi to , b o m o sku
šali uveljaviti t akšne pos top
ke razpravljanja v delegat
sk ih skupšč inah , kjer ne bo
do odločali vsi o vsem, tem
več le o zadevah, ki nepo
s redno zadevajo področje 
dela tega ali onega zbora. Le 
t ako b o m o dosegli večjo 
s t rokovnos t in večjo odgo
vornos t delegatov do spreje
tih odločitev. 

A n t o n B o r š n a k , p redsed
n i k SO Mozirje: Najpo
m e m b n e j š e naloge smo sicer 
v naš ih s rednjeročnih p lanih 
že opredeli l i , venda r men im, 
da bi ob t em moral i p o s e b n o 
pozornos t namen i t i razvoju 
na t reh področj ih . Gozdarsk i 
in lesno predelovalni indu
striji, kmet i j s tvu in tur izmu, 
torej t r em p a n o g a m za kate
re i m a m o v občini največ 
možnos t i . 

Ob izraziti stagnaciji ob
č inskega gospodars tva n a m 
v t e m s redn je ročnem obdob
ju ne bo lahko uresniči t i za
stavljenih ciljev, od omenje
nih t reh področi j pa bo naj
težje prav v lesno predelo
valni industri j i , saj nas reci
m o ob 88 ods to tn i odpisano-
sti o p r e m e v Gl inu čaka pre-
s t ruk tu i ran je te proizvodnje. 
Vendar , j a sno ob t em je, da 
se n a m ob uspeh ih na teh 
t reh področj ih lahko obetajo 
boljši časi tud i pri vsem 
osta lem. 

Ob vsem tem si bom kot 
p redsedn ik skupšč ine obči
ne pr izadeval tud i za to, da 
bo skupšč ina dobila tisti po
men, ki ji gre in da bo odlo
čanje čimbolj s a m o u p r a v n o 
in manj vsiljeno od višjih fo
rumov. 

Avgus t Špol ja r , p r edsed 
n ik s k u p š č i n e obč ine Slo
v e n s k e Konj ice : Z naš im, to
rej tudi s svojim delom, ne 
pr ičenjam na začetku poti, 
ker je le-ta že dobro uhojena, 
t emveč s k u š a m o začeto kar 
najbolje uresniči t i in izpelja
ti do konca. Da v občini ni
m a m o k d o ve kakšn ih veli
kih gospodar sk ih težav, gre 
zahvala l judem, ki so to delo 
opravljali pred nami . Skupaj 
z vso s t ruk tu ro si bom priza
deval s t ak šn im de lom nada
ljevati in stopiti s topnico na
prej v razvoj naše občine . 
P repr i čan sem, da lahko naš 
sistem uspešno rešuje vsa 
razmerja, ki v družbi nasto
pajo. 

Z ozirom na gospoda r sko 
m o č in d ružben i p r ihodek 
postaja naša občina ena ti
stih, ki vse več pomen i tudi v 

š i ršem s lovanskem prostoru . 
P r e k de lega tov v republ i šk i 
skupšč in i in drugje m o r a m o 
j a sno in g lasno to tud i pove
dati . G lede razvoja obč ine pa 
misl im, da e n a k o m e r n o s t ni 
možna , v e n d a r p r evehke raz
like tud i n e smejo biti zaz
navne . N e k d o mora biti ko
rak dlje in vleči voz, ustvar
jat i s t imulat ivni boj na t em 
področju . N e n e h n o bo po
t r ebno tud i napre j ustvarjati 
pogoje za n a p r e d e k tako na 
g o s p o d a r s k e m kot na druž
b e n e m področju . Srednje
ročni načrt , ki j e v fazi spre
jemanja , j e dovolj ambici
ozen in p rep r i čan sem, da tu
di uresničlj iv, če se gospo
da r ske r azmere n e bodo 
slabšale. 

P rednos t i ne bi rad opre
deljeval, ke r j ih bodo ljudje 
sami, ko se bodo odločali , 
kaj naredi t i danes in kaj ju
tri. Ena izmed nalog, ki se mi 
zdi izredno p o m e m b n a , pa je 
čvrs t i tev sosedsk ih odnosov 
m e d obč inami tako celjske 
kot mar ibo r ske regije. 

Vlado Gorjup, predsednik 
skupščine občine Šentjur: 
Menim, da naše delo v na
slednjih letih ne bo enostav
no, saj si b o m o moral i pred
vsem prizadevat i , da pride
m o iz k luba nerazvit ih. To 
s m o sprejeli tud i v vseh do
k u m e n t i h in naša naloga bo, 
da te načr te za vsako ceno 
uresn ič imo. Čas j e že, da pre
n e h a m o živeti v odvisnost i 
od drugih . Kaj storiti , da se 
bo naše gospodars tvo hitreje 
razvijalo, pa je težko reči. V 
delovnih organizacijah na
mreč imajo razvojne progra
me, le denar ja ni, da bi j ih 
lahko uresničil i . Tud i če bi 
vsi v občini združevali de
nar, bi ga bilo premalo za 
večjo naložbo. S t em pa je 
povezano tud i vprašanje 
večjega zaposlovanja v sami 
občini , saj je dovolj zgovoren 
poda tek , da se več ljudi vozi 
na delo izven šent jurske ob
čine, kot pa j ih j e zaposlenih 
v gospodar s tvu mat ične ob
čine. 

Veliko težav bo v prihod
nje tudi z negospodar s tvom. 
P r e d v s e m d r u ž b e n e dejav
nost i so v n e e n a k o p r a v n e m 
položaju glede na ostale ob
čine. Menim, da ni sprejem

ljivo, da so pogoji dela v teh 
dejavnost ih odvisni le od go
spoda r ske moči posamezne 
občine . V skupšč in i pa b o m o 
precej časa nameni l i tudi 
vprašanju nerazvit ih krajev
nih skupnos t i na Kozjan
skem, ki j im manjkajo neka
tere najosnovnejše stvari. 

Veljko Kolar, predsednik 
skupščine občine Šmarje 
pri Jelšah: V p re tek lem 
obodb ju smo dosegli soraz
m e r n o zadovoljivo rast druž
benega proizvoda, p r e m i k e 
pri izvozu, uresničil i s m o tu
di večino naložb, za ka te re 
sma t r amo , da so bile vse 
uprav ičene in obetavne . Pre
malo pa smo naredili za iz
boljšanje kad rovske s t ruk tu 
re in pri uvajanju s o d o b n e 
tehnologije. 

P rav to so, ob ostalih dano
stih, t iste rezerve, ki j ih j e 
t reba izkoristiti pri dosega
nju ciljev za pospešen i go
spodarsk i razvoj. Z a k o n s k e 
olajšave v zvezi z investicija
mi na na šem, manj razvi tem 
območju , n a m dajejo možno
sti, ki j ih naše združeno delo 
mora izkoristiti . Pričakuje
mo vključevanje združenega 
dela iz razvitejših občin, loci
ranje nekater ih njihovih pro
g ramov na naše območje . 
Delovna sila, ki je tukaj , so
r azmerno zadovoljiv družbe
ni s tandard , zgrajena infra
s t ruk tura , vse to so p redno
sti, ki j ih lahko p o n u d i m o . 

Velike možnost i i m a m o še 
v tu r i zmu s povečanjem 
zmogljivosti in zlasti z boljšo 
in celovitejšo p o n u d b o , kar 
pa ni samo stvar tur is t ičnih 
organizacij . Z dejs tvom, da 
je obč ina Šmarje med čistej
šimi, se ne m o r e m o zadovo
ljiti, zato b o m o v pr ihodnje 
posvečal i več pozornost i tu
di ekologiji, akcijam in na
ložbam za čistejše in zdravo 
okolje. 

Drago Šulek, predsednik 
skupščine občine Velenje: 
Osnova naše strategije mora 
biti spoznanje, da ne more ta 
skupšč ina in izvršni svet 
prvzeti b remen , do kater ih je 
prišlo, ker gospodarsk i in 
drugi subjekt i niso opravili 
svojih nalog. Več kot doslej 

b o d o moral i naredi t i v samo
up ravn ih in teresnih s k u p n o 
stih, Savinjsko-šaieški go
spodarsk i zbornici in druž
benopol i t ičn ih organizaci
jah . V t em s redn je ročnem 
obdob ju b o m o moral i dat i 
p r ednos t urejanju d ružbeno
e k o n o m s k i h odnosov v ener
getiki in p remogovniš tvu , 
politiki zaposlovanja ter skr
bi za zdravo in čisto okolje. 
Temu, da so za izgubo v 
energet ik i in premogovni 
štvu, kr ive tud i sub jek t ivne 
slabosti , ne gre oporekat i , 
venda r že podatek , da bi 
imel ta velenjski sozd izgubo 
tud i v pr imeru , če n ihče iz
m e d pribl ižno pe t t isoč de
lavcev ne bi dobil plače, po
ve da gre za m n o g o širše pro
b leme. 

Kar zadeva pol i t iko zapo
slovanja, jo m o r a m o opret i 
na naravni priliv de lovne si
le, kajti nadaljnje rasti prebi
valstva si n e m o r e m o in ne 
s m e m o več privoščit i , nit i v 
i m e n u zadovoljevanja elek
t roenerge t sk ih po t r eb Slove
nije. P r e d v s e m gre za popol
no zaustavi tev zaposlovanja 
nekvalif iciranih delavcev. 

Da bomo zagotovili čistej
še okolje, pa m o r a m o na pr
v e m mes tu zgraditi čist i lne 
nap rave za ods t ran i tev žve-
plovega dioksida iz d imnih 
plinov t e rmoe lek t r a rne in za 
prestrezanje vseh odplak, ki 
so uniči le naše vode. Zavze
mat i se m o r a m o tud i za re-
kultivacijo ugreznin, dovolili 
pa b o m o samo t a k š n e nove 
naložbe, ki ne bodo d o d a t n o 
onesnaževale okolja. 

L u d v i k S e m p r i m o ž n i k , 
p r e d s e d n i k S k u p š č i n e obči
ne Ža l ec : Ena izmed najpo
membne j š ih nalog bo vse
b insko obogati t i delovanje 
de lega tskega s is tema. V bo
doče se m o r a m o zavzemati 
za to, da bodo pr iprave dele
gacij na posamezne seje 
skupšč ine bolj temelji te, kar 
bo omogoči lo tudi bolj po
globljene razprave delega
tov. To pa pomeni , da se bo 
t reba bolj angažirati v druž
beno poli t ičnih organizaci
jah, ae legat i bodo moral i 
bolj sodelovati s širšim kro
gom delavcev v organizaci
jah združenega dela in obča
ni v krajevnih skupnos t ih . 

Če h o č e m o tu storiti kvali
te tn i ko rak napre j , se bo mo
ral t em pr izadevanjem pri
družit i tud i izvršni svet. 

Materiali , k i j i h za skupšči 
no pripravlja izvršni svet kot 
predlagatel j , morajo biti bolj 
razumljivi in krajši ter takš
ni, ki bodo dopušča l i bolj de
mokra t i čno razpravo. Kjer j e 
le možno , bodo morali biti 
ponujeni var iantn i predlogi , 
čim več zadev pa b o m o sku
šali spre jemat i v dvofaznih 
pos topkih . 

Pr izadeval si b o m tudi za 
to, da bodo delegati deležni 
več izobraževanja. Predla
gam, da čim prej p r ip rav imo 
p rog ram delega tske šole. za 
vodje delegacij pa b o m o mo
rali krajši s emina r opravit i 
že v času pred le tn imi dopu
sti, sploh pa si ne b o m o sme
li več dovoliti , da bodo dele
gati tarnali , da so delegacije 
p r e p u š č e n e s a m e sebi . _ 

Tovarna kovinskih 
izdelkov in opreme 
» A L P O S « 
Šentjur pri Celju, 

na podlagi sklepa komisije 
za delovna razmerja DSSS 
z dne 14. 4. 1986 
OBJAVLJA 
prosta dela in naloge 

Statistična in 
administrativna dela 

Pogoji: 
- ekonomski tehnik 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- poskusno delo 60 dni 

Kandidati naj pismene vlo
ge pošljejo kadrovski služ
bi Tovarne kovinskih izdel
kov in opreme »ALPOS«. 
Šentjur pri Celju, v roku 15 
dni od dneva objave. 
Kandidati bodo o izbiri ob
veščeni v 30 dneh po kon
čanem zbiranju prijav. 



Več reda pri oskrbi z vodo 
v laški občini imajo precej 

vodovodov, vendar pa ni
majo enotno urejenega 
upravljanja z njimi. Da bi 
na tem pomembnem po
dročju naredili več reda, 
pripravljajo odlok o javnih 
vodovodih, ki naj bi ga 
sprejela skupščina na eni 
svojih naslednjih sej. 

Kot ugotavljajo v občini, je 
bilo v zadnjih letih zgrajenih 
precej vodovodov tako z 
d ružben imi sredstvi , kot 
sredstvi občanov, vendar pa 
se večkra t s temi vodovodi 
slabo gospodar i . Dogaja se 
tudi , da SI nekater i občani ali 
skup ine prilaščajo posebne 
pravice do vodovodov ali za
jetij in preprečujejo, da bi se 
na te lokalne vodovode prik
ljučili še drugi , čeprav je vo

de dovolj. Precej vodovodov 
tudi ni evident i ranih, niti ni
so vneseni v katas t rofsko 
evidenco. V občini tudi niso 
eno tno urejene pravice in 
dolžnosti upravljalcev in 
uporabn ikov , zato je tud i re
ševanje morebi tn ih sporov 
težje. 

Z novim odlokom naj bi na 
t em p o m e m b n e m področju 
k o m u n a l n e dejavnosti v la
ški občini naredili precej več 
reda. Sprejeli naj bi določilo, 
da štejejo za j avne vodovode 
vse, iz kater ih se s p i tno vo
do oskrbuje več kot 5 gospo
dinjstev ali 25 prebivalcev. S 
temi vodovodi naj bi uprav
ljale krajevne skupnos t i in 
pooblaščene k o m u n a l n e or
ganizacije, z večjimi vodovo
di, iz kater ih se oskrbuje s 

p i tno vodo 15 ali več gospo
dinjstev, pa samo komuna l 
ne organizacije. Točno naj bi 
tudi razmejih, kateri del vo
dovoda vzdržuje upravljalec 
in kater i del uporabnik . 

V občini naj bi tudi spreje
li obveznost , da se pri vseh 
uporabn ik ih v roku dveh let 
namest i jo vodomeri , pavšal
no odmerjanje vodar ine pa 
bi bilo mogoče le še izje
moma . 

Računajo (tako so zapisali 
tudi v predlogu odloka), da 
bodo lahko dopolnil i eviden
co vodovodov v pol leta, vse 
j avne vodovode pa naj bi 
prenesl i v upravljanje komu
naln im organizacijam ali 
krajevnim skupnos t im naj
kasneje v štirih letih. 

s. ŠROT 

Za bolnišnico 
do oktobra 

Prejšnji teden se je v 
Celju sestal aktiv pred
sednikov konferenc os
novnih s indikalnih orga
nizacij in predsednikov 
osnovnih organizacij. 

Spregovori l i so o nada
ljevanju akcije za hitrejše 
posodabljanje bolnišnice 
v Celju in podprl i združe
vanje enodnevnega za
služka delavcev. Organi
zacije združenega dela. ki 
bodo enodnevni zaslužek 
prispevale iz čistih oseb
nih dohodkov , bi naj to 
storile že maja. tiste, ki 
bodo v ta namen delale 
na prosto soboto, pa naj
kasneje do oktobra . 

MBP 

Do denarja z novo 
hidroelektrarno 

v večini krajevnih skup
nosti te ali one občine se pri 
načrtovanju dela zatakne 
pri denarju. Mnogokje fi
nančne zagate premagujejo 
s prostovoljnim delom ali 
zbiranjem prispevkov kra
janov. Podobno je tudi v 
Solčavi , kjer pa so si domi
slil i , da bi lahko potreben 
denar Jia razvoj krajevne 
skupnosti dobili tudi malce 
drugače. 

Načrtujejo, da bi staro, po
gorelo žago ob Savinji (pri 
Rogovilcu) preuredi l i v 
manjšo vodno e lektrarno. 
Izračunali so namreč , da bi 
lahko letno proizvedli 338 ti
soč KWh elektr ike, kar bi po 
današnj i ceni znašalo 

1.357.000 din. Vso proizvede 
no elektr iko bi namreč pr^ 
dali e lekt rogospodars tvu, t 
tako pridobili doda ten \ 
dohodkov za razvoj krajevi 
skupnost i . E lekt rarna je p 
m e m b n a tudi s s ta l i l 
splošnega l judskega odpor 

Del denarja za izgradij 
naj bi dobili tudi iz sredste 
ki gredo manj razvitim ob 
mejnim krajevnim skupno 
stim Slovenije. Prošnjo s 
poslali r epub l i škemu izvr 
n c m u svetu. Če bo odgovj 
pozitiven, bodo s pripravlja 
nimi deli nadaljevali. Pri tem 
j im bo v pomoč tud i delovna 
organizacija N o v u m iz Ljub. 
liane. 

Konkurenca je včasih v obojestransko korist 
¥ Žalcu bodo obnovili staro samonostrežno trgovino 

Savinjski magazin je nosi lec os
novne preskrbe v žalski občini. Po
dobne trgovske delovne organiza
cije se že dlje časa srečujejo z neka
terimi težavami in nanje opozarja
jo, vendar se stanje bis tveno ne 
popravlja. Na te probleme je na 
desetem kongresu Zveze komuni
stov Slovenije opozarjal v svoji 
razpravi tudi delegat Mirko Ma
ček, sicer zaposlen v tej žalski tr
govski delovni organizaciji, mi pa 
smo se pogovarjali z vodjem malo
prodaje Jožetom Delakordo. 

"Naše težave segajo že v leto 1971, 
ko so bile prvič zamrznjene razlike 
v ceni. slabi pogoji za poslovanje pa 
so se po tem nadaljevali vse do da
nes. Tare nas pomanjkanje trajnih 
obra tn ih sredstev, visoki so stroški 
poslovanja in še bi lahko naštevali.«^ 

S podobnimi težavami se ukvar
jajo tudi druge podobne trgovske 
delovne organizacije. Zanima nas, 
kako vi ocenjujete osnovno pre
skrbo v žalski občini. Tudi v bolj 
odročnih krajih in v iš inskih pre
delih? 

»Mislim, da bi bilo v nekater ih 
krajih še t reba uredit i t rgovine Sa
vinjskega magazina. vendar bi mo
rale poslovati na kakšn ih drugih 
pr incipih, saj prebivalstva tam ni 
toliko, da bi se t rgovina splačala tu
di po ekonomsk i plati. Že sedaj se 
pri nas vsako leto pojavlja od deset 
do dvanajst poslovnih enot, ki po
slujejo z izgubo, ki ne pokrivajo niti 

enos tavne reprodukci je . Mislim, da 
bi v t akšn ih pr imer ih morala biti 
večja p o m o č družbe, kajti t rgovina 
v večjih krajih je obremenjena s tr
govinami konku ren čn i h organiza
cij, ki jemljejo del dohodka , doho
dek teh naših trgovin pa se preliva 
za pokrivanje izgub manjših poslov
nih enot. P resk rbo v obrobn ih in 
viš inskih predel ih občine bi morali 
reševati preko sklada za intervenci
je v kmeti js tvu in porabi hrane . Ta
ko imajo urejeno v mnogih sloven
skih občinah in misl im, da bi tudi 
naša družbenopol i t ična skupnos t 
morala slej ko prej storiti tako.« 

V javni razpravi je osnutek pred
loga o ureditvi nekaterih vprašanj 
s področja obrti. Zasebne trgovine 
bi lahko po tem odpirali tudi v 
nekaterih večjih krajih, ne samo v 
viš inskih predelih. Kako gledate 
na to in ali se bojite konkurence? 

»V zakonu o b lagovnem prometu 
j e dana možnos t odpiranja zasebnih 
trgovin, vendar je tu mišljena 
p redvsem trgovina v obrobn ih pre
delih občin. S p r e m e m b e repubh-
škega zakona o obrt i pa dajejo mož
nosti , da obč inska skupšč ina sama 
predpiše kraje, kjer je lahko ta trgo
vina. Ob tem bi rad poudari l , d a j e v 
večini krajev naše občine preskrba 
zadovoljivo urejena. Vemo tudi to. 
da med zasebniki ni zanimanja "za 
t rgovine v manjš ih krajih. Zasebna 
trgovina v enem izmed naših krajev 
lastniku ni prinašala kakšnega po

sebnega dohodka . Verjetno se bodo 
zasebniki zanimali za t rgovine v 
večjih krajih, to pa bo še doda tno 
oslabilo položaj nosilca osnovne 
preskrbe . Res pa je tudi , da j e kon
kurenca marsikdaj zdrava ne le za 
potrošnika, pač pa tudi v nekater ih 
pr imer ih za določene de lovne orga
nizacijo. Morala pa bi k o n k u ren ca 
temeljiti na dobr ih odnosih , ne pa 
včasih na nefair obnašanju.« 

Potrošniki v žalski občini imajo 
nekaj pripomb na račun Savinj
skega magazina. Kako je s staro 
samopostrežno trgovino v Žalcu, ki 
že zdavnaj ne ustreza predpisom? 

»Ta trgovina že nekaj let ne odgo
varja niti t ehničn im niti tehnolo

škim pogojem. Pr ipravl jamo se na 
sanacijo. Sedaj zbiramo pot rebna 
soglasja in imamo lokacijsko dovo
ljenje. Računamo , da bomo z obno
vo in dograditvijo te t rgovine začeli 
že letos.« 

Z osnovno preskrbo niso zado
voljni tudi na Vranskem. . . 

»Področje Vranskega sicer ima 
dve prodajalni, vendar sta za obseg 
prebivals tva zares premajhni . V 
tem srednjeročnem obdobju načr
tujemo gradnjo nove trgovine.« 

V Preboldu pravijo nekateri, da 
je stara samopostrežna trgovina 
odveč. V njene prostore bi radi 
montiral i novo telefonsko centra
lo, vi pa se s tem ne s tr in ja te . . . 

»Mislim, da j e p reboldsk i pr imer 
ed ins tven ne samo v Sloveniji, pač 
pa tud i v Jugoslaviji . Zares ne poz
n a m primera, da bi se kakšen kraj 
prizadeval za zaprtje neke trgovine. 
Ko smo den imo zgradili b lagovnico 
na Polzeli, smo na p o b u d o krajanov 
obdržali še drugo prodajalno. Kljub 
novi blagovnici v P rebo ldu pa ihna 
ta kraj še vedno manj prodajnih po
vršin na prebivalca kot Polzela. Z 
ukinitvijo samopot režne t rgovine bi 
se položaj še poslabšal. Prav gotovo 
bi že v nekaj letih tudi tisti, ki si 
prizadevajo za ukini tev te t rgovine 
spoznali, da so se k r epko motili. Po
udarjam pa, da bi ta zmota veljala 
d ružbo nekaj deset milijonov di
narjev.« 

J A N E Z V E D E N I K 

Stanko Ambrož, predsed
nik Občinske zveze taborni
kov Žalec: 

»Skoraj nam zmanjkuje 
volje do dela. saj j e odnos do 
naše organizacije iz leta v le
to slabši. U b a d a m o se s ka
drovskimi in f inančnimi te
žavami. Danes deluje sedem 
odredov, ki imajo skup^ 
okrog 600 tabornikov. Priza
devamo si, da bi v krajevnih 
skupnos t ih ustanovil i tabor
niške odrede , vendar n a m ne 
uspeva kot si želimo. 

T. TAVČAS 

Jože Celinšek 

p B R A a 

Četudi je rojen Gornje- j 
savinjčan. Rečičan, bi mu 
lahko rekli kar barba Jo
že. Trideset svojih najbolj 
ustvarjalnih let je namreč 
v službi naše armade pre
živel ob morju, na obali in 
otokih Jadrana, od Pule 
do Ulcinja, več kot deset 
let tudi v zaščitnem gar-
dijskem mornariškem ba
taljonu, ki je na Brionih 
varoval rezidenco pred
sednika Tita. 

Jože Celinšek, sedaj 
upokojenec, je bil med 
redkimi, ki so imeli čast 
delati v neposredni bliži
ni Tita, se tudi z njim sre

čevati v njegovem vsa
kodnevnem zasebnem in 
službenem življenju. Mo
ral si biti dober mornarin 
mornariški oficir, da si 
lahko prišel na Brione. 

»Takoj po prihodu iz 
partizanov sem v drugi 
klasi končal obalno arti-
Ijerijsko šolo v Divuljah, 
ter nekaj časa služil v 
enotah obalne obrambe, 
po končani pomorski ofi
cirski šoh pa v enotah 
obalne artiljerije, na rušil-
cu Triglav ter od leta 1963 

do leta 1974 na Brionih, 
kjer smo varovali otok in 
objekte predsednika re
publike. Veliko lepih spo
minov imam na Tita, saj 
se je predsednik, če je le 
imel čas, znal z nami po
govoriti tudi o ,neslužbe-
nih' zadevah." 

Na te čase Jožeta Celin
ska spominjajo številne 
fotografije, posebno tiste, 
ko je kot oficir pred čast
nim bataljonom na Bri
onih sodeloval pri spreje
mu tujih državnikov, kra
ljev, cesarjev. Malo je bilo 
v teh enajstih letih držav
nikov sveta, s katerimi se 

ne bi rokoval. Kljub vsem 
dolgim letom, ki jih je 
preživel na Brionih, pa je 
Jožetu Celinšku najbolj v 
spominu zadnje srečanje 
s predsednikom Titom. 

Pogrešal je Gornje Sa
vinjsko dolino, pa tudi 
Gornjesavinjčani so ga, 
potem ko se je po letu 
1974 vrnil v rodni kraj, še 
kako potrebovali. Do ta
krat namreč niso imeli 
stalne sestave občinskega 
štaba za teritorialno 
obrambo. Prevzel je nalo
ge na tem področju, ter 
ob tem še vrsto drugih 
najpomembnejših nalog 
v krajevni skupnosti, kjer 
je ves ta čas med najak
tivnejšimi. Dva mandata 
je bil predsednik občin
ske organizacije ZZB, ter 
tudi član republiškega 
odbora. 

V občim ga poznajo vsi, 
tako stari in mladi in vsi 
so veseli, da je pred krat
kim uspešno premagal 
hudo bolezen. Se ga na
mreč potrebujejo, četudi 
bo sedaj, kot sam pravi, 
malce ^izpregel". Tudi 
bogate izkušnje in spomi
ni, teh pa ni malo. namreč 
veliko pomenijo. R P 

Novost za gospodinje 
Dan pred dnevom OF in na dan obletnice, ko je bila pred 

devet imi leti ustanovljena Hmezadova delovna organizacija 
Agrina, so odprli na žalski tržnici d i skontno prodajalno, v 
kateri bodo k u p c e m ponudi l i vse vrste a lkoholnih in brezal
koholnih pijač, vse vrs te sirov, a lpsko mleko, proizvode 
čebelarske zadruge, Sadeksov Kamilan in Kanisan. dim-
Ijene postrvi in gobe ostrif^.irje. Zanimivo je. da bodo proiz
vodi celjskih mlekarn »na veliko« cenejši za 13 do 20 odstot
kov, ostali proizvodi pa za pet. Obljubljajo, da bo prodajalna 
vedno dobro založena in p r imerna tudi za -plitkejše« žepe 
oz. slabo založene denarnice . Ob otvoritvi so pripravili tudi 
degustaci jo nekater ih izdelkov, ki j ih bo možno pri njih 
kupit i . 

Srečanje 
mladih 
tehnikov 

Zveza organizacij za 
tehnično kulturo Celje je 
tudi letos organizator sre
čanja mladih tehnikov ob
čine Celje. 

To, že četrto srečanje bo 
7. maja na osnovni šoli 
Slavka Šlandra v Celju, 
udeležilo pa se ga bo več 
kot 200 učencev iz vseh os
novnih šol občine. Mladi se 
bodo pomerili v spoznava
nju proizvodnega procesa, 
v uporabi električnega oro
dja, sestavljanju konstruk
cij Fischer in Mehanotehni-
ka, sestavljanju elektron
skih vezij in modelov Le
sko, srečali se bodo mladi 
fiziki, izumitelji, računalni
karji, elektroniki, kemiki, 
tekmovali bodo z jadralni
mi modeli, zmaji, modelar
skimi raketami, avtomo
bilčki in ladijskimi modeli-
Svoje znanje bodo pokazali 
mladi tehniki v obrambi in 
zaščiti, pionirji-filmarji. or
ganizirali pa bodo tudi ra
dioamaterski lov na lisico 
in razstavo izdelkov tehnič
nega pouka in krožkov. 

Vsi udeleženci bodo pro; 
jeli priznanja, najboljši uid' 
diplome in praktične i)'̂ : 
grade, izbrali pa bodo tudi 
najboljše, ki bodo celjsko 
občino predstavljal' na re
gijskem srečanju, ki bo iS-
maja v Titovem Velenji.i-

RP 



' Y vrtcih niti četrtma otrok 
^pls ¥ enote ¥VZ v šentjurski oltčlni 

y vseh osmih enotah 
y^ojno-varstvene organi-
jacije v šentjurski občini je 
{jijetih 425 otrok, kar je le 
22 odstotkov vseh predšol
skih otrok v občini. Ugotav-
jjajo sicer, da se š tev i lo 
oitok nekol iko povečuje, 
vendar pričakujejo v na
slednjih letih upad, saj se 
20)anjšuje š tev i lo rojstev. 

V teh d n e h poteka vpis 
gtrok za šolsko leto 1986/87, 
pričakujejo pa. da bodo vpi
sali 60 otrok. Še vedno j e n ^ -
večji pritisk na jasli, saj so v 
občini le štirje tovrs tni od
delki. Želijo, da bi starši svo
je otroke vpisali do konca pr
vega tedna v maju, saj bodo 
tako lažje oblikovali sku
pine. 
Maja bodo tud i začeli z no

vim obračunavanjem pri
spevkov staršev. Za osnovo 
bodo namreč vzeh o sebne 
dohodke v letu 1985, s č imer 
bodo pr ispevki s taršev višji. 
Doslej je , na pr imer , najvišji 
prispevek staršev znašal 
9.428 dinarjev, m ^ a pa bo tu
di ta višji. 

Ker se tudi v vrtcih, t ako 

kot v ostalih d ružbenih de
javnos t ih ubadajo s finančni
mi težavami, j im je v precejš
njo pomoč akt ivnos t staršev, 
ki so na pr imer v Šentjurju 
uredili ograjo okrog vrtca, v 
Loki pa Igrišče, pri t em pa so 
poskrbel i tudi za ves mate
rial. 

V s rednjeročnem načr tu 
večjih gradenj niso načrtova
li, pač pa bodo uredili igrišče 

p n vrtcu na Pesnici , z novo 
šolo v Dobju pa bi tudi vr tec 
dobil nove prostore. Krajani 
Blagovne pa razmišljajo o 
tem, da bi sami poskrbel i za 
sredstva, da bi v krajevni 
skupnos t i zgradili vrtec. Po
leg Kalobja in P r e v o d a so 
namreč edini , ki ga nim.ajo in 
morajo zato ot roke voziti v 
šent jurske ali celjske vrtce. 

TC 

Jubilejno leto 
celjskih vrtcev 

Organizirano varstvo 
otrok v celjski občini se je 
pričelo natanko pred sto le
ti. Ta jubi lej sovpada tudi z 
jubileji vseh treh po vojni 
ustanovljenih celjskih 
vzgojno varstvenih organi
zacij in s icer 40-letnico VVO 
Tončke Čečevs , 30-Ietnico 
VVO Anice Cemejcve in 25-
letnico VVO Zarja. 

Vse tri vzgojno vars tvene 
organizacije že tretje leto 
m e d seboj u spešno sodeluje
jo na osnovi s amoupravnega 
sporazuma o uresničevanju 
skupn ih interesov in ciljev 
na področju vzgoje predšol
skih otrok. Zato ni čudno , da 
so si zastavile t ud i skupen 
program pr i redi tev ob pro
slavljanju svojih jubilejev. 
Pr i red i tve se b o d o pričele 
13. maja s s lavnos tno sejo 
zbora delavcev VVO Tončke 
Čečeve, skleni le pa 30 m^ja. 
V t em času bo več pr i redi tev 
z nas topi o t rok v N a r o d n e m 
domu, glasbeni šoli, pionir
s k e m d o m u in k inu Union . 
Prikazali b o d o tud i ustvar
ja lnost o t rok in vzgojiteljev v 
vzgojnovarstvenih eno tah in 
v Muzeju revolucije. 

V okviru skupnos t i vzgoj
no vars tvenih organizacij 
Slovenije b o d o Celjani gosti
telji republ i škega posveta na 
t e m o Otrok in narava, pri
pravili pa b o d o še deve t ho-
spitacij za vzgojitelje iz vse 
republ ike . 

Organizirano delo s pred
šolskimi otroki v celjski ob
čini po svoji vsebini in stro
kovnih dosežkih gotovo sodi 
m e d n ^ b o l j š e v republ ik i , 
nad repub l i šk im povpreč
jem je tudi delež otrok v vrt
cih (55 ods to tkov ali 3498 
otrok), izredno razširjene in 
pes t re so tud i razne obl ike 
dela z otroki, ki niso zajeti v 
varstvo ko t nap r imer 250 ur
na pr iprava na malo šolo, po
tujoči vr tec, c ic ibanove ur ice 
in š tevi lne o t roške prire
ditve. VVE 

Priprave na praznik na LjuhečnI 
Krajani krajevne skupnos t i Ljubečna v teh d n e h veliko delajo na olepšanju in bogatenju 

krajevne skupnos t i . Tako bodo od sredine maja prevlekli 1500 m krajevnih cest z asfaltom. 
Za te dele bodo porabih skore« dve milijardi dinarjev. Večji del s redstev bo pr ispevala 
Občinska k o m u n a l n a skupnos t . Krajani pa svoj pr ispevek poravnavajo s prostovol jnim 
delom in svojim pr i spevkom. V teh d n e h bodo zasadili tudi spominsk i park ob avtopoli-
gonu in nadaljevali z gradnjo peš poti proti Trnovljam. Veliko del bodo opravili do 
krajevnega praznika. Največ pa do občinskega praznika, ki ga bodo občani celjske obč ine 
letos praznovali na Ljubečni . 

M. B. 

Tečaj šolanja psov v Žalcu 
Kinološko druš tvo Žalec j e prejšnji teden pričelo z začetnim tečajem šolanja psov. Vodja 

tečaja je Natalija Radonič , njej pa pomaga Silvo Antloga. ki n a m je povedal takole; »Tečaj 
traja 3 mesece, oziroma 50 ur in je dvakrat t edensko , obiskuje ga 20 četveronožcev s svojimi 
lastniki . V začetnem tečaju se pes nauči voditi z vrvico in brez nje, odlaganje, prosto 
prenašanje predmeta , vaje o b r a m b e in sledenja.« Tečaj j e na pol igonu kinološkega druš tva 
na Ložnici pri Žalcu. Na sliki: vodljivost z vrvico. T. TAVČAR 

Predrage prikolice 
Kaj storiti s kupljenimi 

avto kamp prikolicami, se 
sprašujejo člani osnovne or-
l^anizacije delavcev, zapo
slenih pri zasebnih obrtni
kih v Žalcu? Resno namreč 
razmišljajo, da bi prikol ice 
prodali, pa čeprav so pred 
leti nameni l i kar precej de
narja, da so j ih kupili . Vzdr-
ievanje, postavi tev in vsi 
ostali stroški s takšnimi 
prikolicami so namreč se
daj tako dragi, da si bo lah
ko letovanje v njih privoš
čil le še malokdo. Edino 
apanje, ki ga trenutno ima
jo je, da bodo obrtniki, pri 
katerih so zaposleni delav
ci, podpisali samoupravni 
sporazum in za vsakega de
lavca prispevali po 1500 di
narjev iz sklada skupne po
rabe. 

Emil Jančar , s t rokovni de
lavec osnovne organizacije 
Zveze s indikatov delavcev, 
zaspolenih pr i zasebnih obrt
nikih pravi, da so se s troški 
za vzdrževanje in oskrbova
nje prikolic v primerjavi z 
lanskim le tom povečal i ka r 
za 371 odstotkov. Za deset
dnevno letovanje v prikoli
cah bi moral i delavci plačat i 

34.000 dinarjev, s č imer pa še 
zdaleč ne bi pokril i vseh 
s troškov. Tako ni naključje, 
da letovanje v teh prikolicah 
odpovedujejo že tud i tisti, ki 
so se zanj že prijavili. Večina 
se j ih izgovarja, da imajo ce
nejše letovanje omogočeno v 
združenem delu, kjer so za
posleni njihovi zakonci . Tu
di na sploh j e za de lavsko 
poči tn ikovanje več ugod
nost v zd ruženem delu. V 
p r imeru te žalske osnovne 
organizacije pa j e tako, da or
ganizirano letovanje fmanci-
rajo iz s indikalne članarine. 

Sedaj upajo, da bodo nosil
ci obrt i pokazah razum.eva-
nje in spoštovali samouprav
ni sporazum, ki naj bi ga 
podpisal i že v teh dneh . Se
veda bo t reba del denarja še 
v e d n o zbrati od najemnin za 
prikolice, toda le-te bi bile 
l ahko bis tveno manjše . Res
nici na ljubo pa j e treba zapi
sati tudi to , da so nekater i 
obr tniki že lani in p ied dve
m a le toma nameni l i nekaj 
denarja za poči tn iške zmog
ljivosti, ki so si j ih organizi
rali člani o snovne organiza
cije s indikata . 

J A N E Z V E D E N I K 

l-ov na lisico v Preboldu 
člani Radio k luba Žalec so v P rebo ldu izvedb odpr to 

j^gijsko prvens tvo v a m a t e r s k e m radiogoniometr i ranju ali 
na lisico. Tekmovanja se je udeležilo 10 ek ip iz celjske 

.pSije ter ek ipe radio k lubov Vrhnika . Domžale in Sevnica. 
ĵ̂ T̂iovali so v pet ih kategori jah. 

Med pionirji j e zmagal Miro Skor janc iz Titovega Velenja, 
i^l^ člani Goran Krajcer iz Celja pred Vinkom Mihelakom 
J <-alca, med mladinci so bili najboljši p reds tavnik i Sevnice 
j^fii Kuselj, Martih Ivnik \p Lovro Hren, m e d veterani Ilija 
j,9nčič iz Celja in med Ženskami Tina K n a p p iz Žalca, 

ipno je slavila Sevnica pred Domžalami in Žalcem, 
posne tku j e zmagovalka med članicami Tina K n a p p iz 

Gallia osvaja srca Američanov 
Le redko kdo ve, koliko spretno-1 

sti, natančnosti , vztrajnosti, znanja \ 
in srca je v kristalnem izdelku. Ve
liko bi o tovrstni umetnosti lahko j 
povedali edinole steklarji, od pi-1 
halcev do brusi lcev in graverjev. V! 
Steklarni Boris Kidrič v Rogaški i 
Slatini: pa smo se tokrat srečali s | 
Karlijem Hoieškom, ki v tamkajš
nji vzorčni delavnici kreira prve 
izdelke za kasnejšo serijsko, pa tu
di unikatno proizvodnjo. 

»To je delo, ki se ga učiš vse življe
nje, tu so v e d n o novi prijemi, nova 
tehnologija, novi vzorci, nove obli
ke,« pr ipoveduje o svojem delu, ki 
ga ima zelo rad. Serija izdelkov z 
nazivom Gallia na pr imer , j e na tržiš
ču že skoraj t r ideset let. Ali kdo ve, 
da zahteva ta serija 24 različnih ope
racij, da na e n e m izdelku Gallie dela 
24 ljudi in d a j e za bru,šenje takšnega 
izdelka po t rebnih 24 kamnov za bru
šenje? 

Kristalni izdelki rogaških steklar
jev se vse bolj uveljavljajo na ameri
škem tržišču, vse več Amer ičanov se 
ozira in zahteva izdelke iz naše Ro
gaške. Karli Holešek s e j e o tem sam 
prepričal , ko je demonst r i ra l umet
nos t brušenja kristala v največjih 
blagovnih hišah v Los Angelesu, 

Denverju, Por t landu , New Yorku. 
San Diegu in še kje. Zahtevni kupci , 
tisti, ki vedo, kaj je dobro in lepo. 
segajo po izdelkih z zašči tnim zna
k o m »R'<. Vedo tudi , da so ti izdelki 
narejeni izključno z rokami izkuše 
nih steklarjev iz Rogaške . 

Karli Holešek j e od vseh svojih 
izdelkov najbolj ponosen na zadnjo 
vazo, ki jo je izbrusil za tovariša Tita. 

Steklarna 
Boris Kidrič 
iz Rogaške Slatine 
se pridružuje 
čestitkam ob 
Dnevu OF 
in prazniku dela. 



»To, kar imamo sedal, je sramota« 
Jako meni Vasjla BIrsa, vodja Aerove raziskovalne enote 

Večkra t smo že dokaza l i , da smo 
mojs t r i pa ro l . »Znanost je pogoj za 
n a p r e d e k " in p o d o b n e v isokozveneče 
besede te dni visi jo n a mlaj ih , j u t r i 
j ih b o m o obesi l i d r u g a m in po l i t ik i si 
j ih bodo polaga l i n a jezike. T o d a zna
nost in raz i skova lc i so si t i p a r o l n e 
podpore , še posebej , ker gre tu že za 
nac iona ln i ponos , za dokaz, d a tud i 
mi neka j zmoremo . 

Tako nekako meni tudi Vasja Bi rsa , 
d ip lomirani inženir kemijske tehnolo
gije v celjskem Aeru, kjer je vodja razi
skovalne enote. 

S m o na t e m področ ju res t a k o n a 
r epu? 

Mi, raziskovalci, konkre tno vidimo, 
kje smo. Parole so zaenkrat res samo 
še parole in n i m a m občutka , da smo 
od besedne prešli k dejanski podpor i 
raziskovalnega dela. Tudi v naši delov
ni organizaciji. Najbolj se to čuti pri 
uvajanju novih dosežkov v proizvod
njo. Poglejte, p r idemo do rezultatov, 
ki so širšega pomena , po tem pa je veli
ka praznina v p rehodu od raziskav do 
industr i jske proizvodnje. Raziskova
lec j e najbolj razočaran, če njegov do
sežek ne dobi tudi tržnega učinka. 

P a s te v vaš i r az i skova ln i eno t i pr i 
šl i do t a k e g a dosežka? 

I m a m o kar nekaj uspehov, s kateri-
Yni se lahko pohval imo. Omenil bi do
sežke pri mikrokapsul i ranju , kjer se z 
rezultati , do kater ih smo prišli, uvršča
mo v sam vrh svetovnega znanja na 
t em področju. 

To tehnologijo smo prodah tud i Ki
tajcem, zanjo pa se zanimajo še neka
tere evropske firme. Pred časom so 
bili v naši delovni organizaciji na obi
sku preds tavnik i n e m š k e firme, ki 
n a m je prodala prvo hcenco. Tudi pri 
njih so razvili p o d o b n o tehnologijo mi-
krokapsul i ranja , prodajajo pa jo po 1,8 
milijonov dolarjev. 

P a se je p ro izvodn ja us t r ezno odz
v a l a oz i roma al i so pos lovne odloči
t v e t a k o n a r a v n a n e , da bo Aero 
u s t r ezno izkor is t i l t a va š dosežek? 

Nekaj sto ton kapsu l smo že naredil i 
in jih zaenkrat uporabl jamo pri proiz
vodnji self contain (enoslojnega kopir
nega) papirja, toda to tehnologijo bi 
lahko uporabljali tudi v kozmetiki , 
agrotehniki in drugih vejah industri je. 
L a h k o bi nudil i us luge drugim delov
n im organizacijam, žal pa n i smo pravi 
čas začeli graditi proizvodnega obrata, 
kjer bi delali s to tehnologijo. 

T o d a časi n iso r a v n o nak lon jen i ve
l i k im inves t i c i j am? 

Res je. In v delovni organizaciji se 
m o r a m o zavedati , da so časi, ko smo 
lahko sredi polja postavili novo tovar
no, mimo. Vsak nov program je po
t rebno pos topno uvajati. S tem se 
zmanjša tudi tveganje. Preveč je že 
razširjena miselnost , da bomo na pod
lagi nekega raziskovalnega dosežka že 
kar jutr i postavili novo tovarno. 

Pre j pa s te rek l i , d a se dosežki vaše 
r az i skova lne eno te p repočas i uvaja jo 
v p ro izvodnjo? 

Res je. P rema lo korajžno vlagamiO v 
raziskave in proizvodnjo. Če pogleda
mo drug naš dosežek, ki smo ga razviU 
- poliet i lensko peno z zaprt imi celica
mi. To je trajnoelastični material , ki 
ima bistvene primerjalne vrednost i 
pred klasičnimi izolacijskimi materi
ali, vendar tudi tu še n i smo prišli do 
proizvodnje. P o d o b n o je pri osebnih 
lepilih za specialne lepilne t rakove, 
kjer tudi zamujamo z uvajanjem v pro
izvodnjo. Nekoliko dlje smo pri uvaja
nju v proizvodnjo t e rmo papirjev. Med 
perspekt ivnimi programi , na kater ih 
de lamo, pa bi omeni l posebne vrste 
t i skarskih kopirnih barv in akt ivne po
l imere. Z dobr imi rezultati na tem po
dročju bi posegli v sam vrh znanja na 
t em področju. 

I m a t e k u p p r i p o m b na pogoje razi
s k o v a l n e g a de la oz i roma p r e m a j h n o 
podporo , vseeno pa je va ša razisko
v a l n a e n o t a med na jbol j š imi t a k o v 
obč in i kot n a š i r šem območju , k a r 
po t r ju j e t a t u d i dve n a g r a d i iz s k l a d a 
Bor i s a K id r i ča in k u p d rug ih n a g r a d 
in p r i z n a n j . 

Za naše razmere smo na solidni rav
ni, kar pa ne pomeni , da smo uspešni . 
P redvsem, če g ledamo prenos dosež
kov v proizvodnjo. 

Kol iko pa n a m e n i Aero za razi
s k a v e ? 

Letos bomo v raziskave in industri j 
ske poskuse vložili približno 250 mili
jonov dinarjev. Za osnovno raziskoval
no delo gre približno 5 odstotkov, osta
lo pa za prenos dosežkov v proizvod

njo. Na Zahodu bi p o d o b n o velika fir
ma vložila štiri do pe tkra t več. Vseeno 
pa v Aeru toliko vlagamo v razvoj, da 
i m a m o tudi v teh kriznih časih progra
me, na katere lahko r ačunamo jutr i . 

K a k o ve l ika p a je t a r a z i s k o v a l n a 
eno ta , ki jo vod i te? 

V njej dela št ir ideset ljudi, od tega 
četrt ina z visoko izobrazbo. Razisko
valno enoto smo organizirali pred dve
ma letoma, še vedno pa je del razvoja v 
tozdih. Mishm pa, da bodo prevladah 
interesi po združevanju. Že naša enota 
je premajhna, da bi kaj dosegli v sve
tovnem merilu, zato je narobe, da dro
bimo še tisto malo razvoja, kar ga ima
mo. Seveda pa je po t rebno premagat i 
tozdovsko razdrobljenost; če se že kaj 
povezuje, so takoj težave. Tudi pri nas 
je tako. 

Verjetno j e težko b i t i vodja t a k š n e 
r az i skova lne enote? 

Težko, ker ne moreš omogočit i , da bi 
se delalo tako, kot bi želel, da bi razi
skovalni dosežki čimprej dali t ržne 
učinke. Tudi zelo na tančno si moraš 
razporedit i čas. Ponavad i »špricam« 
manj p o m e m b n e ses tanke. Nepot reb
no samoupravljanje imenujem to. 

Kot r az i skova lec s te go tovo p r o t i 
uvozu l icenc. 

Nikakor . Tudi Japonc i in drugi uva
žajo licence, ker bi bil d rugače njihov 
razvoj prepočasen. Pr i nas pa to preoz
ko jemljemo. Toda, na jpomembne je 
pri t em je, da uvoženo znanje uporabi
mo in ga nadgrad imo. Tako je bilo pri 
mikrokapsul i ranju; mi smo prvo teh
nologijo kupili , po tem pa smo jo razvi
jali naprej in prišli do p o m e m b n i h do
sežkov. Tudi pri uvozu surovin j e tako: 
m o t a m o se zavedati, da vsega ne more
mo sami naredit i doma. 

Pre j s te omeni l i , d a je vaša e n o t a 
so r azmerno ma jhna , za to je ve r je tno 
p o t r e b n o prece j povezovan ja z d rug i 
mi raz i skova lc i? 

Mi se kar precej povezujemo z insti
tut i doma, v drugih r e p u b h k a h in dr
žavah. Z inst i tutom Borisa Kidriča, pa 
Jožefa Štefana, s fakulteto v Ljubljani 
in drugimi , saj je za nek dosežek potre
ben večji s t rokovni potencial . Možno- ' 

sti povezovanja so, gre pa tu za politi
ko delovnih organizacij, ki ne bi smela 
biti obremenjena s polit iko tozdov. 
Menim, da bi morali dobit i večjo mož
nost financiranja, zakaj vsa znanja, ki 
j ih kdo prispeva v kakšen s k u p e n pro
gram, je po t rebno plačati. 

Ko sva že pr i denar ju : k a k o p a je z 
nag ra j evan jem raz i skova lcev v 
Aeru? 

Mislim, da smo za o semurno delo 
raziskovalci v Aeru dobro plačani To
da, ne poznam nobenega raziskovalca, 
ki bi kaj p o m e m b n e g a ustvaril v red
nem delovnem času. Manjka n a m si
s tem, da bi nagradili p o m e m b n e do
sežke, ki temeljijo na samoiniciat ivno
sti. Če bi vpeljali takšen sis tem nagra
jevanja, bi lahko več ljudi pr i tegnih k 
intenzivnejšemu raziskovalnemu de
lu, vsi sedanji dosežki pa so bolj plod 
srečnih okoliščin kot s i s temske ureje
nosti . Kot sem že rekel, pri nas i m a m o 
srečo, da dela v naši enoti nekaj res 
dobr ih in zagnanih raziskovalcev. Tu
di pri množični inventivni dejavno.sti 
se naprej postavi vprašanje, če je prav, 
da se nagradi dosežek s trokovnjaka -
raziskovalca, šele po tem pomisl imo, 
da imamo od tega dosežka tudi gospo
darsko korist. Vse preveč raziskovanja 
pri nas temelji na entuziast ih, zato ne 
m o r e m o pričakovati boljših rezulta
tov, če ne bomo z us t reznim nagrajeva
njem privabiU več ljudi v raziskovanje. 

To so no t ran j i razlogi , ka j p a ov i re , 
n a k a t e r e de lovne organizac i je n ima
jo v p l i v a ? 

Res je še k u p drugih ovir, ki nam, 
raziskovalcem, niso razumljive. Že sa
ma omejitev uvoza s t rokovne literatu
re, pa problemi okrog nabave op reme 
za raziskovanje. Čeprav se na tem po
dročju zadnje čase le nekol iko izbolj
šuje in pohvalna je zadnja akcija slo
venskega izvršnega sveta za nabavo 
op reme za raziskovanje. Toda, po tem 
je tu še k u p ovir z uvozom drugih po
t rebn ih stvari. Delo raziskovalca mora 
biti intenzivno, mi pa včasih dva, tri 
mesece čakamo na dovoljenje za uvoz 
kakšnega grama kemikalije. 

Spe t s v a n a zače tku : i m a t e p o d p o r o 
v vseh pa ro l ah , ni p a t i s t e de j anske 
p o d p o r e v a š e m u delu. 

Tako bo vse dotlej, dokler bo sistem 
dopušča l , da bo neka delovna organi
zacija z dvigalom cen dosegla t akšen 
ekonomsk i učinek, kot ga ne more 
skupina raziskovalcev v ne vem koliko 
časa. To je pač mogoče na t em našem 
zapr tem trgu. 

Kaj p a vas , raz i skova lce , ob vseh 
t eh o v i r a h v e n d a r l e žene nap re j ? 

Opažam, da v družbi kot celoti ni 
prevelikega motiva za nadaljnji razvoj. 
Raziskovalci pa imamo svoj motiv: ra
di bi dohiteli bolj razvita gospodars tva 
ali vsaj zmanjšali razliko in dokazali, 
da tudi mi lahko nekaj nared imo. Ta 
motiv bi se moral prenest i na celotno 
družbo, zakaj to, kar imamo sedaj, je 
s ramota . 

S R E Č K O ŠTROT 

Mladi pri spoznavanju SLO in DS 
Na Ponikvi je bilo občinsko prvenstvo mladih v dokazovanju znanja s področja SLO 

in DS. Nastopilo je deset ekip osnovnih šol žalske občine in ekip delavske univerze 
Žalec. Pomerih so se v sedmih panogah: prvi pomoči, streljanju z zračno puško, kaj 
veš o NOB, orientaciji, prometni vzgoji, požarni varnosti in poznavanju zdravilnih 
rastlin, kar je novost. Proga je bila dolga osem kilometrov in je imela sedem kontrol
nih mest. Prvo mesto sta si razdelili ekipi OŠ Petrovče in Griže, tretji pa je bil Žalec. 
30. maja bo na isti progi tudi regijsko tekmovanje, pokrovitelj obeh pa je občinska 
konferenca socialistične zveze občine Žalec. Na posnetku so člani ekipe osnovne šole 
Griže pri opravljanju ene izmed sedmih nalog. 

» S I G M A « Gradbeni elementi 
in montaža Zabukovica 
Zabukovica 8 6 
6 3 3 0 2 GRIŽE 

Razpisna komisija v skladu s statutom razpisuje 
prosta dela in naloge s posebnimi pooblastili in 
odgovornostmi 

1. Vodja področja razvoja in trženja 
2. Vodja tehničnega področja 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev, določenih 
z zakonom in družbenim dogovorom o kadrovski 
politiki v občini Žalec, izpolnjevati še naslednje po-
goje: 

Pod 1.: - visoka izobrazba tehnične, gradbene ali 
ekonomske smeri s 5 letnimi delovnimi izkušnjami 
pri vodilnih delih in nalogah, 
pod 2.: - visoka izobrazba tehnične ali gradbene 
smeri s 5 letnimi delovnimi izkušnjami pri vodilnih 
delih in nalogah. 

Vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite na 
naslov; Sigma Zabukovica, za razpisno komisijo v 
15. dneh po objavi. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili najkasneje v 30, 
dneh po končanem zbiranju prijav. 

Z D R A V S T V E N I C E N T E R C E L J E 
D E L O V N A S K U P N O S T SKUPNIH 
SLUŽB 

Komisija za delovna razmerja 
objavlja 
naslednja dela in naloge: 

a) pripravnik 
- diplomirani ekonomist 
Pogoji: - visoka šolska izobrazba, smer finance in 
računovodstvo - do opravljenega strokovnega izpita 

b) pripravnik 
- diplomirani ekonomist 
Pogoji: - visoka šolska izobrazba, smer plan in fi
nance - do opravljenega strokovnega izpita 

C) materialni knjigovodja 
Pogoji: - srednja šolska izobrazba ekonomske smeri 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- 2-mesečno poskusno delo 
- nadomeščanje delavke na porodniškem dopustu 

Osebni dohodek po Pravilniku o osnovah in merilih 
za razporejanje dohodka Delovne skupnosti skupnih 
služb ZC Celje. 

Pismene prijave je treba poslati v roku 8 dni po 
objavi na naslov: Zdravstveni center Celje, kadrov
ska služba, Gregorčičeva 7. Kandidati bodo o izbiri 
obveščeni v roku 15 dni po sklepu Komisije za delov
na razmerja DSSS ZC Celje. 

Komisija za delovna razmerja 

L O T E R I J E S L O V E N I J E 
Ljubljana, Trubar jeva 79 

objavlja 
dela in nalčge 

1. Prodajalca II v pos lovnem mestu 
Žalec 
- 2 delavca 

2. Prodajalca 11 v pos lovnem mestu 
Leveč 
- 2 delavca 

Pogoji: 
- IV. stopnja strokovne izobrazbe - ustrezne smeri; 
- 1 leto delovnih izkušenj na delih in nalogah proda
jalca. 
Delovno razmerje se sklene s polnim delovnim ča
som, za nedoločen čas, ter s pogojem poskusnega 
dela, ki traja 3 mesece. 

Ponudbe z opisom dosedanjega dela, kratkim življe" 
njepisom in dokazili o izobrazbi, sprejema 8 dni od 
dneva objave splošna služba Loterije. 

Kandidate bomo o rezultatih izbire obvestili v roKU 
30 dni od dneva zaključka objave. 



S spoštovanjem Tita 
Zgnlmlva razstava daril, ki Jih Je Tito zapustil kulturnemu 
izročilu naših narodov In narodnosti 

Kolone pionirjev, mladi-
delovnih ljudi in obča

nov t"**' ^ ***** majskih dneh 
obiskujejo reprezentativno 
razstavo pod nas lovom »S 
spoštovanjem Tita«. Raz
stava je odprta v priljublje
nem muzejskem prostoru 
na Gornjem gradu v Zagre-
bu. Tu je razstavljena do se
daj največja in najobsežnej
ša zbirka predmetov iz spo-
niinskega centra Josip Broz 
Tito, v kateri je približno 
1250 iajemno dragocenih ek
sponatov. 

V glavnem so to darila, ki 
jih je tovariš Tito dobival od 
jtevilnih državnikov sveta, 
pa tudi od znameni t ih umet
nikov in od prepros t ih ljudi, 
lu so s tem izražali svoje spo
štovanje do Tita. 

Mnogi od p r e d m e t o v b o d o 
prvič pr ikazani v javnost i , 
obiskovalci pa bodo lahko 
videli š tevi lne u m e t n i š k e sli
ke in sku lp tu re slavnih av-
toijev, zgodovinske doku

mente , fotografije, zbirke 
orožja, arheološke, etnograf
ske, filatelistične, numizma
t ične in d ruge p r e d m e t e ve
zane na življenje in delo Josi
pa Broza Tita. 

Arheološka zbirka, na pri
mer, j e po številu razstavlje
nih p redmetov najmanjša, 
toda izjemno privlačna. Med 
predmet i so a labas t rne poso
de, darilo p redsedn ika Ga-
mala Abdela Naserja in An-
vara el Sada ta Titu, ki so naj
starejši p redmet i v zbirkah 
Spominskega centra. To so 
predmet i iz let od 2778 do 
2723 pred naš im štetjem, iz 
dobe vladavine Neter-Kete, 
ustanovitel ja Tretje dina
stije. 

Iz Egipta j e tudi stoječi k ip 
Ozirisa, boga mr tv ih in plod
nosti , iz Beni-Souefa. Ta fi
gura izvira iz poznega ob
dobja eg ip tovske um.etnosti, 
najverjetneje iz d ruge dina
stije iz Saisa (663-525), iz ča
sa, ko so v Egiptu zadnjič 
vladali domač i faraoni. 

Keramika star ih Grkov s 
svojim shka r sk im s logom in 
motivi je prav gotovo eden 
od biserov razstave, ki je v 
teh dneh odpr ta v Zagrebu . 
P rav posebej je zanimiva 
amfora v rdečem figuralnem 
slogu, ki izvira iz petega sto
letja pred naš im štetjem. Po
sl ikana je s prizori iz trojan
ske vojne. To vazo j e Titu 
poklonil p redsedn ik grške 
vlade Kons tan t in Kara-
manl is . 

V arheološki zbirki je tud i 
r imski mozaik, dari lo mešča
nov Zaječarja iz leta 1961. 
Mozaik so odkril i pri izkopa
vanju palače r imskega cesar
ja Galerija (293-311) v dolini 
Črnega T imoka pri Gamzi-
gradu. Te mozaike štejejo 
med največje spomen ike an
t ične umetnos t i . 

Zanimiva je kor in t ska če
lada iz začetka 6. stoletja 
pred naš im štetjem, pa ilir
ski š lem s konca petega sto
letja p r d naš im štetjem. Raz
stavljeni so tudi p redmet i iz 
kasnejš ih obdobi j in civiliza
cij, m e d kater imi na jdemo 
ekspona te iz Mehike , Perzi
je , K a m b o d ž e in Afgani
stana. 

V likovni zbirki razstave 
so pr ikazani pravi ustvarjal
ni biseri jugos lovansk ih in 
tujih slikarjev in kiparjev. 

Najstarejše sl ike izvirajo iz 
16. stoletja. To so mali holan-
ski pejsaži in sl ike s prizori 
konjeniških bi tk in dela itali
j ansk ih mojs t rov z nabožno 
vsebino. 

Slika »Rimska obala«, ki 
jo j e Ti tu podar i l papež Pa
vel šesti, p r ipada sl ikarstvu 
r imske šole iz 18. stoletja. 

P o s e b n o bogata j e zbirka 
del jugos lovansk ih slikarjev, 
ki j e nastala v razdobju pred 
vojno in tud i v povojnih šti
r ideset ih letih. Tu so slike 
znanih domač ih mojstrov: 
Miroslava Kraljeviča, Paje 
Jovanoviča , Vlaha Bukovca , 
Vladimira Beciča, Ljube Ba
bica, Mersada Berbera , Mari
j ana Detonija, Ivana Genera-
liča in številnih drug ih jugo
s lovanskih l ikovnih veli
kanov. 

Obiskovalci muzejskih 
pros torov v Zagrebu bodo 
lahko videli kako j e Tito lju
bil u m e t n o s t in l judsko 
ustvarjalnost . 

Ta razstava pa opozarja še 
na eno dejstvo - opozarja na 
i2yemno dob re in pr is rčne 
odnose , ki j ih ima Titova Ju 
goslavija z vsemi deželami in 
n a p r e d n i m i gibanji v svetu. 
Titova želja je bila, da se ta 
darila ohranijo in postanejo 
del bogatega ku l tu rnega 
izročila vseh naš ih narodov 
in narodnos t i . 

SAVAN TOMAŠEVIČ 

Simfonični alionma 
v Canicarievem domu 
že nekaj sezon Zavod za 

kulturne prireditve Celje 
organizira poleg svoje red
ne dejavnosti tudi obiske 
koncertnih prireditev izven 
Celja, v zadnjem času 
ijtedvsem v ljubljanskem 
Cankarjevem domu. V zad
njih dveh sezonah so se lju
bitelji s imfonične glasbe 
lahko udeležil i tudi rednih 
abonmajskih ciklusov. Naj
prej je bil to abonma orke
stra Slovenske filharmoni
je, v minuli sezoni pa abon
ma simfoničnega orkestra 
RTV Ljubljana. 

Za naslednjo sezono j e že v 
pripravi vpis abonen tov za 
obisk simfoničnega abonma
ja v CD. Celjski ljubitelji 
simfonične glasbe imajo na 
voljo izbor t reh p rogramov -
dva z orkes t rom SF in enega 
z orkestrom RTV. Pr i prv ih 
dveh je na voljo devet kon
certov, pri t ret jem p r o g r a m u 
pa osem. P rogrami so si vse
binsko precej različni. Tako 
predstavlja »Modri« a b o n m a 
orkestra SF p redvsem dela 
velikih g lasbenih klas ikov 
Haydna, Mozarta, B rahmsa , 
Mendelssohna in Dvofaka 
^r poleg njih neka te re so
dobne s lovenske skladatelje. 
Med dirigenti in solisti so za
stopana tuja in domača ime-
^ (Hager, Klutt ig, Lehel , 
"orvat, Lajovic ter Pogač

nik, Ozim, Eisenberg, Ana 
Pusar) . 

V t ako imenovanem 
»Oranžnem« abonmaju bodo 
na sporedu pravi loma dela 
sodobne usmer i tve skladate
ljev Hindemi tha , St ravinske-
ga, Šostakoviča, Prokofjeva, 
Bar toka, Saint Saensa, pa tu
di neka ter ih klasikov. Med 
interpret i se prav tako pojav
ljajo tuja in domača imena 
(Wislocki, Hautchi ld , Kogan 
ter Baškirov, Dubravka 
Tomšič , Marjan Lipovšek, 
Marchner , itd.). 

Spored abonmaja orkest ra 
RTV Ljubljana j e zasnovan 
precej popula rno , saj so po
leg nekater ih domač ih skla
dateljev zastopani Haydn , 
Mozart, Beethoven, Men-
delssohn, Čajkovski, Rossi-
ni, Ravel, Bar tok, Bri t ten, Si-
bel ius in drugi . Med dirigen
ti prevladujejo tuji umetn ik i , 
med interpret i pa so tudi ne
kateri domači (D. Tomšič , 
I. Grafenauer) . 

Zavod za ku l tu rne priredi
tve Celje spre jema prijave za 
vse tri abonmajske cikluse 
do 15. maja, med 9. in 14. uro. 
Na voljo so tud i podrobn i 
programi in informacije. Ta
ko kot doslej , pa bodo v ceno 
zajeti s troški vs topnic in av
tobusnega prevoza z mož
nostjo obročnega plače
vanja, -eg 

Med nastopom Mladinskega pevskega zbora OŠ Slavko Šlander Celje. 
EDIMASNEC 

Spodbudno občutle rasti 
Po celjski reviji otroških pevskih zborov 

v petek, 25. aprila je bila 
v celjskem Narodnem domu 
pregledna revija zborovske 
dejavnosti osnovnih in 
srednjih šol celjske občine. 

Sodelovalo je 15 osnovno
šolskih in dva srednješolska 
zbora. Po osnovnošolskem 
oziroma delovnem progra
m u naj bi vsaka šola imela tri 
pevske zbore (otroškega, 
mlad inskega in mlaj.šega 
mladinskega) . Tak koncep t 
se v zadnjem času šele uve
ljavlja. Dejstvo je, da se s tre
mi zbori ni predstavila nobe
na šola, čeprav ponekod vsi 
trije že delujejo. 

Za oceno stanja v osnov
nih šolah zadnji poda tek v 
tem t r enu tku še ni tako po
m e m b e n , bolj p o m e m b n o je 
dejstvo, da se z izjemo t reh 
šol pojavljajo mladi ali novi 
zborovodje, ki so sicer star-
tali z deljenim uspehom. 

vendar nekater i prav 
uspešno . 

Hkrat i je t reba omenit i , da 
v Celju še vedno pr imanjku
je g lasbenikov za osnovne 
šole in da neka te re šole rešu
jejo položaj z zunanjimi stro
kovnimi sodelavci. Ugotav
ljamo pa, da je zborovstvo v 
oživljanju, pri čemer je po
buda Zavoda za šolstvo in 
Združenih osnovnih šol o 
mento r s tvu oziroma vode
nju mlajših kolegov p o m e m 
ben pr i spevek pri razvoju te 
dejavnosti . 

Predstatv^ili so se naslednji 
zbori: M P Z I. osnovne šole 
(Dragica Zvar), M P Z OŠ 
Slavko Š lander (Alojz Švec), 
MMPZ in M P Z I. celjske če
te (Milica Hrovatič in Sonja 
Kasesnik), O P Z in M P Z OŠ 
Ivan Kovačič-Efenka (Mile
na Arbeiter), M P Z OŠ Veljka 
\nahoviča (Dragica Zvar), 

O P Z in M P Z OŠ Franja 
Vrunča (Melita Račečič-Pre-
vodnik), OPZ in M P Z COŠ 
Fran Roš (Barbara Železnik), 
O P Z OŠ Ivanka Uranjek 
(Alenka Koželj) OPZ in M P Z 
OŠ Štore (Bojana Gajšek), 
OPZ Glasbene šole (Matjaž 
Železnik). Otroške zbore so 
na klavirju spremljah peda
gogi g lasbene šole Celje Maj
da Fischer, Marlena Turk , 
Matjaž Železnik ter dijakinja 
S imona Dolar. Od srednje
šolskih zborov sta nastopila 
le dva - Dekliški pevski zbor 
Srednje šole za t rgovinsko 
dejavnost (Marjan Lebič) in 

Spodbudno občutje rasti 
in dviga otroškega in mla
dinskega zborovskega petja 
naj bo hkrati čest i tka staro
sti mladinskega zborovstva 
in Mladinskega pevskega 
festivala Jurčetu Vrežetu, 
ki je ob svoji 80. letnici prav 
ob tej priložnosti prejel grb 
mesta Celja, ki mu ga je po
delil predsednik izvršnega 
sveta občinske skupščine, 
Miloš Pešec. 

Mešani mladinski zbor Teh
nik S T Š Maršal Tito Celje 
(Dragica Zvar). 

Po zaključku revije je bil 
s t rokovni posvet zborovodij 
s člani komisije, ki j e sprem
ljala nas tope zborov in opra
vila pisno in us tno analizo 
izvedbe (prof. J anez Bole, 
prof. J anez Marin in prof. 
Vid Marčen). 

Zbori , ki so se morali že 
pred občinsko revijo prijavi
ti za sedelovanje na repubU-
ški reviji v Zagorju, so na na
s topu pokazali us t rezno ka
kovos tno raven (oba zbora I. 
celjske čete, M P Z Štore in 
MMZ Tehnik) , revija pa j e 
pokazala, da bi Celje na re
publ iški reviji lahko pred
stavljala vsaj še en ali dva 
zbora. 

VID MACEN 

Srečanje folkloristov v 
Pionirskem domu 

Pionirji iz celjske občine in našega območja, ki plešejo 
v folklornih skupinah, so se prejšnji teden zbrali v 
Pionirskem domu Cvetke Jerinove v Celju. Letos so 
namreč v Pionirskem domu pripravili peto občinsko in 
drugo območno revijo pionirskih folklornih skupin. 

Štiri folklorne skupine iz celjske občine, sodelovali so 
folkloristi iz Pionirskega doma, kjer imajo tri skupine, in 
osnovne šole Prve celjske čete, so se predstavili s štajer
skimi plesi. Plesalci v prikupnih narodnih nošah in z 
lastnim harmonikarjem so na reviji predstavili seveda le 
del tistega, kar se naučijo na rednih vajah v vsem šolskem 
letu. Na območnem srečanju folklornih skupin pa so sode
lovali plesalci iz Laškega, Braslovč in velenjske občine. 
Navdušenje za folkloro je med učenci osnovnih šol veliko, 
vendar pa se večina osnovnošolcev vključi v folklorne 
skupine prav na pobudo prijateljev. Na takšen način se j e 
med folkloriste vključil tudi Matjaž Steiner, ki pleše v 
folklorni skupini Pionirskega doma Cvetke Jerinove: 
»Plesati sem pričel pred dvemi leti in v začetku je bilo tudi 
veUko treme pred nastopi. Moram reči, da sem med folklo
riste zašel povsem po naključju, sedaj pa izredno rad 
hodim na vaje. Plešem v srednji skupini folkloristov 
Pionirskega doma in prav zdaj največ plešemo štajerske 
plese. Občinska in območna revija folklornih skupin sta 
zelo prijetni, saj se tako spoznamo tudi z drugimi učenci, 
ki plešejo v folklornih skupinah.« 

I. F. 

Brešanov Hamlet v Žalcu 
. Novi kulturni dom v Žalcu 
|e omogočil domačim gleda-
''^kim ljubiteljem, da po 
''l̂ segu in kakovosti ambi-
!̂ '02neje zastavijo svoje de-

Rezultat takih prizade-
je že druga premierna 

jJPrizoritev v tej sezoni, to-
^^^i so nam pod novim ime-
Jom - gledal išče ŽAREK iz 
p l c a - uprizorili groteskno 
r^edijo hrvaškega drama-

JJa Iva Brešana PRED-
ftl^VA HAMLETA V 
J W N E M DOLU, ki jo je 
r^vedel in priredil Tone 
•̂ f̂tljic. 

j ^ rešanovo besedi lo iz leta 
^ ' 1 sodi še danes med naj-
l ^ e m b n e j š a in najodmev

nejša besedila jugoslovan
ske povojne dramat ike . Že 
ob krstni uprizoritvi v Zagre
bu je dobilo Gavellino in 
Sterijevo nagrado, večkrat 
pa je bilo igrano tudi v ZR 
Nemčiji in na Poljskem. Av
tor si je vzel za osnovo Sha
kespearovo tragedijo o dan
skem plemiču Hamletu, ki jo 
morajo po volji polit ičnih 
oblas tnikov zaigrati člani va
škega oziroma zadružnega 
kul turnega društva. Pred na
mi se odvija dvojna igra, ki 
se v teku dogajanja vedno 
bolj prepleta. Najprej gleda
mo razmere povojne izgrad
nje socialistične družbe na 
vasi z značilnim ses tankom 
Osvobodi lne fronte, na kate

rem sekretar krajevne partij
ske organizacije prisili člane 
zadruge, da se lotijo priprav 
na uprizori tev Shakespearo
vega Hamleta . Nato preobli
kovanje velike ume tn ine 
pod pr i t i skom poli t ičnega 
pragmat izma in primitiviz-
ma v bu rkaško polit ično 
agitko. dokler se na koncu 
usode oseb iz Shakespearo
ve tragedije in zadružnikov, 
ki te vloge prevzamejo, ne 
prepletejo med seboj do take 
mere , da se groba zadružna 
agitka sprevrže v družbeno 
tragedijo. Igra govori o uni
čujočem pragmat izmu in 
primit ivizmu polit ičnih 
oblas tnikov in o pros todušn i 
prilagpdljivosti množic , ki iz 

koristoljublja in s t rahu ta 
moralni in družbeni razkroj 
dopuščajo in omogočajo. 

Žalski gledališki ljubitelji 
so to univerzalno, angažira
no in družbeno kri t ično be
sedilo uprizorili v režiji Izto
ka Valiča z vso po t rebno 
pristnostjo in požrtvoval
nostjo. Preds tava se začne že 
pred ku l tu rn im d o m o m , 
pred katerega se pripelje 
igralska skupina s harmoni
karjem, zastavami in agita-
cijskimi t ransparent i . Nato 
se nadaljuje v obliki sestan
ka krajevne organizacije 
Osvobodi lne fronte, pri kate
rem ni pregraje med prizo
riščem in avditorijem, med 
igralci in gledalci. Sledi 
predstava Hamleta, ki se na
giba iz grobih burkašk ih vaj 
posameznih prizorov v gro
tesken in tragičen finale, v 
ka terem smo priče grozljive

m u mr tva škemu plesu člo
veške kupljivosti , prilagod
ljivosti in preprošč ine ter sa
m o m o r u mladeniča, Jožeka 
Skoka, ki tega spoznanja ni 
prenesel . Prav v tem samo-
uničujočem koncu glavnega 
j u n a k a gre žalska uprizori tev 
za korak od besedila. Njena 
kri t ična poanta bi bila še bolj 
nedvoumna , če ne bi tega 
pokvaril i z burkašk im pri
k lonom na koncu. Kot da bi 
se prestrašil i b r idke poante 
in jo skušali omiliti v spozna
nju - »vse je le teater, igra, 
vse j e le lepa laž.« 

Med požrtovalnimi in zavze
timi igralci moramo najprej 
omeniti Romana Kozovinca v 
vlogi upravnika kmetijske za
druge in partijskega sekretarja 
ter v vlogi kralja Klavdija. Z 
vehko energijo, zbranostjo in 
žlahtno ljudsko komiko je 
ustvaril prepričljiv lik topoum-
nega, samovšečnega in kori

stoljubnega politikanta, ki zna 
izkoriščati svojo oblast in pri
lagodljivost ljudi za vsesploš
no manipulacijo. V vlogi pred
sednika krajevne organizacije 
Osvobodilne fronte in Polonija 
je bil utelešenje brezrezervne 
prilagodljivosti Hinko Čuvan. 
Mična krčmarica Manika in 
dostojanstvena kraljica Ger-
truda je bila Jožica Ocvirk. 
Učinkovito karikaturo orodja 
oblasti, predsednika Upravne
ga odbora zadruge Mačka in 
Laerta je upodobil Nikola Živ-
kovič. Prostodušnega razlagal
ca predstave Šimeka je upodo
bil Boris Kuret, mladi par -
Jožeka Skoka in Hamleta ter 
Anko in Ofelijo - Brane Ci-
merman in Darja Tavčar-Krt, 
nemočnega vaškega učitelja 
pa prepričljivo Pavel Vozel. 

Razgibana, aktualna in anga
žirana uprizoritev žalskih gle
daliških ljubiteljev je vsekakor 
vredna ogleda in razmisleka. 

SLAVKO PEZDIR 
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Nalprej starca, potem pa krav'ca 
Franci Štrajhar Iz Marija Dobja misli rediti najmanj 60 glav živine 

Vas Marija Dobje v šent
jurski občini smo obiskali 
na lepo sončno četrtkovo 
dopoldne, misleč, da na 
kmetiji Štrajharjevih ne 
bomo dobili žive duše do
ma, in da jih bomo morali 
iskati kje po poljih, njivah 
ali v vinog:radu. Pa smo 
imeli srečo, večjo kot pa
met, kar se k sreči vsaj vča
sih pripeti tudi novinar
skim dušam. 

V domači kuhinji j e vse vr-
velo od dela, na obisku smo 
dobili gozdarje, pred hišo in 
malo dlje, blizu novega, sko
raj impozantnega gospodar
skega poslopja, hleva v grad
nji, je možakar s tovornja
kom nasipaval gramoz na ce
sto, ki sta jo po svoje zdelala 
zima in tudi zadnji apri lski 
dež. 

Zakaj t akšen nemir in vr
vež? Z odgovorom je hi t ro 
postregel mladi gospodar 
Franci Štrajhar: »Hitimo z 
zadnjimi deli za napeljavo te
lefona, ki naj bi v naši vasi 
prvič zazvonil tik pred praz
n ikom, 1. majem. Če bo vse 
po sreči, bo v sredo zazvonil 
prvi telefon v Marija Dobju 
kar v naši hiši.« 

P o t e m smo seveda obvise-
U na tem telefonu, za katere
ga je najmanj tretjina vrUh 
krajanov združila svoje žulje, 
zagnanost , nekaj lesa za dro
gove - od Dramelj do svoje 
vasi so j ih v izkopane luknje 
potakni l i kar 65; pri Rajh, 
kar je s taro ime za domačijo, 
ki jo j e prevzel Franci Štraj
har, pa je sedaj »štab« za te
lefonijo. Pri priči smo bili 
povabljeni še na zaključno 
s lovesnost zadnji dan pred 1. 
majem, saj j e Jože takoj za
gotovil, da pijače in jedače , 
pa mazila za srbeče pete , ne 

bo manjkalo ob domač ih 
godcih 

Najprej c ' ulnik, 
sedal kvnsl 

Franci Štrajhar je kmečk i 
sin, čeprav je s 14 leti kmet i 
jo zapusti l in poskusi l srečo 
v mes tu , v Celju. Naneslo je, 
da se je za desetletje zapisal 
obr tn iš tvu , čeprav je v duši 
ves čas nosil l jubezen do 
zemlje in veselje do kmeto
vanja. Koliko je k uresničitvi 
Franci jeve želje pr ipomoglo 
poznans tvo z domač im de
kle tom Ireno iz Marija Dob
ja, ki je sedaj Jožetova žena 
in mamica 10-letne Darje ter 
6-letnega Simona, n i smo iz-
vedeU. Ver jamemo pa, da je 
bilo to tudi eno srečnih nak
ljučij, iz kater ih bo Štrajhar-
jev Franci še dolgo lahko čr
pal mot ive za svojo k m e č k o 

zagnanost in za svoje velike 
ter zahtevne načr te , zlasti z 
živinorejo. 

Hlev, ki g a j e Franci posta
vil poleg stare domačije , j e 
takšnih razsežnosti , da smo 
že na prvi pogled ocenili, ka
ko j e vanj mogoče nam.estiti 
tudi do sto glav živine. Tak
šen naložbeni podvig v kme
tijstvu in posebej v živinore
ji, pa v teh časih zahteva res
nično izjemno zagnanost , 
optim.izem, samozaupanje in 
samozavest . S t akšn im raz
mišljanjem smo tud i vrtah v 
Francija, ki je mot ive za svo

je veUkopotezne načr te poi
skal v svojem dolgole tnem 
hrepenenju , da se dokaže na 
zemlji kot kmet , v družinski 
in vaški slogi in sol idarnost i 
ter seveda ob pametnejš i 
kmeti jski politiki širših 
d ružbenih razmer, pa tudi 
konkre tn ih , šent jursko in 
kmet i j sko-kombinatovskih . 

»Avgusta pridite 
pogledat živino« 

Osnovo za svoje živinorej
ske načr te ima Jože Štrajhar 
na posestvu, ki obsega pri
bližno 16 hektarov obdelo
valne zemlje, devet hektarov 
je še gozda, čeprav zemlja za 
intenzivno rabo travirija še 
ni pripravljena. Tega se 
Franci dobro zaveda, saj bo 
po t rebno za k r m n o lastno 
bazo še močno pljuvati v ro
ke: drenažirat i , meliorirati . 

očistiti t ravniške površ ine in 
j ih urediti . 

»Mogoče malo prehite
vam, ker sem prej začel gra
diti hlev,« glasno v naši druž
bi razmišlja Franci , vendar j e 
odločen: »Najprej štaFca po
tem pa krav'ca«. 

Hlev je že skoraj končan . 
Mere tlorisa zgradbe povedo 
same po sebi, k a k š n e veliko
sti je : 25 krat 21 metrov. Pro
stora za 60 aU več glav živine 
j e dovolj, pod isto s t reho pa 
bo še prostor za svinje, za 
koritasti silos in za d n i g e go
spodarske po t rebe kmeti je . 

Franci nas je u radno povabil 
konec avgusta, ali celo prej, 
kajti mukanje iz hleva se bo 
tedaj že lahko slišalo. 

Štrajhar računa na močno 
podporo kmet i jskega kom
binata IZ Šentjurja, kajti za
veda se. da z osnovno čredo 
ne more začeti brez njegove 
pomoči . Dogovori so oprav
ljeni, v podrobnos t ih bodo 
še dorečeni , toda v voz kme
tovanja bo vprežen pred
vsem Franci sam, ob izdatni 
pomoči svoje družine. Mislili 
smo v pogovor zaplesti še 
njegovo ženo Ireno, pa se ni 
dala, raje s e j e vrtela skupaj s 
SVOJO m a m o po kuhinji , saj 
sta morali pripravit i kosilo 
za postavljače telefonskih 
kablov in drogov, naš obisk 
pa se je že tako naravnal na 
opoldne. 

»Če ima človek veselje do 
dela, ki ga opravlja, po tem 
m u je lahko tudi delovni na
por v zadovoljstvo. Mogoče 
mi kdo ne verjame, toda edi
na moja prava želja je bila od 
mladih nog, živeti in delati v 
prirodi ter rasti med cvetjem 
in živino, je Franci skoraj 
pesniško obhkoval svoje mi
sli. Če tako ne bi mishl, po
tem se zemlje ne bi lotil tako, 
kot se je je . l a m o sploh kak
šen razlog, da mu ne bi ver-
jeh? 

MITJA UMNIK 
Foto: EDI MASNEC 

Štrajbarjevi iz Marija Dobja: Franci in Irena ter njun podmladek. 10-letna Darja in 6-
letni Simon. H kmetiji pa sodita še 89-letni Jože Stojan, nekdanji zelo znan gospodar 
Rajb s svojo nečakinjo Nežiko. Oba sta na preužitku. 

Telefonska napeljava je zahtevala veliko znoja, koristila pa bo za zdravje ljudi in živine. 

P O S L O V N A S K U P N O S T 
F O R M A T O R 
Zbor delavcev delovne skupnosti 

objavlja dela: 

samostojnega pravnega svetovalca 

Pogoji za opravljanje del so: 
- visoka ali višja šolska izobrazba in 3 ali 
4 leta delovnih izkušenj s področja delovnega, 
gospodarskega m samoupravnega prava ter 
izdelave samoupravnih splošnih aktov OZD. 

Kandidati naj k vlogi priložijo potrdilo o strokovni 
izobrazbi in navedbe o sedanjem delu. 

Pismene vloge z dokazili naj kandidati pošljejo v 15. 
dneh po objavi na naslov: 

POSLOVNA SKUPNOST FORMATOR 
Cankarjeva 1, Celje 
63000 CELJE 

» L I K O « 
Industrija kovinske opreme 
Liboje - 63301 Petrovče 

Komisija za delovna razmerja 
objavlja 
prosta dela in naloge 

1 vodjo montaž 
Pogoj: V. zaht. stopnja strojne smeri, 3 leta delovnih 
izkušenj, poskusno delo 3 mesece, odslužen vojaški 
rok 

1 Čuvaja 
Pogoj: končana osemletka, praksa zaželena, po-
skusno delo 1 mesec, starost kandidata nad 18 lef; 
odslužen vojaški rok 

Dela in naloge združujemo za nedoločen čas, s pol
nim delovnim časom. 

Pisne ponudbe z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
pošljite v 15 dneh po objavi na naslov: »LIKO« Liboje 
- 63301 Petrovče - Komisija za delovna razmerja. 
Vlog brez priloženih dokazil o izpolnjevanju pogojev 
komisija ne bo obravnavala. 

O izbiri bomo kandidate obvestili najkasneje v 30 
dneh po končanem zbiranju prijav. 

DO »Zar ja« Petrovče 
industrija lesnih, kovinskih in konfekcijskih 
proizvodov ter storitvene dejavnosti v 
gradbeništvu n.sol.o. 
PETROVČE 

Komisija za delovna in stanovanjska razmerja 
TOZD Lesna industrija 
objavlja 
prosta dela in naloge 

KV in PK mizarji 
- več izvajalcev 

Pogoji: 
- KV ali PK mizar 
- 2 leti delovnih izkušenj 
- 3-mesečno poskusno delo 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas, s 
polnim delovnim časom. 

Vsi interesenti naj pošljejo pisne prijave in dokazila o 
izpolnjevanju pogojev v 8 dneh od objave na naslov: 
DO »Zarja« Petrovče - 63301 Petrovče. 

Kandidate bomo obvestili o izbiri v 15 dneh po zak
ljučenem zbiranju prijav. 

Po sklepu delavskega sveta 

IHmezad, DO Kmetijski kombinat 
Šmarje, 
T O Z D Kovinarstvo in servisi 
Šmarje pri Je lšah 

objavlja 

J A V N O L I C I T A C I J O 

za prodajo rabljenih osnovnih sredstev 

1. TAM 60T 3 B letnik 1977(registriran) 600.000 
2. Kombj 435 K-nevozen 15.000 
3. Transporter tračni 10.000 
4. Reduktor 10.000 
5. Stroj za izdelavo betonskih izd. VS 120 % 

s pripadajočimi modeli 20, 25,30 S 200.000 
6. Silos za cement s polžnim 

transporterjem 30 t 300.000 

Licitacija bo v sredo 7. 5. 1986 ob 15. uri v Avtoservi-
su, Šmarje pri Jelšah. 

Ogled osnovnih sredstev pod zap. štev. 1-3 na dvo
rišču Avtoservisa, pod štev. 4-€ pa v Betonarni Pri
stava. 

Pravico do licitacije imajo pravne in fizične osebe, ki 
vplačajo 10% varščino od izklicne cene. 
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Atomček je za goste vedno privlačen 
^zdravilišču Atomske toplica pričakujejo prve letošnje kopalce 

prvega maja bodo v zdra
vilišču Atomske toplice v 
Podčetrtku odprli kamp in 
kopališke, nova pridobitev 
jg sistem ogrevanja hotel
skih prostorov z odpadno 

' termalno vodo, uredili so 
preskrbo za goste v kampu, 
v načrtu pa imajo še š ir itev 
in posodobitev hotelskih 
^ravilJških zmogljivosti . 
I^po je zaživelo tudi sode
lovanje med zdravi l i ščem 
j\tomske toplice in zdravi
liščem iz Rogaške Slat ine. 

jop lo tne črpalke, ki omo-
gočžuo ogrevanje hotela z od
padno te rmalno vodo, so v 
poskusnem zagonu že pri
bližno pol meseca. V borbi z 
nenehno naraščajočimi s tro
ški, je nova pr idobi tev za 
zdravilišče vehkega pomena , 
pozimi bo t reba d o d a t n o 
vključiti klasični s is tem 
ogrevanja le v t istih dneh, ko 
50 t empera tu ra padla pod 
deset stopinj minusa . Raču
najo, da bodo z energe t sk im 
prihrankom novo naložbo 
.izplačali«. 

Ce bo v r e m e ugodno , se 
bodo prvega maja na kopa
lišču pojavili že prvi kopalci 
in gostje v k a m p u . Večino-
ir^so to poči tn iške prikolice 
delovnih organizacij , ki bo

do polno zasedene vse tja do 
konca sezone. P o m e m b n a 
pr idobi tev za k a m p in kopal
ce je nova Je lš ina prodajalna 
v delu obstoječega gostin
skega objekta, ki jo bodo od
prli 15. maja. V njej bo mogo
če kupi t i domala vse za vsa
k o d n e v n e po t rebe kampi -
stov, s t em pa bo obču tno 
razbremenjena prodajalna za 
osnovno p reskrbo v Podče
t r tku. 

V zdravilišču A t o m s k e to
plice se dobro zavedajo, da 
sedanji hotelski objekt že 
dolgo ne ustreza zahtevam 
sodobnega tur izma. Gre za 
r azmeroma nizek s tandard , 
ki onemogoča celovitejšo in 
bolj kakovos tno tur is t ično in 
zdravs tveno p o n u d b o ter za 
zmogljivosti, ki že dolgo ne 
zadoščajo po t r ebam in pov
praševanju domač ih in tujih 
gostov, ki j ih v Podče t r t ek 
prihaja iz leta v leto več. Lani 
so zabeležili dese t t isoč noči
tev, ta čas pa je hotel polno 
zaseden in tako kaže tudi 
vnapre j . 

P ro jek tna dokumentac i ja 
za novo naložbo, ki naj bi jo 
uresničil i v t em srednjeroč
n e m obdobju , j e narejena. 
Gre za gradnjo depandanse , 
ki bo s ho te lom povezana z 

veznim hodn ikom, za novi 
zdravstveni trakt, za novi re
stavracijski in prenoči tveni 
del, s kater im bodo pridobili 
110 postelj ter za d ružabne 
prostore. V sklopu naložbe 
j e tudi speciahzirana proda
ja lna za goste. 

P r o g r a m sodelovanja m e d 
zdravil iščema iz Rogaške 
Slat ine in iz Podče t r tka j e iz 
leta v leto pestrejši. Tako se 
gostje iz obeh zdravilišč sez
nanjajo s programi in aktiv
nos tmi obojih, vse bolj pa t a 
sodelovanje razširjajo tud i 
na področju zdravstva. Ena 
zadnjih tovrs tnih novost i je 
nova lastna av tobusna proga 
na relaciji Podče t r t ek -Roga-
ška Slat ina in obra tno. Avto
bus , ki bo vozil na izlete in 
oglede goste obeh zdravilišč, 
bo prvič na poti 1. maja. Za 
začetek bodo to popoldan
ske vožnje, vsak drugi dan. 
V obeh zdraviliščih se tud i 

vse bolj zavzemajo za uredi
tev vonarske ceste. Bližnjica, 
ki bi oba tur is t ična kraja lo
čevala le z deset imi ki lome
tri, bi bila priložnost za nove 
špor tno-rekreat ivne progra
m e na poti ob jezeru. 

V Atomsk ih toplicah v 
Podče t r tku skrbijo, da gostu 
ni nikoU dolgčas. Tovrs tna 
p o n u d b a obsega akt ivnost i 
od izletov in ogledov zname
nitosti Kozjanskega, glasbe
nih, folklornih in d ružabn ih 
priredi tev in do razstav, pre
davanj in tečajev pletenja in 
vezenja. Najbolj priljubljeni 
pa so tako imenovani fantov
ski večeri in zabavni večeri s 
humor i s tom Gezo. Marsikaj 
zanimivega in zabavnega pa 
se bo letos dogajalo tud i na 
pros tem, na ploščadi kopa
lišča ob k a m p u , ki j e pri
pravljen na pr ihod prvih le
tošnjih gostov. 

M A R J E L A A G R E Ž 

NA KRATKO 
Cenik domačiti 
kampov 

Splošno združenje gostin
stva in turizma Slovenije je 
objavi lo cenik s lovenskih 
kampov za domače goste. 

V k a m p i h prve kategorije 
so cene na dan po osebi v 
maju, juniju in s e p t e m b r u 
m e d 560 in 960 din, v juliju in 
avgustu od 560 do 1200 din, v 
k a m p i h d ruge kategorije v 
pred in posezoni od 400 do 
800 ter v glavni sezoni od 500 
do 1000 din, v k a m p i h tretje 
kategorije pa bo t reba v pe
tem, šes tem in deve tem me
secu odštet i od 100 do 700 
din ter v s e d m e m in o s m e m 
mesecu od 300 do 900 din. K 
t emu je t reba v posameznih 
k a m p i h za elektr ični priklju
ček doda tno plačati od 150 
do 500 din. za hladino omari
co od 150 do 350 din, k tej 
ceni pa ponekod doda tno za
računajo še uporabo tople 
vode (pribl. 100 do 250 din), 
parkiranje avtomobi la (250 
din), motorja (100 din) ali do
plačilo za šotor (120 din). 

Cone penzionskih 
storitev v slovenskih 
hotelih 

Splošno združenje za go
st instvo in turizem je izdalo 
informativni cenik cen pen
zionskih storitev v hotel ih 
za domače goste v letošnji 
glavni poletni turistični se
zoni. 

Cene polpenzionov na ose
bo v dvopostel jni sobi se gib
ljejo m e d 1970 din (depand. 
Trst, Beograjski dom. Turist 
v Rogaški Slatini) do 12.200 
din v Grand hote lu Palače v 
Portorožu. Sicer pa so pov
prečne cene v kont inenta l 
n e m delu med 3 in 5 t isoč din 
(izjema je Bled in nekater i 
hoteli visokih kategorij v 
zdravil iških krajih) ob obali 
pa m e d 6900 in 12.200 din. 
Cene polnih penzionov na 
osebo v dvopostel jni sobi so 
od prej naveden ih v pov
prečju višje za od 400 do dva 
tisoč din na dan. 

Najlepši muharski 
revirji Slovenije 

Zavod za ribištvo Ljub
ljana je izdal prospekt-zgi-
banko Najlepši muharski 
revirji Slovenije, h kateri je 
priložena tudi zgibanka Ri
bolov v potokih, rekah in 
jezerih Slovenije. 

V obeh so p o d r o b n o opisa
ni posamezni r ibolovni rajo
ni, priložen pa j e tud i grafič
ni prikaz revirjev Slovenije. 
Cene r ibolovnih dovolilnic 
se za domače goste gibljejo 

med 1000 in 3000 din, teden
ske od 6 do 18 tisoč din. za-
tujce pa dnevne od 10 do 40 
ter t edenske od 25 do 100 do
larjev. 

Prospekt »Z naravo 
do zdravja« 

Skupnost s lovenskih na
ravnih zdravil išč v Celju in 
Center za turistično in eko
nomsko propagando pri 
GZS sta izdala nov pro
spekt o s lovenskih narav
nih zdravil iščih. V lepo obh-
kovanem in kva l i te tnem 
prospektu , v ka te rem je vsa
k e m u zdravilišču namenjena 
ena stran, so opisani tudi vsi 
po t rebni podatk i , ki j ih gost, 
p r eden se odloči d a m bo šel, 
rabi. Ob legi, indikacijah, te
rapijah, zdravil iških paket ih , 
posebn i p o n u d b i med ka te ro 
sodijo tudi špor t in rekreaci
ja, pr i redi tve in izleti, so za
pisani tudi točni naslovi 
zdravihšč. P ro spek t v skup
ni nakladi 30 tisoč izvodov je 
t i skan v s lovenskem, srbohr
vaškem, n e m š k e m , angle
škem in i tal i janskem jeziku. 

Pričetek kopalne 
sezone 
Prave poletne vročine v 
tem času sicer še ne priča
kujejo, a kljub temu že po 
tradiciji Turist ično društvo 
Rimske Toplice 1. maja od
pira kopalni bazen na pro
stem v Rimskih Toplicah. 
Bazen, ki j e na novo preple-
skan, bo od 1. maja dalje od
pr t vsak dan od 8. do 18. ure, 
voda v njem pa bo imela naj
manj 31 stopinj . Lepo ureje
no j e tudi okolje bazena, 
opravljena pa so tud i vsa po
t rebna vzdrževalna dela. 
Celodnevna vs topnica bo 
stala 250, po ldnevna 150, 
o t roška pa 100 dinarjev. 

OčisUmo okolje 
Kljub temu, da akcije čiš

čenja naše okolice ponekod 
že uspešno potekajo, ne bo 
odveč opozorilo, ki ga vsem 
delovnim organizacijam, 
krajevnim skupnost im in 
lastnikom zasebnih hiš na
slavlja Turist ično društvo 
Celje. To poziva vse, da po
skrbijo za okolje, odstranijo 
vso nesnago in poskrbi jo da 
bo mes tno Celje z okolico še 
lepše. Poziv seveda vela tudi 
vsem ostal im krajem, poseb
ne dopise pa so na Turist ič
n e m druš tvu poslali tudi Ko
munal i , Izletniku in Železni
š k e m u gospodars tvu , ki naj 
bi poskrbel i za m o k r o čišče
nje ulic, parki rn ih prostorov, 
av tobusne in železniške po
staje. 

Kam in Icako poleti 
Poletje se bliža z vso na

glico, zato že vsi po malem 
razmišljamo, kam na do
pust. Tudi letos so se naše 
agencije potrudile in pri
pravi le mnogo zanimivih 
možnosti . 

Kompas tud i letos ponuja 
svojo posebnos t - K o m p a s 
k lub , ki j e bil us tanovl jen že 
lani. V p re tek lem letu so čla
ni k luba letovali v kraju Su-
t ivan n a o toku Braču. Ker se 
je letovanje obnes lo zelo do
bro, so Sut ivan tud i letos ob
držali v p rog ramu kluba, 
venda r pa so rnu dodal i še 
štiri nova letovišča: Vis, Ko-
mižo, Novaljo in še p laninski 
poči tniški k l u b Roglo. Člani 
K o m p a s k luba imajo poseb
ne ugodnos t i , t is t im pa, ki so 
že lani letovali p reko kluba, 
bodo letos od cene odbili ti
soč din. V sezoni se c e n e gib
ljejo od 26.900 do 31.000 din 
za o semdnevn i a ranžma in 
od 33.500 do 38.000 din za 
enajs tdnevni a ranžman. 
Možni so odhodi z letalom ali 
v lakom. Pr i k o m p a s u pa po
nujajo aranžmaje tud i izven 
k luba . Letos j e p o n u d b a zelo 
pestra . Možnost izbire j e ve
lika, saj lahko letujete vzdolž 
cele j ad ranske obale. 

Pr i Izletniku so povedal i 
da bo s pri javami t reba pohi
teti, saj j ih sprejemajo že od 
marca in imajo že m n o g o za
sedenega prostora . Ponujajo 

zasebne sobe, apartmaje, 
bunga love in hotele. Ponud
ba j e zelo pestra, cene pa so 
od 39.000 do 170.000 din. 
A r a n ž m ^ i so dese tdnevni . 
Izletnik pr iporoča Črno Go
ro, ki bo p redvsem zaradi 
cen zelo privlačna. 

Tud i v turis t ični posloval
nici TTG niso os tah brez po
n u d b . Novost v tej agenciji 
so poči tnice z naravo, kjer 
sodelujejo z revijo »Moj mali 
svet«. Na ta način si lahko 
ogledate Gornji grad, organi
zirana pa sta tud i dva počit
n iška pohoda , ki trajata de
set dni . To sta Dolenjski po
hod in P o h o d ob Kolpi. Cena 
za oba j e 39.000 din, v njo pa 
so vračunani polpenzioni , 
uporaba šotorov, prevoz prt
ljage, takse , s troški kampira
nja, sp rems tvo vodnikov in 
ogledi ter vs topnine . V sklo
pu poči tnikovanja v naravi 
pa ponujajo še poči tnice v 
gorah. Obiščete lahko d o m 
na Menini , v Logarski dolini, 
na Smrekovcu , na Vehki pla
nini, na Peci , na Vogarju, na 
Blegošu, na Uskovnici , v Ta
marju, v Planici in v Trenti . 

V puljskih k a m p i h pa vam 
ponujajo za deset ali dvajset 
ods to tkov cenejše bivanje. 
Deset ods to tno znižanje si 
bote zagotovili z rezervacijo 
v agenciji, če pa ste član 
AMZJ, bo znižanje dvajset 
ods to tno . 

Nagel] Zoranu Vudlerlu 
Posebno priznanje, Turist ični nagelj , ki ga uspešnim 

posameznikom in organizacijam na področju gost instva 
in turizma podeljuje RTV Ljubljana, je pred kratkim pre
jel tudi profesor Zoran Vudler. 

Med posameznik i , ki j i m televizija pripenja to p o m e m b n o 
tunstično priznanje, j e z našega tur is t ičnega območja le še 
Marija Bezovšek. Zoran Vudler , sicer dob i tn ik priznanj 
Turistične zveze Slovenije in Tur is t ične zveze Jugoslavije, je 
nagelj prejel za p r izadevno delo v turist ični druš tveni orga
nizaciji, v okvi ru ka te re si n e n e h n o pr izadeva za naš boljši 
turistični d a n e s in ju t r i , ob t em pa s k u p n o s sodelavci še 
posebno s k r b namenja vzgoji mlad ih v tur izmu. Čest i tamo. 

PIANINSKI KOTIČEK 

Razpisi PZS 
Po raziskavah Fakultete za telesno kulturo v Ljubljani 

je planinstvo kot rekreativna dejavnost na prvem 
mestu, ki ima ob vseh prednostih tudi zelo dobre pogoje 
za nadaljni razvoj. Ob tem pa je pomembno tudi vzgojno 
izobraževalno delo v planinskih društvih, za katere Pla
ninska zveza Slovenije (PZS) organizira vsako leto več 
vrst tečajev. Pri tem še posebno pozornost namenjajo 
mladim planincem. 

Letos tako PZS in njena komisija za vzgojo in izobraže
vanje organizira planinsko šolo za odrasle in mladino, ki 
bo od 20. do 26. julija v Koči na Planini pri Jezeru, v 
prelepem predelu nad Bohinjem. Mladinska komisija pri 
PZ pa pripravlja v času od 9. maja do 23. avgusta devet 
vzgojno-izobraževalnih akcij. V začetku maja, junija, sep
tembra, z zaključkom februarja 87, tečaj za planmske 
inštruktorje, junija, julija in avgusta tri enotedenske tečaje 
za mladinske planinske vodnike, od 24. julija do 1. avgusta 
republiški seminar za mentorje planinskih skupin, od 16. 
do 24. julija republiški pionirski planinski tabor v Bavšici 
pri Bovcu, od 1. julija do 10. avgusta (sodelujete lahko 
teden ali več) mladinski planinski delovni tabor s čišče-
f\)em in ograjevanjem planinskih pašnikov. V Pekrah pri 
Mariboru bo od 29. junija do 6. julija tečaj za vaditelje 
orientacije in traserje orientacijskih prog, v istem kraju m 
ob istem času pa tudi tečai orientacije za začetnike. 

Izleti v maju 
Sekcija za izletništvo pri PD Celje organizira v maju 

'̂ va planinska pohoda. 

Prvi bo v nedeljo, 4. maja, iz Brega na Razbor, do cerk-
^ce sv. Lovrenca, v kateri je pred več kot 450 leti pridigal 
Primož Trubar in okrog katere se razcveta zavarovani 
svišč. Spotoma obiščemo še razgledTio Lisco in Gašper-
jevo kočo pod stenami Velikega Kozjaka.- Odhod ob 5.39 z 
vlakom iz Celja, povratek popoldan z vlakom iz Zidanega 
•^osta. Kupiti je treba povratno vozovnico do Brega. 

Drugi izlet bo v soboto. 17. maja. Po samotni grebenski 
Poti pred obličjem Ojstrice bomo šli gledat, kako cveti lepi 
Jeglič na rebrih Mrtvega meniha. Odhod iz Celja ob 5.38 z 
vlakom do Šmartnega ob Paki. od tam s posebnim avtobu
som do prelaza Črnivec, nato pa pot pod noge. S Črnivca 
3̂ Kranjsko reber. Lepenatko in Veliki Rogatec (1557 m), 

^estop po želji v Gornji grad ali Luče. Prijave prejema PD 
^^Ije (do zasedbe avtobusa). . ^ 

TONE PRIMOŽIČ 

Lestvica zasedenosti hotelov Zdravilišče Dobrna je zadr-
'žalo vodilno mesto, po prvem 
tromesečju pa imajo zelo do
bro zasedenost v vseh ostalih 
zdraviliščih in v rekreacijsko 
turističnem centru Unior. 

Izjemno dobri so bili v mar
cu tudi v Rogaški Slatini, kjer 
so po absolutnem številu noči
tev rekorderji (to je sicer ob 
tolikšnih zmogljivostih razum
ljivo). Golte so na lestvici kar 
precej zdrsnile, t?.ko da jih bo
do v ostalih uspešnejših hote
lih kmalu dohiteli. V mnogih 
hotelih namreč dokazujejo, da 
je lahko odstotek zasedenosti 
40 do 50 in več odstoten, kar 
dokazujejo v Paki, Evropi, Hu-
mu, Celei in Rubinu, ki so raz-
VTščeni med 8. in 12. mestom. 
Z izjemo Huma imajo slab od
stotek zasedenosti v ostalih še
stih hotelih sozda Merx, v 
Izletnikovem planinskem do- ' 
mu Logarska dolina (v marcu 
zaradi vzdrževalnih del zaprt) 
ter v Menini Gornji grad. Kljub 
temu je skupen rezultat po pr
vem tromesečju dober, saj so 
bile postelje v hotelih, motelih 
in zdraviliščih celjskega turi
stičnega območja zasedene 67,, 
v marcu pa celo 71 odstotno 

RP 



Šil^KAT DELAItSEV ZAPOSLENIH PRI DRRTNIKIH - CELJE IN ŠENTJUR 
V Celju Odmevna letna seja 

Letna seja osnovne organizacije s indikata de lavcev 
zapos len ih pri obrtnikih je bila v Celju dobro obi
skana. Poleg de lavcev je na njej sodelovalo precej 
obrtn ikov , razprava pa je pokazala, da se delavci in 
obrtniki srečujejo s podobnimi težavami. 

Delavci in o b i l n i k i so ugotavljali , da združeno delo 
zaradi u re jen ih s a m o u p r a v n i h aktov lažje rešuje vrsto 
vprašan j in težav ko t oni, ki so vezani zgolj na kolek
t ivno p o g o d b o . Kolek t ivna pogodba pa še vedno ni 
dovol j spoš tovana . Delavci se zavedajo, da so tudi sami 
p r e m a l o naredi l i za izboljšanje svojega položaja ter da še 
v e d n o bolj poznajo pravice kot dolžnost i . P o d o b n o je z 
ob r tn ik i . O d n o s e hned delavci in obr tn ik i so sicer ocenili 
ko t s o r a z m e r n o d o b r e , a bo t reba še precej naporov, da 
bi bili še boljši. Delavce motijo tudi velike razlike v 
o s e b n i h d o h o d k i h m e d obra tova ln icami . 

Na letni seji so spregovori l i tudi o obveščanju. Zavze-

1. mal - delavski praznik 
Praznik de la je praznik tudi za de lavce pri obrtni

kih, zato tudi njih pričakujejo v č imvečjem števi lu na 
prazničnem srečanju na Gričku, tudi to je priložnost 
za srečanja, za spoznavanja in pogovore. Srečanje se 
bo pr iče lo ob 10. uri. 

majo se za č imbol j šo obveščenos t , venda r j e razprava 
pokaza la , da t a k o delavci kot obr tn ik i le r edko p r e b e r * ^ 
nj im n a p i s a n e p r i spevke , ki pa j ih ne manjka niti v 
N o v e m t e d n i k u niti v Delavcu, svoje pa pr ispeva tudi 
revija Obr tn ik . N e o b v e š č e n o s t l ahko tako pripišejo svo
j e m u nezan iman ju . Če bodo to presegli , l ahko pr ičaku
jejo večjo soc ia lno va rnos t delavcev, saj j e zanjo potre
b e n vpliv na večjo p rodornos t s indikata , p r e d v s e m pri 
u r e sn i čevan ju ko lek t ivne p o g o d b e kot tudi njenega 
dograjevanja . S ind ika t de lavcev pri obr tn ik ih ne more 
in n e s m e bit i s a m o organizator špor tn ih pr i redi tev in 
izletov, ko t želijo neka te r i posameznik i , t emveč polit ični 
de javnik , ki s svojim de lom omogoča socialno varnos t 
de lavcev . Pr i t e m j e nu jno po t r ebno dobro sodelovanje 
v seh de lavcev ko t tud i obr tn ikov , pri ka ter ih so zapo
sleni . 

Delavci so na le tni seji predlagali , da bi pri o b č i n s k e m 
s i n d i k a l n e m sve tu zaposlili vsaj še enega delavca, ki bi 

sk rbe l za de lo nj ihovega s indikata . Želijo namreč , da bi 
l a h k o p r eds t avn ik i s ind ika ta večkra t na leto obiskali 
ob ra tova ln ice , tud i t is te, o kater ih ne m o r e m o reči, d a j e 
v njih kaj na robe . O b obiskih b i j ih naj seznanjali z vsemi 
n o v o s t m i in j im svetovali ob njihovih težavah. 

Največ vprašan j so delavci nameni l i reševanju stano
van j ske p r o b l e m a t i k e . Doslej so v občini po t rebe po 
s tanovan j ih de lavcev d o b ro reševali . Lani so na pr imer 
p r e k o so l ida rnos tnega in vzajemnega n a k u p a in pre
n o v e pr idobi l i 32 s tanovanj , žal pa vse kaže, da bo šlo 
le tos bolj počas i . Razlog so izredno v isoke cene kvadrat 
nega m e t r a s t anovan j ske površ ine in zmanjšanje grad
nje so l ida rnos tn ih s tanovanj na eno tretj ino. 

Več možnosti za letovanja 
Prizadevanja , da bi s pomočjo obrtnikov osnovna 

organizaci ja razpolagala z lastnimi počitniškimi 
zmog l j ivos tmi , so se izjalovila. 

Z zb ran im denar j em bi lahko kupil i eno samo priko
lico, zato se j e o s n o v n a organizacija odločila za zakup 
poč i t n i šk ih zmoglj ivost i po nače lu »polno za prazno«. 
Pr iče l i so se že dogovarjat i s tu r i s t ičn imi agenci jami in 
organizac i jami zd ruženega dela. ki imajo poči tn iške 
zmogl j ivost i in vse kaže, da bo letos mogoče ponudi t i 
š i r še možnos t i za le tovanje kot doslej . Natančnejša 
p o n u d b a bo objavl jena v majski številki Novega tedn ika 
v okv i ru obveščan ja S ind ika ta delavcev zaposlenih pri 
ob r tn ik ih . 

Povišanje osebniii dohodkov 
Predseds tvo republ i škega sve ta Zveze s indikatov 

S loven i j e je v De lavsk i enotnost i objavi lo , da so izpol
njeni vs i pogoji za predčasno določ i tev zajamčenega 
osebnega dohodka. 

Ta bi naj bil od 1. maja 35.0(00 dinarjev. To pomeni , da 
se b o d o s 1. ma jem povečal i tud i osebni d o h o d k i delav
cev. Najnižji o sebn i d o h o d e k kvalif iciranega delavca bo 
p o ko lek t ivn i p o g o d b i 59.500 dinarjev. Glede na to, da v 
celjski obč in i v neka t e r ih obra tova ln icah osebni 
d o h o d k i de lavcev ne dosegajo niti za sedaj do ločenih 

najnižjih o s e b n i h d o h o d k o v , s indikat delavcev opozar; 
vse obra tova ln ice , da uskladi jo o s e b n e d o h o d k e s kolel 
t ivno p o g o d b o najkasneje s 1. majem letos. 

Prepovedi zaposlovanja 
v zadnjem času so se v celjski občini v nekateri! 

obratova ln icah b i s tveno poslabšal i odnosi med obrt 
n i k o m in zapos lenimi delavci predvsem zaradi neiz 
poln.1evanja ko lekt ivne nogodbe. 

Za to je s ind ika t predlagal u p r a v n i m o rganom občine 
Celje, da p repove jo zaposlovanje v okrepčevaln ic i obrt 
n i k a Bede t i F ik re ta in v e n e m izmed frizerskih salonov 
V o b e h p r imer ih j e s ind ika t uveljavil pravico prepovedi 
zapos lovan ja po 8. č lenu ko lek t ivne p o g o d b e glede na 
to, d a ostal i uk rep i n iso prinesl i u speha . 

Ne pozabite na izobraževanje 
Vse obratova ln ice v celjski občini so prejele anketo, 

ki bi naj pokazala, kakšeo je dejanski interes de lavcev 
za izobraževanje . 

O č i t n e j e , d a j e zan imanje t ako za izobraževanje iz dela 
ko t ob de lu , p r e m a j h n o . D e n a r j e , možnos t i za izobraže
van je so š i roke , kaže pa, d a j e in teres delavcev pogojen 
zgolj s t r e n u t n i m zas lužkom. V s ind ika tu vseeno upajo, 
da bo več de lavcev ko t doslej izpolnilo anke to in se 
odloč i lo za izobraževanje . ^ 

Vsem delavcem in obrtnikom čestitata 
za praznik dela 1. maj osnovni organi
zaciji sindikata delavcev zaposlenih 
pri obrtnikih v Celju in Šentjurju. 



Elelezarji povečujejo obseg proizvodnje 
pez mesec bo končana prva faza naložbe v širitev jeklarskih proizvodnih 
imogljivfstl 

s trateške usmeritve štor-
kih železarjev ostajajo še 
laprej nemotena industrij-
ka proizvodnja, konverti-
lilni izvoz in nadaljnja fi-
lančna krepitev delovne 
organizacije. Sem obvezno 
od i jo še vsa razvojna vpra-
anja, ki zadevajo investi-
;ijsko področje in prestruk-
uriranje proizvodnje v no
re izdelke, širitev asortima-
la. pa tudi izboljšava teh-
loioških procesov. 
S poda tk i o poslovanju za 

)rve tri mesece letos so v že-
ezarni Štore zadovoljni, po-
lebej če j ih primerjajo z ena
čim obdobjem lani. Lani so 
meli železarji precej težav, 
;lasti zaradi izpadov pečnih 
igregatov in t ransformator
jev, dokaj »boleča« pa j e bila 
tudi likvidacija tovarne trak
torjev. 

Leto 1986 so začeli z novi
mi s p o d b u d a m i in e lement i 
dobrega gospodarjenja, pa 
zato pričakujejo ob koncu le
ta dob re pos lovne rezultate, 
tetudi lanski v celoti za vso 
jelezarno niso bili slabi. Po
datki za prvo t r imesečje ka-

yo, da se industr i jska proiz-
odnja kol ič insko povečuje. 

Vako so na trg dali v prvih 
jeh mesecih blagovno pro
izvodnjo v kol ičinah za 10 
odstotkov več kot lani v ena
kem obdobju . Čeprav je tre
ba upoštevat i inflacijo, pa so 
tudi finančni rezultati v pr
vem tr imesečju dobri : doho
dek je v pi-vih t reh mesec ih 
večji za 132 odstotkov, čisti 
dohodek za 128 in akumula 
cija j e večja za 142 od
stotkov. 

Poslej bo tejle velikanki, elektroobločni jeklarski peči služila tudi nova konti-naprava 
xa vlivanje jekla. ^ 

Dve temeljni organizaciji 
združenega dela sta še v e d n o 
v izgubi, to sta livarna stroj
ne litine, ki je sicer že dlje 
časa v sanaci jskem postop
ku, in tozd Mehanska obde
lava, ki s e j e proti pr ičakova
nju znašla med izgubarji, 
največ zaradi tega, ker j im ni 
uspelo pravočasno odpremi-
ti izdelkov za izvoz v Sovjet
sko zvezo. 

To pomeni , da so s troški 
bili, realizacije pa ne, zato j e 
tudi izguba v Mehanski ob
delavi bolj k ra tke sape. V že
lezarni Štore velja usmer i tev 
za čim višje obračunavanje 
amortizacije - v p rvem tri
mesečju so jo povečali v pri
merjavi z lani za 142 odstot
kov - kar v rednos tno pred
stavlja v tem času skoraj mi
lijardo in sto milijonov di
narjev. Na ta način si bodo 
železarji skušali ustvari t i po
m e m b e n kapital za svoj na
daljnji razvoj. Tega železarji 
še posebej potrebujejo, saj 
so že nekaj časa v veliki inve
sticijski ofenzivi. 

Dušan Burnik, p redsed
nik K P O železarne Štore: 
»Mislim, da bomo v roku 
enega meseca dokončal i pr
vo fazo naložbe v povečanje 
zmogljivosti v jeklarni . Na
ložba je velika in zahtevna, 
saj v rednos tno predstavlja 
3,3 milijarde dinarjev, pome
nila pa bo vključitev v proiz
vodnjo nove naprave za kon
t inuirano vlivanje jekla, 
vgradnjo vodno hlajenih pa-
nelov in obokov v obeh elek-
troobločnih jek la rsk ih pečeh 
in vgradnjo komple tnega ter 
novega s is tema hlajenja vo
de, kar že funkcionira od lan
skega decembra . Železarji 

pričakujejo povečanje proiz
vodnje jekla pri omenjeni 
naložbi za približno .50.000 
ton gredic na leto, pri čemer 
ne gre samo za količine, am
pak tudi za povečanje kako
vosti jekla.« 

V žPlezarni Š to re izvajajo 
še druge naložbe. Pri tem 
moramo omenit i začetek ozi
roma nadaljevanje naložbe v 
av tomatsko formarsko linijo 
v livarni strojne litine, kar je 
tudi v okviru sanaci jskega 
programa za to l ivarno, in vr
sta drugih naložb, od kater ih 
si železarji obetajo gospodar
ske rezultate v k r a tkem 
času. 

V okviru naložbenega je
klarskega kompleksa je v 
pripravi že druga faza, ki za
j ema postavitev novega va-
Ijarskega orodja, ogrevne pe
či, hladi lne klopi in ostalega 
t ranspor tnega sis tema, kar 
bo omogoči lo tudi prevalja-
nje težjih gredic in širitev 
asor t imana tudi na širši pro
gram za po t rebe kovaške in
dustrije. 

Pokrivanje zalog železar
jev v Š torah z lastnimi viri j e 
zelo dobro. Konec lanskega 
leta je bilo to pokrit je 84-od-
stotno z lastnimi viri, konec 
leta 1984, ko je bilo manj na
ložb, pa je bila ta pokri tos t še 
boljša, celo 90-odstotna z 
lastnimi viri. 

V železarni se dobro zave
dajo, da je t reba uporabl jat i 
čim manj drag ih kra tkoroč
nih posojil in j ih najamejo le 
za nekaj dni , v premost i tve
ne namene , kadar gre, na pri
mer, za izplačila osebnih do
hodkov, za odplačila izvoz
nih posojil ali večjih na
kupov. 

Štorskih železarjev SREČNO za delavski 
praznik, 1. maj 

v Žični izdelali prve kroglične ležaje 
Z lastnim znanjem so osvojili proizvodnjo, ki bo nadomestila uvoz 

v proizvodnih j)rostorih delov
ne organizacije Žična bodo v teh 
dneh pričel i s proizvodnjo kro
gličnih ležajev. Nov proizvodni 
program, ki so ga v petih let ih 
razvili strokovnjaki Žične z last
nim znamenjem, pomeni korak 
naprej v obvladovanju mehan
ske in termične obdelave materi
alov, hkrati pa bodo s serijsko 
proizvodnjo nadomest i l i tudi 
uvoz iz konvert ibi lnega po
dročja. 

Proizvodni p rogram kroghčn ih 
ležajev so v Žični razvili z las tn im 
znanjem, pri mer i tvah in nekate
rih analizah pa so j im pomagal i 
tudi delavci Tehn i ške fakultete iz 
Maribora, E l m e iz Črnuč, ITC-celj-
skega inženir inga za p rocesno teh
nologijo in Orodjarne v Tovarni 
avtomobilov Maribor, kjer so izde
lali tud i nekaj delov za o p r e m o 
montažne linije. Za proizvodnjo 
krogličnih ležcjev bodo v Žični 

uporabljali domače kakovos tno 
jeklo Slovenskih železarn, uvoziti 
pa je bilo po t rebno nekaj strojev 
in op reme za izdelovanje k o m p o 
nen t ležajev. 

Doslej v Jugoslavij i izdelujejo 
krogl ične ležaje za osi z večjimi 
odpr t inami le v IKL Beograd, Žič
na pa bo prvi domači proizvajalec 
krogl ičnih ležajev malih dimenzij 
za osi z odpr t inami od t reh do 
dvajsetih mil imetrov. Večino v 
Žični izdelanih krogličnih ležajev 
bodo uporabil i v elektroindustr i j i , 
še pred pr iče tkom proizvodnje pa 
zatrjujejo, da bodo v pro izvodnem 
procesu največ pozornost i name
nili kakovost i izdelkov. Odstopa
nja v proizvodnji k roghčn ih leža
jev se merijo le v t i sočinkah mili
met rov od abso lu tne mere , ki pa 
jo je mogoče le teoret ično izraču
nati. 
V Žični načrtujejo, da bodo letos 
izdelali približno 500 tisoč kroglič

nih ležajev, za vnaprej pa pričaku
jejo letno proizvodnjo od treh do 
štirih milijonov krogličnih ležajev. 
Že sedaj pa imajo dovolj prostora 
za proizvodnjo 20 milijonov kro
gličnih ležajev letno. Seveda pa to
l ikšna proizvodnja zahteva dodat
ne montažne linije, za ka tere bodo 
v Žični še morali dokupi t i stroje in 
vso opremo 

Razvolno delo petih letih 
Približno 450 delavcev v Žični 

letno predela od 16 do 21 tisoč ton 
materiala, kar pomeni mater ia lno 
zelo intenzivno proizvodnjo. Prav 
zaradi tega so strokovnjaki pred 
pet imi leti pričeli razvijati proiz
vodni program krogličnih ležajev, 
ki zahteva veliko vloženega znanja 
in malo materiala. 

Razvojni programi te delovne 
organizacije, ki seveda slonijo 
p r e d v s e m na proizvodnji kroglic: 

nih ležajev, vključujejo še nadalj
nje razvijanje in izpopolnjevanje. 
Razvoj te t ehn ično zahtevne proiz
vodnje pa so v Žični zasnovali po
s topno, saj je pretežno odvisen od 
tega, koliko denarja bodo imeli na 
voljo 

Uporabnos t k roghčnih ležajev. 
ki j ih bodo serijsko izdelovali v 
Žični, je ogromna. Kot smo že za-
pisah, bo nadomešča la uvoz, kro
glični ležaji, izdelani po medna
rodno dogovorjenih normah , pa 
so tudi zanimiv izvozni izdelek. 

Strokovnjake v delavnice 
Za nadaljnji razvoj te t ehnično 

zahtevne proizvodnje bodo v Žič
ni v pr ihodnj ih letih potrebovali 
še približno 400 do 600 strokovnja
kov različnih izobrazbenih sto
penj, venda r pa bodo morali biti 

takšni s trokovnjaki , ki se bodo 
znašli tudi v p rak t i čnem delu in 
bodo poznali in obvladovali ves 
proizvodni proces. V Žični pravi
jo, da pot rebujejo inženirje v de
lavnicah in da si s t akšnimi za pi
salnimi mizami ne morejo veliko 
pomagat i . 

P rav zaradi tega so v okviru de
lovne organizacije povečali število 
š t ipendistov. Mlade s t rokovnjake 
spremljajo v nj ihovem razvoju in 
kaj kmalu ugotovijo ali so spo
sobni. 

Proizvodnja krogličnih ležajev 
pa je pravzaprav tako nova. da 
zahteva vsakodnevno^ učenje. 
Prav zaradi tega si v Žični tud i 
prizadevajo, da bi izdelali pravi
čen sistem nagrajevanja po delu. 
ki bi omogočil njihovim strokov
njakom kreat ivno in invent ivno 
delo. 



Korakoma so v Zarji 
prehodili že dolgo pot 
Od obrtnih deiavnic do uspešne deiovne organizacije 

Iz nekdanj ih ob r tno stori
tven ih dejavnost i d ružbene
ga sektorja, ki so v žalskih in 
pe t rovšk ih de lavnicah zapo
slovale delavce trinajstih ra
zličnih poklicev, je zrasla 
u s p e š n a delovna organizaci
ja Zarja. Dedišč ina obr tn ih 
de lavnic se pozna tud i v tem, 
da imajo v Zarji štiri temelj
ne organizacije različnih pro
izvodnih dejavnost i . Poleg 
konfekci jske dejavnost i , po 
ka ter i je Zarja najbolj znana, 
so v njej našli svoje mes to še 
kovinarji , lesarji in delavci 
zakl jučnih g radben ih del. 

Za vse štiri tozde oprav
ljajo adminis trat ivna in ko
mercialna dela v delovni 
skupnosti , kjer skrbijo tudi 
za marketing, raziskavo do
mačega in tujega tržišča, 
nabavo materiala, ekonom
sko propagando in prodajo. 
Za de lovno organizacijo 
Zarja je značilno, da pri
bl ižno 300 de lavcev s ledi 
potrebam in zahtevam trga 
in tako izdelujejo svoje iz
delke v manjših serijah. 

Od mode do 
lesarstva, od 
kovinarstva do 
gradbeništva 

Modni tokovi v naši kon
fekcijski industr i j i se kaj hi
t ro spreminjajo; včasih se 
sp r emen i le dolžina ali šir ina 
modela , d rugič so spet dru
gačne barve, d rugačn i kroji -
vse to pa narekuje tud i h i t ro 
prilagajanje delavcev Zarji-
nega tozda Modna konfekci
ja. Se posebej sedaj, ko so v 
Zarji pričeli s svojimi ženski
mi, mošk imi in o t roškimi 
h lačami prodirat i tudi na tu
ja tržišča. 

V tozdu Lesna industr i ja 
izdelujejo p redvsem ognja-
va rne p rede lne s tene ter tr
govsko in hotelsko o p r e m o 
po naročilu. P r e d časom pa 
so lesarji v svoj proizvodni 
p rog ram vključili tud i serij
ski pohiš tveni p rogram Tri-
zar, ki j e p r imeren p r e d v s e m 

za opremljanje p redsob in 
d n e v n i h sob. Barvno pohi
š tvo t r iko tne obl ike, ki se da 
sestavljati v zanimive kom
binacije, pa se bo verjetno 
priljubilo tud i najmlajšim za 
v njihove o t roške sobe. 

V tozdu K o v i n o o p r e m a so
delujejo z večjimi de lovnimi 
organizaci jami kovinarske 
industr i je iz vse Slovenije. S 
Kost ro jem iz S lovensk ih Kp-
njic sodelujejo pri izdelavi 

Zarja v š tevi lkah: čeprav 
večkrat poudarjamo, da šte
vi lke niso edini in najbolj 
primeren pokazatelj poslo
vanja v posameznih delov
nih organizacijah, pa si z 
njimi vendarle največkrat 
pomagamo sestavi t i s l iko 
uspešnost i gospodarjenja v 
posameznih de lovnih ko
lektivih. 

Zarjine š tev i lke kažejo 
prav na uspešnost . Lani je 
približno 300 zaposlenih 
ustvari lo mil ijardo in tristo 
mil i jonov dinarjev celotne
ga prihodka, 440 mil i jonov 
dinarjev dohodka in 300 mi
l ijonov dinarjev č istega do
hodka. V akumulacijski 
sklad so vloži l i 95 mil i jonov 
dinarjev, od katerih bodo 
polovico porabil i za nakup 
strojne opreme, drugo polo
v ico pa za izgradnjo proiz
vodnih prostorov tozda 
Modna konfekcija. Načrto
vano proizvodnjo za leto 
1985 so presegli za približno 
20 odstotkov, v primerjavi s 
prejšnjim letom pa so proiz
vodnjo skoraj podvoji l i . 

strojev za sušenje kož, ki j ih 
izvažajo na Kitajsko in v 
Sovjetsko zvezo. Delavci Ko-
v inoop reme pa razvijajo tud i 
svoje maloser i jske proizvod
ne p rograme , m e d ka te re so
di tudi sekač Drvar za hkrat
no sekanje in cepljenje drv. 
Tud i delavci čet r tega Zarji-
nega tozda, ki opravljajo zak
ljučna dela v g radbeniš tvu , 
se pri svojem delu povezuje
jo z večjimi g r adben imi de

lovnimi organizacijami, 
p r edvsem celjskim Ingra-
dom, manjša vzdrževalna de
la pa opravljajo tud i samo
stojno. 

Le pravilno izbran 
izdelek najde mesto 
na trgu 

Delavna organizacija Zarja 
j e s p r ibhžno 300 zaposleni
mi v štirih različnih proiz
vodn ih dejavnost ih pre
majhna, da bi imela svojo 
razvojno službo. Seveda pa 
to ne pomeni , da so v Zarji 
invent ivno oziroma razvojno 
in raziskovalno delo pot i sn ih 
ob stran. Zavedajo se, da le 
pravi lno izbran izdelek naj

d e svoje mes to na t rgu in ta
ko p o m a g a ustvarjati delav
cem kakovos tne j še življenj
ske in de lovne pogoje. 

Seveda pa tud i pravi lno iz
b ran izdelek svojega mes ta 
na t rgu ne obdrži v nedo
gled. V Zarji meni jo , da je 
p o t r e b n o proizvodnjo sprot
no prilagajati in slediti potre
b a m in zah tevam kupcev . S 
svojo maloser i jsko proizvod
njo sicer lažje sledijo spre
m e m b a m in novost im, ven
dar so zaradi še boljšega pri
lagajanja t ržnim razmeram 
ustanovi l i p o s e b n o de lovno 
eno to Kooperaci jo . P rav s 
Kooperaci jo bodo lahko raz
širili svoje pro izvodne zmog
ljivosti, poglobil i sodelova
nje s sedanj imi kooperan t i , 
bolj pa se bodo povezali tudi 

V Zarji so letos pričel i tu
di z avtomatsko obde lavo 
podatkov. Z nakupom raču
nalnika Hero manager pri
čakujejo tudi hitrejši dotok 
informacij za pravi lne po
s lovne odloči tve . 

Sicer pa sega hiter razvoj 
de lovne organizacije Zarja 
približno deset let nazaj. 
Odtlej so s š tev i ln imi nalož
bami povečal i reproduktiv-
no sposobnost de lovne or
ganizacije, gradili nove pro
izvodne prostore, sedaj pa 
namenjajo največjo skrb 
obnovitvi strojne opreme. 

z obr tn ik i -kooperant i , ki bo
do predstavljal i podal jšano 
roko Zarj ine proizvodnje. 

Stroj za pripravo, hkratno sekanje in cepljenje drv Drvarje primeren za razrez lesa < 
premera 19 centimetrov. Drva lahko razseče na željeno dolžino od 20 do 60 centimetre 
montira pa se lahko na hidravlični mehanizem traktorja. 

V Zarji so za poletje že pripravili novo modno kolekcijA 
hlač. Mednje sodi tudi model na fotografiji, ki poleg moA 
nega videza zagotavlja tudi udobnost in dobro počutje. \ 

V Zarjineni to/jiv Lesna industrija so pred kratkim pričeli 
s serijsko pvoir.vodnjo pohištvenega programa Trizar. 
Ses.t.^.vliivi piši-iitveni pvograni, trikotnih oblik in živopi-
sanih but v. /. io verjetno še posebej priljubil otrokom, 
primeren /^^ iiidi za opremljanje predsob in dnevnih 
sob. 

Delavkam tozda Modna konfekcija se kmalu obetajo boljši delovni pogoji, saj bodo v Zarji pričeli z gradnjo nov^^ 
proizvodnih prostorov. Sicer pa so Zarjine ženske, moške in otroške hlače že dolgo poznane na domačem trgu, pt^^ 
časom pa so jih pričeli tudi izvažati. 
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Kultura v mrzli 
dvorani 

v soboto , 19. apri la j e 
d ramska skup ina iz Šentvi
da pri G r o b e l n e m v sodelo
vanju s pevsk im zborom v 
Gorici pri Slivnici uprizori la 
igro Vrni tev Biažonovih. 
Sk rbno pr ipravl jeno delo na 
odru j e navduš i lo pešč ico 
obiskovalcev, ki so v glav
nem prišli iz sosednjega 
Šentjurja, m e d t e m ko so na
stopajoči pogrešal i pred
vsem krajanov Slivnice. 

Obiskovalci , kol ikor nas j e 
bilo, pa smo sedeli v lepi, ve
liki, a mrzli dvorani . Zeblo j e 
nastopajoče in igralce in 
pevce O b t em bi se bilo po
t r ebno vprašat i , zakaj j e t ako 
velika in zelo lepa d v o r a n a 
tako brez ku l tu rnega življe
nja, da j e torej naložba s stra
ni kra jevne skupnos t i pov
sem zgrešena. Naj služi s a m o 
za popivanja ob vesel icah? 

U p a m , da bodo v kraju kai 
več naredil i za k u l t u r n o živ
ljenje. 

F R A N C F R E L I H , 
Gor ica 

Naši vrtci 
v rubr ik i P i sma bralcev 

običajno be remo kr i t ike o 
mnogočem. prav pa je , da 
spregovor imo tud i o čem do
brem. 

Kot m n o g e družine , i m a m 
tudi jaz o t roke, dva sta v vrt
cu. Na de lovnem m e s t u in 
drugje slišim, kako ljudje 
kritizirajo vrtce. Vem da je v 
vsakem vr tcu nekol iko dru
gače, vsak ima svoj ustaljen 
red, toda kljub v s e m u ti vrtci 
niso slabi. Imela sem dva 
otroka, d rugega za d rug im v 
enajst ih mesecih. Ni mi bilo 
l ahko ob dveh dojenčkih . 
K m a l u sta šla v vars tvo in s 
tem so nas topi le še večje te
žave: zjutraj vstajanje v hud i 
zim.i, bolezni iz t edna v te
den , pr ivatno varstvo. Kma
lu sem se vsega tega naveli
čala in j u vpisala v vr tec v 
Vojniku. Vsi so me strašili , 
da bo v vrtcu še slabše, da 
bodo še bolj bolni, da se nih
če ne bo ukvarjal z njimi in 
tako napre j . Kljub v s e m u 
sem morala vztrajati - majh
nega otroka ne moreš pus t i t i 
doma. Vsi smo se bali 1. sep
tembra , ko j e bilo t reba prvič 
v vrtec in se mrzl ično pri
pravljati na to. 

Napočil je tudi ta dan. 
Zgodilo pa se je , da j e šla 
hčerka v vrtec, sin pa je zbo
lel. P iv i dan se je kar lepo 
vživela in je bila proti priča
kovanju zelo pr idna. Seveda 
vsi otroci niso enaki in sin je 
že prvi dan jokal , da je bilo 
joj . Na moje presenečenje je 
va ruška reagirala zelo mate
r insko, vsak dan mi ga je 
vzela iz naročja in ga mirila. 
Da ne govorim o tovarišici, 
ki je vsak dan prišla v vrtec 
prej (čeprav s tanuje precej 
daleč IZ Vojnika), d a j e moje
m u o t roku z lepo besedo vli
la zaupanje v vrtec. Kje so 
po tem tiste tovarišice. ki zju
traj pijejo kavo in o t roka niti 
ne pogledajo? Nisem so mo
gla navadi t na vso to topl ino 
in nežnost do nebogljenih 
malčkov. Moja ot roka gresta 
vsak dan z vesel im pričako
vanjem v vrtec. Popo ldan 
sUšim malokdaj kaj d rugega 
kot to, kaj so otroci počeli v 
vr tcu. Ob tem o t r o k a nešte
tokra t omeni ta tovarišice in, 
seveda, svoje vrs tn ike . 

Malokdo ve, kako je mate
ri pri srcu, če zjutraj pr inese 
v vr tec zaspanega, jokajoče-
ga otroka, tam pa ga čaka 
tovarišica polna nežnost! in 
ga nasmejanega obraza 
spre jme v svoje naročje. One 
dob ro vedo, da m o r a m o ob 
t i s tem času v službo. Pri za
sebni varuhinj i pa moraš v 
naglici čakati , da se sploh 
k d o zbudi in ti nejevoljno 
odpre . Ne m o r e m razumet i , 
kaj pričakujejo od vr tcev 
matere , ki se tol iko pritožu
jejo. 

Moja dva malčka sta že tri 
leta v vr tcu. Zdrava sta. prid
na, tud i veliko lepega sta se 
naučila. Še jaz se kaj nauč im 
od njih. Nikoli ne zamudijo 
nobenega praznika. Kako 
razveselijo svoje m a m i c e sa
m o ob 8. m.arcu. 

Pr iznam, da vars tvo ni naj
bolj poceni . Toda, starši, ne 
glejte vsega le skozi dinar! 
Poglej te samo, kol iko t ruda 
je po t rebnega , da si pr idobiš 
otroka, in da u spešno sprem
lja celotni načr t dela. Nobe
nih skrbi n i m a m o tem, ali j e 
o t rok na va rnem, suhem, to
plem, je lačen. Vse je s k r b n o 
pripravl jeno m tovarišica si 
vzame vsako m i n u t o čas za 
pogovor s starši. Tovarišica 
ravnatelj ica pa je vselej pri
pravljena pomagat i . Ce je 
možno p rob lem reši ali pa
me tno svetuje. 

Kako je mogoče , da so ne
kateri starši t ako nehvaležni 

za vse to? Moja ot roka se že 
približujeta šolskim klopem. 
Z obema hkra t i s em prebole-
vala nevšečnost i zgodnjega 
otroštva, vendar ne morem 
pozabiti pozornost i in skrbi , 
ki sta ju bila deležna v vrtcu. 

Zamisl i te se malo nad tem, 
kajti vaš ot rok je večino dne
va v va rnem zavetju vrtca. 
Ljudje v tem živčnem svetu, 
polnem dela in brezglavega 
hitenja drvijo le za denar jem. 
Denar ni vse, o t rok je mnogo 
več. Vem, da družba da pre
malo za sk rb otrok, toda tega 
niso kr ive vzgojiteljice v 
vrtcih. 

Nisem napisala vsega, kar 
bi lahko, je pa le nekaj 
v z p o d b u d n i h besed. Res da 
poznam le vojniški vrtec, to
da tudi d rugod ne more biti 
za 100 ods to tkov slabše. 

Vsem tovar iš icam in vodji 
enote se za ves ta t rud resnič
no zahvaljujem, želim jim 
m n o g o uspeha pri delu in 
upam, da bodo tega zapisa 
vsaj malo vesele, kajti druga
če j im njihovega t ruda ne 
m o r e m poplačat i . 

STANKA MAKARIČ 
Vojnik 

Otrolce V Icletke? 
Oglejmo si. kakšno je živ

ljenje v stanov^anjskih blokih 
v Laškem. Mesto j e zraščeno 
med hr ibe in za b loke je ma
lo prostora. Zlasti mlajše 
druž ine in njihovi otroci v 
njih nimajo malo težav. L e p 
p r imer kako naj bi bilo. j e v 
novem na.selju Debro . Na 
v s a k e m koraku naleti.š na 
o t roški živ žav. n ihče j im ne 
omejuje mlados tne razigra
nosti , če tud i so preglasni , na 
zelenicah ali t ik pod balkoni 
s tanovalcev. 

Bliže cen t ru mes ta je po
vsem drugače . P r i m e r je t. i. 
Otok ob cesti prot i R i m s k i m 
topl icam. Otorške razigrano
sti je tu m n o g o m.anj. Otroci 
morajo biti previdni , da ne 
stopijo na t ravo, da se ne žo
gajo, da niso preglasni in da 
tako n e moti jo vseh tistih 
s tanovalcev, ka ter ih otroci 
so že odrasli in si želijo miru. 
V t em naselju p reb ivam že 
peto leto. Včasih j e bilo dru
gače. P o d mojim ba lkonom 
je bil n a m e š č e n koš m otroci 
so množ ično igrali košarko . 
Koša ni več. Mlajši, ki j ih je 
vedno več. ne smejo stopiti 
na t r a \ ' 0 , ne da bi j ih zmerjali 
in pregnal i . S tanovalc i se "bo
jijo za t ravo, ki jo kosijo, bo
jijo so za gredice in grmičev
je, ki ga sadijo pod balkoni , 
da bi j im bilo življenje v blo
ku prijetnejše. Med tem je 
t rava že skoraj zarasle nek
danji igralni del . prekri la je 
tud i peskovn ik za b lokom. 

Otroci naj na t ravo torej ne 
stopajo, žoganje v bližini je 
p repovedano , kar na cesti 
naj bi se žogali. Mlajšim je 
težko dopovedat i , da se tudi 
peska in k a m e n č k o v ne bi 
dotikali . Sk ra tka - o t rokom 
je p r epovedano vse. Večina 
j ih je že obupala , nočejo, da 
bi j ih s talno preganjali , zato 
se raje umakne jo čim bolj 
stran, s tarše pa j e strah, kje 
so, oziroma, kaj vse se j im 
lahko zgodi, ker so blizu ce
sta, železnica in Savinja. 

Tako je pred otroci mir. 
Kako p a j e z odrasl imi? Avto 
postavl jamo tja, kjer j e pred
videno. V blok s t opamo po 
ograjeni poti, da ne bi naš 
korak slučajno zašel na travo 
ali gredico. Vsako smet skrb
no nos imo v žepih, saj si si
cer takoj nakop l j emo težave 
s snažilko. Če je napot i kolo. 
v kolesarnici , ga kma lu ure
dijo tako, da ga raje uma
kneš v klet. Da i m a m o skup
no pralnico in sušilnico, sem 
izvedela šele. ko so n a m pri
šli točkovat i s tanovanjske 
prostore . Nekater i j ih oči tno 
uporabljajo le v svoje na
mene . 

Naštela sem. kaj vse se do
gaja v našem s tanovanjskem 
okolju skoraj vsak dan. Prav 
bi bilo, da bi povedala še. 

kdo so ti, ki nas s svojim po
četjem spreminjajo v podna
j e m n i k e svojih s tavb in zele
nic, čeprav plačujemo stana
rino m davke vsi enako . Na
vajanje imen in p r i imkov pa 
ne bi imelo smisla. Naj bo 
dovolj , da so to ljudje, ki tod 
prebivajo najdlje in si nase
lje zaradi tega lastijo. Čeprav 
so maloštevilni , se j im veči
na mlajših s tanovalcev raje 
ne postavlja po- robu. Kje 
najti čas in živce za vse skrbi 
v službi in doma , pa še za 
vsakdanje prepire z =-vlada-
jočimi« sosedi? 

I. Š.. Laško 

Vljudna 
prodajalka 

Časi so takšni , da k u p e c 
pogosto razmišlja v ka te ro 
celjsko t rgovino bi stopil, da 
ne bi čisto ali pa vsaj napol 
razočaran.odšel iz nje. Ali pa 
razmišlja, k a m vse skupaj 
pelje, če mora pred t rgovino 
skozi s teklena vrata opazo
vali, ka tera ekipa je v jutra
nji in katera v popo ldansk i 
izmeni. 

Ni m e sram priznati v tej 
rubr iki , da tud i sama isto 
p o č n e m pred samopost rež
no t rgovino L O G A R S K A in 
skozi izložbo opazujem kdaj 
nas topi s lužbo t rgovka 
B R A N K A O J S T E R Š E K , ali 
pa še ena njenih s lužbenih 
kolegic, ki imajo do kupcev 
zared lep odnos , t akšen ka
kršnega bi si zaželeli od 
vseh, da ne bi kot nekakšn i 
lopovi opazovali in prežali 
okoli t rgovin. 

E, D.. Celje 

Pretežke torbice 
š o l s k e torbice so pre težke . 

To j e splošno mnenje odra
slih, ki v svojih časih n i smo 
nikoli nosili v šolo t ako tež
kih torb . Imeli smo šolske 
po t rebšč ine v navadn ih plat
nen ih vrečkah, p r epasane 
p reko r a m e ali pa tudi le v 
usnjenih prevlekah povi te in 
prevezane z je rmeni . V šolo 
smo nosili le stvari, ki so bile 
tisti dan po t rebne po u rn iku . 

Zdaj pa zlasti v nižjih ra
zredih nosijo v šole vsak dan 
vse knjige, zvezke in d ruge 
pot rebšč ine . Oni dan sem 
srečal skup ino t akšn ih šolar
jev, ki so si med hojo veno
mer popravljali j e r m e n e in 
j ih vprašal , zakaj nosijo tako 
težke torbe. Povedal i so, da v 
šoli zahtevajo, da vsak dan 
prinesejo vse stvari v šolo. 
Enega iz d rušč ine sem pre
govoril, da sva skupaj stopila 
do bližnje blagovnice, da 
s tehtava torbo. Z vso svojo 
vseb ino j e torbica tehta la kar 
5 ki logramov in 90 dekagra-
mov, torej skoraj 6 kg. Mar 
ni to preveč? 

dr. ERVIN M E J A K . 
Polzela 

Izlet 
presenečenja 

Plan inska sekcija Par t izan 
P o d g radom je organizirala 
izlet presenečenja ob D n e v u 
žena. Ž e n s k e smo bile res 
p resenečene . Več ko t d v ^ -
set se nas j e zbralo p red go
s t i ščem Koštomaj-Belaj- Po
peljali so nas p reko Miklav-
škega hr iba do k m e t a Zakel-
ška, kjer n a m je gospodar le
po postregel . 

P o kra jšem ugibanju, k a m 
b o m o šli naprej (za pot so 
vedeli le vodniki) , s m o odšli 
po g rebenu Anskega hr iba in 
skozi Košnico do glavne ce
ste, kjer so nam pri Že rdone r 
spet postregli . Ustavih s m o 
se še v gost išču Draks ler v 
Tremarjah, kjer so nas čaka
le obložene mize, poskrbe l i 
pa so tudi za domačo glasbo. 

Tako pri jetnih srečanj in 
presenečenj si še vedno želi
mo , posebej pa se zahvaljuje
m o v o d n i k o m a Ernes tu Sto-
k lasu in Vinku Kožarju. 

A.S., Celje 

Čestitamo vsem našim stalnim gostom in\ 
ostalim občanom za PRAZNIK DELA. 

Gostom vedno pripravljamo razna preseneče
nja iz kulinarike. Ob prazničnih dneh je vsak' 
večer glasba s plesom. \ 

Se priporočamo s kvalitetnimi uslugami! i 

Uredništvo: Celje, Trg V. kongresa 3 a, tel 23-105, 22-369. 
Glavni urednik in direktor TOZD Boris Rosina. Odgovorni 
urednik Novega tednika Branko Stamejčič. Odgovorni ured
nik Radia Celje Miran Korošec. Redakcija: Marjela Agrež, 
Tatjana Cvirn, Vili Einspieler, Violeta Vatovec Einspieler, Edi 
Masnec, Rado Pantelič, Mateja Podjed, Milena Brečko Poklic, 
Franček Pungerčič. Zdenka Stopar, Srečko Šrot. Mitja Umnik, 
Janez Vedenik. Tone Vrabl. Tehnični urednik Franjo Bogadi. 

Izhaja vsak četrtek. Tisk: ČGP Delo, Ljubljana. 
Cena posameznega izvoda je 80 dinarjev. Individualna letna 

naročnina je 3.760 dinarjev, polletna 1.880 dinarjev. Za tujino je 
letna naročnina 8.320 dinarjev, za delovne organizacije pa 4.160 
dinarjev. Št. žiro računa 50700-603-31198 - ČGP Delo Ljub
ljana. TOZD Novi tednik Celje. 

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 

P R I R E D I T V E 

V SLOVENSKEM LJUDSKE.M GLEDALIŠČU V 
CELJU bo danes ob 19.30 uri predstava Jovana Hrističa: 
SAVONAROLA IN NJEGOVI PRIJATELJI . Za abonma 
Torek m izven. 

Ponedeljek, 5. maja ob 19.30: Jovan Hnstič: SAVONA 
ROLA IN NJEGOVI PRIJATELJI. Za abonma I. mladin
ski in izven. 

Torek, 6. maja ob 1930: Drago Jančar: VELIKI BRl-
I^ANTNI V.-^LČEK. Za izven Gostovala bo Drama SNG 
iz Ljubljane. 

Sreda. 7. maja ob 15.30: Feri Lainšček: S.A.MORAST 
NEŽI. Za abonma 2 šolski in izven 

V DVORANI ZDRAVILIŠKEGA DOMA V ROGAŠKI 
SLATINI bo jutri zvečer ob 20. uri na.stopil folklorni 
ansambel iz Senegala. Na svojem nastopu bodo predsta
vili afriško folkloro. 

V GLASBENI ŠOLI V TITOVEM VELENJU bo v sredo, 
7. maja klavirski koncert, na katerem se bo predstavil 
klavirski duo Aci Bertoncelj m Bojan Gorišek. Izvajala 
bosta dela Brahmsa, Gershwina, Debussyja. Messiaena in 
Millhauda. 

Dan kasneje, torej 8. maja pa bo v dvorani glasbene .šole 
v Velenju koncert Mešanega pevskega zbora Svoboda iz 
Šoštanja. Koncert pevskega zbora, ki ga vodi Milka Verd-
nik bo ob 19.30 uri. 

V RAZSTAVNEM SALONU V ROGAŠKI SLATINI je 
odprta razstava likovnih del Viktorja Pogačarja. Razstava 
bo odprta do 22. maja. 

V SALONU POHIŠTVA MEBLO V CELJU je odprta 
razstava karikatur in krajin slikarja Vlada Šerca. Slikarje 
svoja dela ustvaril v različnih tehnikah - tempera, akvarel, 
gvaš in olje, njegova dela pa so na ogled do 16. maja. 

V LIKOVNEM SALONU V CELJU je odprta razstava 
akvarelov mariborskega slikarja Marjana Remca. Razstav
ljena dela so izbor iz desetletnega ustvarjalnega obdobja 
slikarja Remca, razstava pa bo odprta do 11. maja. 

V JEDILNICI DELOVNE ORGANIZACIJE CIN
KARNA CELJE si lahko še danes in jutri ogledate raz
stavo z naslovom Delavsko revolucionarno gibanje celjske 
regije. Razstavo je pripravil Muzej revolucijg. 

V KNJIŽNICI V TITOVEM VELENJU si lahko še danes 
in jutri ogledate razstavo knjižnega gradiva, ki soju pripra
vili ob 200-letnici rojstva bratov Grimm. Razstava je 
odprta od 9. do 18. ure. 

V RAZSTAVNEM PROSTORU KULTURNEGA CEN
TRA IVAN NAPOTNIK V TITOVEM VELENJU je odprta 
pregledna razstava akademskega slikarja Franca Novinca. 
Razstava bo odprta do 15. maja. 

V MAYERJEVI VILI V ŠOŠTANJU je v teh dneh na 
ogled razstava akvarelov in risb Jožeta Hohkrauta in Mar
jana Vodiška. 

V KNJIŽNICI EDVARDA KARDELJA V CELJU je 
odprta razstava kr\jižnega gradiva, ki so jo pripravili ob 
150-letnici rojstva Josipa Stritarja. Razstava nosi naslov: 
Po Celju in okohci s sliko in knjigo. Razstava bo odprta do 
21. maja. 

V AVLI RAZVOJNEGA CENTRA V CEIJU je na ogled 
razstava likovnih del akademskega slikarja Ludvika Pan-
duija. Razstavo si lahko ogledate vsak dan od 7. do 20. ure. 
vse do 7. maia. 

V ŠENTJANŠKIH PEČINAH bo v sredo, 30. aprila ob 
pol devetih zvečer kresovanje, ki ga pripravlja mladinski 
aktiv iz Šentjanža nad Štorami. 

V KRAJEVNI SKUPNOSTI TRNOVTJE bodo v prihod 
njem tednu praznovali svoj krajevni praznik. V sredo, 7. 
maja bodo ob 16. uri odprli razstavo ročnih del krajanov. 
Razstava bo na ogled še v četrtek, 8. maja v dvorani 
kulturnega doma Zarja. 

V četrtek, 8. maja bo v kulturnem domu Zarje ob 20. uri 
predstava Iva Brešana Hamlet v blatnem dolu. Predstavo 
bo uprizorila gledališka skupina Žarek, kulturnega dru
štva iz Žalca. 

NA ODPRTEM ODRU NA TOMŠIČEVEM TRGU V 
CELJU bo danes ob 18. uri piomenadni koncert, na kate
rem bosta nastopila Tamburaški simfonični orKester in 
Mešani pevski zbor društva upokojencev Celje. 

Jutri ob 17. uri pa bodo na odprtem odru na Tomšiče
vem trgu nastopih Celjska folklorna skupina ŽPD France 
Prešeren, tamburaški orkester DPD Svoboda ter Mešani 
pevski zbor Gostinskega podjetja Celje. 

TENIS - peščeno in asfaltno igrišče vsak dan 
od 9. do 20. ure. Rezervacije pri varnostniku 
tel. 33-098. 

SAVNA - vsak dan od 14.30 do 20.30 ure, 
sobota in nedelja od 12-19. ure. 

BALINANJE - vsak dan od 9. do 19. ure. Kro-' 
gle na razpolago. Balinanje je brezplačno, ] 

Objekti Zavoda Golovec so 1. maja zaprti, 
razen tenisa. i 

Zavod GOLOVEC vsem obiskovalcem in poslov
nim partnerjem iskreno čestita ob prazniku dela' 



»Sindikalnemu delavcu ne 
sme manjkati poguma!« 
Izkušeni sindikalist Ivan Kramar pravi: »^Direktor In predsednik sindikata 
sta še vedno na Istem plačilnem listku*' 

Obdobje , ki ga ž iv imo , z a h t e v a 
od n a s vse več n a p o r o v in vse več 
j i h je , ki de la jo zgolj za golo p re 
živet je . Z a p o s l i t e v ni več t a k o 
t r d n o p o r o š t v o za soc i a lno var
nos t , ko t j e b i l a še p r e d k r a t k i m . 
S č a s o m a izgubl ja n a p o m e n u tu
di f o r m a l n a i zobrazba , na r a č u n 
k a t e r e so n e k a t e r i do lgo č a s a 
p r e j e m a l i d o b r e p i ače . V t a k š n i h 
r a z m e r a h ni m o g o č e d e l a t i po 
s t a r i h , že z a s t a r e l i h m e t o d a h de
la. U g o t o v i t e v ve l ja t u d i za s ind i 
k a l n e a k t i v i s t e , ki v e l i k o k r a t ni
so k o s n o v i m r a z m e r a m . 

K a k o r k o h že, praznik dela j e 
prava pri ložnost , da sp regovor imo 
o delu in d i lemah, s ka te r imi se iz 
dneva v dan s rečujemo na delov
n e m mes tu . In k d o je najbolj po
klican, da spregovori o njih, če ne 
izkušeni s indikalni aktivist , kot j e 
I v a n K r a m e r , p r e d s e d n i k Medob
č inskega sveta Zveze s indikatov, 
ki j e že dobr ih pet indvajse t let 
u spešen in pr izadeven d ružbeno
polit ični delavec. 

- S i n d i k a t že do lgo ne s k r b i le 
za oz imnico . K a k š n a je n j egova 
d a n a š n j a v loga in k a k o jo izpol
njuje? 

- K r a m e r : »Ker je s ind ika t ena 
najbolj množ ičn ih družbenopol i 
t ičnih organizacij , ga ne preds tav
lja le p r edsedn ik o snovne organi
zacije ah Zveze s ind ika tov Jugo
slavije, t emveč smo s indika t vsi 
člani. P o s t a tu tu morajo v kolekti
vih vsakega novega delavca sezna
niti z de lom s indika ta in ga vpra
šati , če hoče biti član Zveze sindi
katov, česar mars ikje ne delajo. Če 
s m o s ta tu t že sprejeli, m o r a m o 
spoštovat i vsaj njegova osnovna 
določila. S ind ika t r a z u m e m tud i v 
t em smislu, da m i m o njega ne s m e 
iti n o b e n o vprašanje , ki j e po
m e m b n o za delavca, najsibo to na 
de lovnem mes tu ali v z a sebnem 
življenju.« 

- Spre je l i s m o že v r s t o d o b r i h 
sk l epov , v e n d a r p r a v i h u č i n k o v 
n i . . . 

- K r a m e r : »Družbenopol i t ični 
delavci m o r a m o še bolj ko t doslej 
pr i s luhni t i de lavcem, ker b o m o 
lahko le na ta nač in dali p rave pro
b leme na d n e v n e rede naš ih sej. 
Ne m o r a m o delati le po p r o g r a m u 
dela, t emveč ga m o r a m o prilagaja
ti življenju in vprašanjem, ki da
nes tarejo delavca v s leherni de
lovni s redini . Sprejeli s m o vrs to 
d o k u m e n t o v in sklepov, k i j i h mo
r a m o šele uresniči t i . Včasih kar 
radi pozab imo, da delo še ni 
opravl jeno, ko sp re jmemo 
sklepe.« 

- K a k o ocenju je te , v luči te 
u g o t o v i t v e , le tošnj i s i n d i k a l n i 
k o n g r e s ? 

- K r a m e r : Kongres smo začeli s 
parolo: »Hočemo, m o r a m o , zna
mo!« in zaključili z mislijo, da bo
m o moral i naslednji kongres zače
ti z uvodn imi besedami : »Hoteli 
smo , zmogli smo, znali smo!« Za 
nas vse in n e le za organe, ki s m o 
j ih izvolili na 11. kong re su Zveze 
s ind ika tov Slovenije to pomen i , 
da m o r a m o spreje te sk lepe uresni
čiti. Zato se na t em d o k u m e n t u ne 
bi smel nabira t i p rah , ko t se na 
številnih drugih dogovor ih in 
sklepih.« 

- T a k o v p a r t i j s k i h ko t s ind i 
k a l n i h m a t e r i a l i h za k o n g r e s e in 
l e t n e konfe rence p r e v l a d u j e j o 
g o s p o d a r s k i p r o b l e m i . . . 

- K r a m e r : »To j e dokaz, da se 
n e ukvar jamo sami s seboj , tem
več da se zveza ' komuni s tov ko t 
avan tgarda de lavskega razreda in 
zveza s indikatov, kot najbolj m n o 
žična delavska organizacija, de
j a n s k o ukvarjata s t is t imi proble

mi, ki so pr isotni v življenju in 
delu vseh.« 

- V m a t e r i a l i h se zelo m a l o go
vor i o t em, ka j so k o m u n i s t i in 
s i n d i k a l n i a k t i v i s t i v k o n k r e t n i 
s r ed in i na r ed i l i , d a bi p r o b l e m e 
raz reš i l i ? 

- K r a m e r : »V d o k u m e n t i h , k i 
j ih sp re jmemo, bi se moral najti 
vsak komun i s t m s indikalni akti
vist. V kol ikor t e m u ni tako, j e 
p r i p o m b a umes tna . Ne m o r e m o 
pa pr ičakovat i , da b o m o v doku
men t ih zasledili k o n k r e t n a imena 
in pr i imke , kajti t ud i člani parti je 
in s indika ta smo samo ljudje. Na
ša odgovornos t je v tem, da se v 
p r o b l e m e š tudi jsko poglob imo, 
ker j ih lahko le na ta nač in idejno 
razčiščujemo. Osnovna organiza
cija eveze komun i s tov mora biti 
t isto mes to , kjer se lahko k o m u n i 
sti oborož imo za delo v d rug ih or
ganih, v kater ih smo člani. Žal se 
povsod ne dela tako.« 

- Na k o n g r e s i h in l e t n i h konfe
r e n c a h j e ob iča jno ve l iko b r a n j a 
r e fe ra tov o že z n a n i h p r o b l e m i h 
in bol j m a l o al i sko ra j n ič raz
p r a v e ? 

- K r a m e r : »Še v e d n o se daje 
več p o u d a r k a zunan jemu p o m p u 
kot pa vsebin i kongresov, venda r 
dokler bo ostal s ta tut t akšen kot 
je , b o m o imeli tudi kongrese . Le
tos sem bil pr i so ten na letnih kon
ferencah v s edmih obč inah celj

ske in k o r o š k e regije in nikjer ni 
minila konferenca brez razprave o 
perečih p rob lemih . Tam. kjer raz
prave ni bilo, sta možna le dva 
zaključka, ah je bilo p r e d h o d n o 
vse t ako dob ro izpeljano, da nav
zoči niso imeU pot rebe po razprav
ljanju ali pa gre za to, kar bo ver
j e tno bolj držalo, da so vzeli konfe
renco zgolj kot formalno nalogo, 
ki jo pač morajo izpeljati.« 

- P l a č a pos t a j a vse bol j cenje
n a v r e d n o t a , . . 

- K r a m e r : Z a m e so odnosi m e d 
l judmi m n o g o bolj p o m e m b n i kot 
to, ali p r e jmem ob koncu meseca 
bolj ali manj debelo plači lno ku
verto. Ne zan ikam, da h o d i m o v 
službo tud i zato, da dob im pr ime
ren osebni dohodek , vendar so za 
doseganje dobr ih delovnih učin
kov dobr i medsebojn i odnosi prav 
tako p o m e m b n i in to ne glede na 
to, kje kdo dela. Če greš z vesel jem 
na delo, tudi rezultati ne morejo 
izostati in s ind ika t bo moral še ve
liko naredi t i za izboljšanje medse
bojnih odnosov v posameznih sre
dinah. Družbenopol i t i čno delo in 
delo v raznih s a m o u p r a v n i h orga
nih o b e n e m tud i pomen i odpove
dovanje p r o s t e m u času, za katere
ga pač ne moreš biti plačan.« 

- Če h o č e m o u re sn i č i t i p a ro lo : 
»Prave l judi n a p r a v a mesta!« 

m o r a m o n a j p r e j t a k š n e l judi 
sp loh ime t i . J e za de lo v s ind ika 
t i h še ka j z a n i m a n j a ? 

- K r a m e r : »Rešitev vrs te pro
b lemov, ki j ih je v združenem delu 
iz dneva v dan več, je žal odvisna 
tud i od tega ali so posamezni člani 
s indika ta na pravih funkcijah. Res 
j e tudi , da zaenkra t še vedno zavisi 
od p r e d s e d n i k o v osnovne organi
zacije s indikata , k a k š n a bo aktiv
nost v posamezn ih s redinah. Ugo

tovi tev velja za vse ravni s indikal
ne organiziranost i . V združenem 
delu se n ihče ne poteguje za funk
cijo p r e d s e d n k a osnovne organi
zacije s indika ta in vjožiti s m o mo
rali vel iko t ruda , a s m o dobil i do
volj kand ida tov za te funkcije.« 

- N e d a v n o s te m e d d r u g i m iz
j a v i l i : »Nihče n e hod i v s lužbo 
z a r a d i t ega , d a bo u s t v a r j a l izgu
bo al i d a bo soc ia ln i p ro
b l e m ! « . . . 

- K r a m e r : »V vseh delovnih 
s red inah m o r a m o odpravi t i delov
na mes ta in pro izvodne p rograme , 
ki ne ustvarjajo dohodka . Z denar
j em, ki ga n a m e n j a m o za pokriva
nje izgub, b o m o brez p rob lemov 
zagotovili socialno va rnos t delav
cev, ki b o d o zaradi l ikvidacije 
k a k š n e g a podjetja izgubili delov
na mes ta . Poleg tega i m a m o na 
cel jskem območju vrsto kolekti
vov, kjer delavci dobivajo nižje 
plače od s lovenskega povprečne
ga osebnega dohodka , čeprav vsi 
ne poslujejo z izgubo. Borit i se 
m o r a m o za v isoke o s e b n e dohod
ke in razporejati de lavce na t akšna 
de lovna mesta , kjer bodo lahko 
t akšne o s e b n e d o h o d k e upravič ih . 
Delovati m o r a m o v tej smeri , da 
bo v s a k e m u posamezn iku jasno , 
da j e njegov socialni položaj odvi
sen samo od njega. Zato m o r a m o 
denar , ki gre zdaj za pokr ivanje 
izgub, vložiti v d o n o s n e proizvod
ne programe.« 

- S o g l a š a t e z ugo tov i tv i j o , d a 
j e vse več p e r s p e k t i v n i h proiz
v o d n i h p r o g r a m o v , n i p a dovo l j 
d e n a r j a za n j ihovo u r e s n i č i t e v ? 

- K r a m e r : Marsikje n i m a m o iz
de lan ih var ian tn ih razvojnih pro
gramov, kar j e po mojem mnen ju 
večji p rob lem, ko t pa za dob re 
p rog rame pr idobi t i denar . Naloga 
s ind ika tov je, da omogočijo v s e m 
s t rokovn im inst i tuci jam, da se iz
kažejo in uveljavijo.« 

- Ko ocen ju jemo p r e k i n i t v e 
d e l a al i d r u g e ob l ike nezadovo l j 
s t v a de l avcev , se k r i v d a pogos to 
p r ip i su j e s i n d i k a t u , m e d t e m ko 
je o o d g o v o r n o s t i v o d i l n i h in 
v o d s t v e n i h d e l a v c e v le m a l o go
v o r a ? 

- K r a m e r : »Vsaka prekin i tev 
dela ali d ruga obl ika nezadovolj

stva delavcev j e tud i m i n u s za 
sub jek t ivne sile v k o n k r e t n i h de
lovnih s red inah . Kl imo med de
lavci bi mora le zaznati pred izbru
h o m nezadovoljs tva in pravočas
no zahtevat i od vods tva kolekt iva, 
da vse, kar j e sporno , razčisti. Tr
d im, da določeni delavci vedo, da 
bo prišlo do prek in i tve dela, prej 
kot le-ta izbije na dan . Zato nosijo 
del odgovornos t i t ud i vods tven i 
delavci , od skupinovodje do di
rektorja tozda, kako r tud i vodilni 
delavci kolekt iva. Le-ti so poleg 
tega, da so vods tven i in vodilni , 
tud i d ružbenopol i t i čn i delavci, ki 
so odgovorn i za vzdušje v delov
nih organizacijah. Zato bi moral i 
ob prek in i tvah dela v e d n o tud i 
ocenit i , kol iko so vods tven i in vo
dilni delavci naredil i , da do nje ne 
bi prišlo. Ocena naj bi služila de
lavcem pri reelekciji , ko se morajo 
opredel i t i za p o s a m e z n e kandi 
date.« 

- Drugi vzrok, morebit i zgolj 
»grešni kozel«, je najpogosteje 
s labo obveščanje? 

- Kramer: »Nihče mi ne bo tr
dil, da delavcev ni mogoče pravo
časno informirati o nj ihovih pla
čah. Odgovorn i so delavci, ki s te
mi poda tk i razpolagajo. Bolj za
p le teno je , kada r so za nezadovolj
stvo krivi globji vzroki, v e n d a r 
igra tudi v t eh p r imer ih dob ro ob
veščanje p o m e m b n o vlogo. In še 
nekaj j e t reba vedeti , doslej še no
bena prekin i tev dela ni bila 
usmer jena prot i s a m o u p r a v n e m u 
d ružbenopo l i t i čnemu sistemu.« 

- Rezultat prekinitve dela so 
pogosto višje plače . . . 

- Kramer: »Res je , da se po pre
kinitvi dela marsikaj razreši hitre
je kot po redni s a m o u p r a v n i poti . 
Zato m o r a m o biti s indikalni akti
visti č imveč m e d delavci , kajti v 
kolekt ivih, kjer s indikat sodeluje 
z delavci, običajno ni p rob lemov . 
Vsako prekini tev dela je t reba te
meljito oceniti in odpravi t i vzro
ke. Nisem za to, da se de lavcem 
ugodi zgolj zaradi l jubega miru.« 

- Prekinitve dela so še vedno 
kamen spot ike š tev i lka ena. Veli
ko j ih je, ki bi j ih najraje zamol
čali , tudi osnovne organizacije 
s indikata. Poti obveščanja so ta
ko vse prej kot samoupravne? 

- Kramer: »Delavci bi moral i 
biti vsaj tol iko p o g u m n i , da pokh-
čejo s indikat , če si že v delovni 
organizaciji ne upajo poveda t i , kaj 
j ih teži oziroma kaj po nj ihovem ni 
prav. Tako pa se dogaja, da na 
M e d o b č i n s k e m svetu Zveze sindi
ka tov zvemo za prekin i tev dela od 
Uprave j a v n e varnost i prej ko t od 
osnovne s indika lne organizacije. 
P rav t ako ne v id im r a z u m n e g a 
vzroka, da o t em n e bi bila obveš
čena širša javnost .« 

- V kolikšni meri ščit i s indikat 
ugled vodi ln ih de lavcev? J e v 
združenem delu še vedno pod nji
h o v i m vp l ivom? 

- Kramer: »S ind ika lnemu de
lavcu ne s m e manjkat i p o g u m a . 
Oborožen mora biti z a r g u m e n t i in 
pripravljen, da bo mora l kdaj 
povzdignit i glas ali udari t i po mi
zi. Pri t em se mora tudi zavedat i , 
da vse, kar bo povedal , ne bo vsem 
prav. Za njim pa mora stati dol 

članstva, samo ugotovi tev prec 
s edmka osnovne organizacije, d 
na pr imer d i rek tor ne dela pra\ 
običajno ne zaleže. Da j e s indiks 
še vedno pod vpl ivom vod i ln i 
delavcev, tudi ni skr ivnost , saj st 
d i rektor in p redsedn ik s ind ika t 
na is tem plači lnem spisku. V vsa 
k e m podjetju jo s indika ta tolike 
kot ga sami hočemo, njegov vpli'^ 
pa je odvisen od tega, kol iko sme 
ga uspeh uveljaviti.« 

- Vse bolj se uveljavlja razmi
šljanje, da so prekini tve dela se
stavni del samoupravnega si-
s tema? 

- Kramer: »Na to tezo ne mo
rem pristat i , kajti dok le r i m a m o 
tako izdelan in razvejan samo
upravni s is tem, m o r a m o uporab
ljati s a m o u p r a v n e m e h a n i z m e za 
razreševanje vseh p rob lemov , ki 
tarejo delovnega č loveka in obča
na. Gre za našo pravico in dolž
nost . Če res ne gre d rugače , Z a k o n 
o delovnih razmerjih d o p u š č a pre
kin i tev dela, ki pa mora biti orga
nizirana in jo mora vodit i s indikat . 
Res je, da se te možnos t i s ind ika t 
ne poslužuje, venda r j e tudi res , da 
imgjo v mars ika ter i de lovni orga
nizaciji nergači in l enuh i večji 
vpliv kot poš teni in pr izadevni de
lavci.« 

- Parola: »Nihče me ne more 
tako s labo plačati , kot lahko jaz 
s labo delam!« se v praksi res po
gosto uresničuje, vendar ali n iso 
nekateri delavci nergači pred
vsem zato, ker živijo na s a m e m 
robu eks is tenčnega min imuma? 

- Kramer: »Pred dnevi se j e 
Zveza s indika tov Slovenije opre- ' 
delila, da n ^ bi znašal najnižji 
osebni d o h o d e k 35.000 din, kar pa 
ne pomen i , da se morajo vsi držati 
te meje. V vsaki delovni organiza
ciji bi se moral i dogovori t i , kol iko 
lahko znaša najnižja plača za nor
ma lno opravl jeno delo. S ind ika t 
bi mora l biti p o b u d n i k te akcije, 
in sicer o snovne organizacije in n e 
m e d o b č i n s k i svet, ki zaradi razlik 
m e d obč inami ne m o r e določit i 
najnižjega osebnega d o h o d k a za 
celo regijo. O b t e m pa j e t r eba še 
enk ra t povedat i , da v kolekt iv ih , 
kjer dob ro poslujejo, običajno ni 
nezadovoljs tva m e d delavci.« 

- Koliko vzdrži očitek, najpo
gosteje s strani partije in sindi
kata, da le krit iziramo, ne vidi
m o pa pozi t ivnih dosežkov? 

- Kramer: »Trdim, da j e pozi
t ivnih p r emikov m n o g o več ko t 
negat ivnih . O t em social izmu res 
n ihče več nič lepega n e pove in 
kritiziranja j e gotovo preveč , če
prav to ne pomen i , da m o r a m o sla
bosti spregledat i ali tolerirati . Če 
pog ledamo na p r imer pos lovne re
zultate v celjski regiji, ugo tov imo, 
da j e z izgubo poslovalo manj ko t 
deset ods to tkov kolekt ivov. Tud i 
če k njim pr iš te jemo tiste, ki po
slujejo na robu rentabi lnos t i , za 
kar so vel ikokrat kr ive ob jek t ivne 
težave, položaj ni t ako slab, kot ga 
nekater i prikazujejo. Če delavci 
vidijo rezultate , so tud i pripravlje
ni delati in zato j ih m o r a m o o njih 
obveščati .« 

- Kol iko je 1. maj še de lavski 
praznik? 

- Kramer: »Kohkor p o z n a m 
praznovanja v celjski regiji, name
njajo t ako organizatorji ko t udele
ženci p razn iku v e d n o večjo pozor
nost. V t em smislu, da se resn ično 
srečujejo na praznovanj ih delavci 
iz različnih delovnih sredin , ki iz
menjujejo m e d seboj svoje izkuš
nje. Srečanj se o sebno udeležujem 
in vidim, da je zanimanje za praz
novanje iz leta v leto večje.« 

- Velika udeležba na prvomaj
skih praznovanjih in shodih je 
lahko tudi pos ledica padanja 
standarda, iskanja poceni za
bave . . . 

- Kramer: »Ne bi rekel , da je 
t e m u tako. P rva leta s m o imeli ne
malo težav pri organiziranju prvo
majskih pr i redi tev, zdaj pa so po
stale že tradicija, ki se j im večina 
delavcev p rav zaradi p o m e n a 
praznika noče odreči . Res pa je . da 
je to najcenejše praznovanje . Vsi 
skupaj si m o r a m o prizadevat i , da 
bo praznik dela ohrani l svojo pra
vo vsebino.« 

VILI E I N S P I E L E R 



maj sta vedno preživela v hribih 
pKU pri RamšakO¥lh Iz Žalca, ki sta prava zbiralca planinskih transverzal 

J hodiva z ženo v hribe, 
J, oiaj vedno preživiva tam. 
todi letos, ko se bova ver-
jočila za tradicionalno in 
gno prvomajsko planinsko 
Mrzlica, Smohor, torej sa-

f0 poznane prvomajske po-
pripoveduje Jože Ram-

lica, ki je skupaj z ženo Kata-
p planinskega društva Za-
j,, to pa je lani s lav i lo 35 
obstoja in ima že več kot 
pov ter se tako uvršča med 
moožične pri nas. 

jainšak j e bil sicer pred 58 leti 
,5eščah, kasneje se presehl v 
f/ico in leta 1963 v Žalec. Za 
ise je izučil v Medlogu, po tem 
|(jni v Kočevju in zatem na 
jji rudnika v Zabukovic i Po 
v Žalec se je zaposlil pri ko
siti podjetju in ostal t am vse 
(ojitve leta 1959. V p lan ine 
Ino že od rosnih ot roških let. 
i bilo nič posebnega , če Jože 
težak invaUd, saj ima m o č n o 

)vano de sno nogo. »Ampak 
)loh ne ovira. Težje hod im po 
kot po s t rmih po teh naš ih le-
lin,« pojasnuje, ko sed imo v 
in Katarinini kuhinji , na mizo 
ti velik a lbum s pre težno pla-
li s l ikami, š tevilne p lan inske 
in kar 33 knjižic n^jrazhčnej-
ninskih t ransverzal , k o h k o r 
ženo Katar ino doslej v celoti 
I in se t ako uvršča ta m e d po-
na tem področju. »Do lani ni 
ote in nedelje, da nisva bila v 
tasih pa so takšni izleti trajaU 
m teden,« se spominja Kata-
prisede, po t em ko iz postelji-
16 le to dni s taro Lucijo, ki se 
la ob našem pr ihodu. 
! za svoje delo v p lan inskem 
med d rug im dobi l tud i bro-
istni znak P lan inske zveze 
ie, zdaj pa pr ičakuje še priz-
i opravljanje t ransverzale. Br-
iknjižicah, ki so izpolnjene s 
tai žigi p lan insk ih pos to jank 
Jugoslaviji. »Triglav j e enkra-
Bnjem sem bil dvakrat . Če mi 
vje služilo, bi rad bil še tretjič. 
Hi smo vse pos to janke okoli 

Triglava. Bil sem v Savinjsko-Kamni-
ških, po celi Koroški , še posebej zara
di kur i r ske transverzale, ki jo imam v 
celoti narejeno. Prehodi la sva sloven
sko p laninsko pot, ki j e najtežja. Bila 
sva po »Istarskom p lan ina r skom pu-
tu Lab inske republ ike«. Savinjsko 
sva opravila t r i k r a t . . . Najtežja se mi 
zdi Kapelska transverzala, to je tam, 
kjer so snemal i televizijsko nadalje
v a n k o Kapelski kresovi. T a m so ču
doviti kraji in še bi šel. Zanimiva j e 
tud i transverzala, za katero moraš 
opravit i toliko vrhov nad 1000 m, da 
osvojiš značko za 100 tisoč metrov. 

Osvojila sva jo! Tu so še T^entište, 
Sutjeska, Oguhnska , Velebitski pla-
p inski put , zelo lep je Paklenički put . 
Štiri do pet let sva delala jugos lovan
sko transverzalo, kjer je t reba po vsa
ki republ ik i obiskat i dva vrhova, v 
Sloveniji pa tri, rned d rug im tud i Ra-
d u h o . 

Tako sva obiskala 14 vrhov. 
Opravila sva tud i nek{y enodnevn ih 
transverzal , ko smo se odpe^aU ob 
svitu do določene točke, odšh v hri
be, hodil i 10-12 ur in na drugi s t rani 
nas je čakal av tobus za povra tek . Ho
diva tudi na z imske p o h o d e na Snež
nik, Porezan. Letos žal zaradi slabše
ga zdravja nisva šla, d rugače pa bi že 
dobila značko. Veliko j e pohodov ob 
spominsk ih obeležjih. Nekaj t ran
sverzal j e še ostalo in če bo zdravje, 
j ih bova opravila.« 

Na t akšn ih poteh se vedno zgodi 
tud i kaj zanimivega. Česa se Jože in 
Katar ina posebej spominjata? 

»Šli smo na Velebit, kjer so n a m 
obljubili p renočišče v koči, ki pa j e 
bila bolj podobna štaU, saj so notr i 
imeli še konje. Tako s m o morah pre-
spati v av tobusu . Poleg tega smo pre
živeli še veliko s t rahu, ker se n a m j e 
izgubila ena skupina . Ah leta 1984 pri 
Vojnem t u k u pod Velebi tom. Bilo j e 
tol iko štorovk, da bi j ih lahko na vo
zove naložiU. P a smo j ih nabral i in 
odnesU v kočo ter prosili naj j ih sku
hajo. Kuhar ica ni hotela ustreči naši 
želji, pač pa j e rekla n ^ tega vraga kar 
sami pr ip rav imo m pojemo. Ženske 
so kuhale , mošk i pripravil i mize. Ker 
j e bilo vsega dovolj , s ta se n a m pri-

Žena Katarina piše dnevnik. Ob ži
gih planinskih postojank so kratke 
zabeležke. 

23. januarja 1982: smo šli na Gozd-
nik in Kamnik. Imeli smo tudi čudo
v i t dan, čeprav je bi la hoja za prvič 
zelo huda. Prvič smo bili na vrhu. 
Oh, pa je lepo pogledati v dolino. 
S e m zelo vesela, če pridem na vrh 
hriba, s icer grem bolj po polževo.« 

25. april 1982: »Tudi tu je lepo, če 
v a s seveda obišče sonce. Tudi tro-
bentic s m o dosti nabrali . Še bomo 
šli!« 

30.-31. maj 1982: »Šli smo za dva 
dni, naredili dve transverzali , spali 
v šotorih. Podravka pa nam je pri
pravi la čudovit sprejem s folklor
n im programom. Se bomo šli , ker je 
bi lo enkratno doživetje!« 

družila še dva mil ičnika češ, če boste 
vi »padh« bova pa še midva in sta 
s las tno jedia. Vse skup;^ smo imeno-
vah zadnja večerja, ki pa to ni bila. 
Bilo je tudi pod Velebi tom, ko s m o 
bili s t rahotno žejni, vode pa nikjer. 

K m e t n a m je ponudi l jabolčnik, ki pa 
j e bil tako kisel, da nas je žeja pri priči 
minila.« 

Žena Katar ina: »Ko se enkra t zaže-
neš v hr ibe, po tem greš, to te priteg
ne. Ko dobiš knjižico, imaš nek cUj, 
ki ga moraš izpolniti. Da sva toliko 
videla in prehodi la j e zasluga P D Za
bukovica, p r edvsem pa dveh č lanov 
Srečka Čulka in Franca Ježovnika . 
Odlična organizatorja sta. Vse kaže, 
da bo t akšn ih izletov vedno manj , saj 
so izredno visoke cene. Če prej tega 
ne bi naredila, verjetno ne bi n ikoh. 

Jože dopolni : »Nekaj vidiš, d ružba 
je luš tna i r pr ideš d o m o v zadovoljen, 
vesel, da s vse to doživel. Nikoh ni
smo imeli noben ih problemov v eki
pi, ki j e hodila po hribih. Dokler bom 
zdrav, bom s t em nadaljeval in dalo 
se bo še marsikaj prehodi t i . Moti pa 
me, da veliko ljudi gre v hr ibe z edi
n im ciljem, da pr ide v koči do sanka, 
ne pa da bi opazoval Jiaravo. V hr ib 
nesejo cele zaloge hrane , ob povra tku 
pa os tanke zmečejo kar na t ravnik, v 
gozd, names to da bi j ih dali na pri
m e r n o mesto.« 

Jože in Katar ina sta pred zače tkom 
obiskovanja gora sodelovala tud i v 
ho r t iku l tu rnem druš tvu ter si p r eko 
njega na izletih ogledala večino 
Evropsk ih držav. Tako sta spoznala 
tuji svet, ki pa ga za domačega ne 
zamenjata. Ker s m o pred 1. majem, se 
Jože še enkra t s p o m n i pri jetnih 
shodov: 

»Takoj po vojni s m o imeU vel iko 
srečanje na MrzUci. Bilo j e enk ra tno , 
zraven pa so bili tud i predvojni jugo
slovanski planinci . Igrale so godbe iz 
Zabukovice , Hras tn ika in Trbovel j , 
t amburaš i pod vods tvom znanega re
volucionarja Albina Vipotnika . Bilo 
j e tako, kot da s m o vsi ena vas.« 

Danes j e Jože tu ed ino žal, da ni 
podrobne je pisal spominov , kje vse j e 
bil in videl. »Zato pa včasih sedem za 
svojo zbirko knjižic, značk in fotogra
fij in obujam spomine . Verjemite mi, 
ni mi žal za niti urico prebi to v gor
s k e m svetu in med dobr imi ljudmi.« 

T O N E V R A B L 
Foto: L J U B O K O R B E R 

Jote in Katarina Ramšak skupaj z vnučko Lucijo. 

Jože Ramšak pri pregledovanju svo
jih in Katarininih 33 knjižicah o pre
hojenih jugoslovanskih planinskih 
transverzalah. 

Delovni dan hi moral včasih kar raztegniti 
Tako razmišlla Jože Nunčič, čelovodja In Inovator Iz štorske železarne 

Jože Nunčič, delovodja in 
inovator iz jeklovleka železar
ne Štore ne kaže niti svojih 31 
let. Njegov mladostni v idez bi 
se prej prilegel mlademu priri 
padniku JLA, ki je komaj s}e>» 
kei vojaško suknjo. Toda, čimi 
sem z vprašanji dregnil v nje«.;: 
govo poklicno in de lovno oko^l 
Ije, se je izkazal z zrel im in od^l 
govornim razmišljanjem čl»^i 
veka, ki se spozna na svoje de4 
lo: še več, ki dobro ve, kaj hoče | 
in v nobeni situaciji ne želi sta^i 
ti ob strani. 

Svojo inovatorsko žilico j e od
kril pred dobr imi štirimi leti, ko 
se je železarski tozd jeklovlek 
preselil v nove pros tore in se j e 
na de lovnem mes tu , s k u p ^ s 
svojimi devet imi sodelavci, ka
ter im je delovodja, moral spopa
sti z novo tehnologijo-hladilnim 
s i s temom za b ru šene profile. 
Pro jek tan tove in proizvajalčeve 
obljube pri tej tehnologiji se ni
so obnesle; skra tka , k o m ^ 
mont i rana nova tehnologija ni 
dala pr ičakovanih rezultatov. 
Po pre teku garanci jskega roka 
se je Nunčič lahko ustvarjalno 
in p redvsem inovacijsko lotil 
posla, najprej sam, po tem pa se 
m u je pridružil še Stanis lav 
Čater. 

» N e k ^ je bilo skup insk ih ino
vacijskih posegov, nekaj mojih, 
nekaj njegovih, tako da sva lani 
dobila inovatorsko priznanje z 

nagrado železarne Štore,« pravi 
Jože. 

In koUko časa sta se ukvarjala 
v bistvu s popravljcmjem nove
ga hladilnega sistema, m e je za
nimalo? 

»Kako leto in po l j e trajalo, da 
smo spravili ta centralni hladil
ni s is tem v t akšno stanje, da je^ 
sedaj 100-odstotno sposoben za ' 
obratovanje. PrešU smo z njim 
še na d rugo kakovos t olja in, kar 
j e bistveno, sedaj lahko uporab
ljamo d o m a č e olje, uvoženemu 
pa smo se lahko odpovedah.« 

To je prav gotovo p o m e m b e n 
pr ihranek pri devizah, sem m u 
segel v besedo. 

»Res je . sedaj nam za olje ni 
po t rebno dajati dragocenih de
viz. Točnih poda tkov o tem, ko
liko smo pri vseh inovacijah pri
hranili, zaenkrat še n imamo. 
Vem le-to, da smo vsaj pri olju 
prihranili na mesec sto starih 
milijonov dinarjev. Pa prihran
ka je precej tudi pri doziranju in 
filtrirni tkanini , a m p a k točnega 
izračuna še n imamo. Ob prizna
nju za inovacije j e bil zaenkra t 
tudi obračun pavšalen.« 

P o d a t k e o inovacijskih dosež
kih, zlasti pr ihrankih , sem mo
ral iz Jožeta dobesedno vleči. 
Morda malo zaradi skromnost i , 
vendar pa sem od drugih odgo
vornih ljudi v jeklovleku izve
del, da še danes uporavljajo fil-
t r i rno tkanino , čeprav so jo na

črtovali samo za leto 1983. Vse
kakor podatek , ki je sam po sebi 
dovolj zgovoren. 

Posamezne potrjene inovacije 
so bile f inančno ovrednotene in 
Nunč ič ter Čater sta nekcy na
grade še prejela, letos januar ja 
pa za inovacijsko prizadevanje 
vsak po pol mesečnega pov
prečnega osebnega dohodka . 
To seveda niso veliki denarji , 
vendar bo verjetno še k ^ padlo 
v njun žep po d o k o n č n e m obra
č u n u pr ihrankov za ves šop ino
vacij. Sedaj se je za inovacijske 
posege začel zanimati tud i pro
izvajalec. J ek lo Ruše, čeprav j e 
v začetku zlasti njegov projek
tant vztrajal pri svojem. Kaže to
rej, da so bili posegi resn ično 
takšni , da pomeni jo t ehno loške 
izboljšave in finančne pri
h ranke . 

Jožetova poklicna pot 
Rojen v Mestinju se je Jože po 

osnovni šoli začel učiti pri obrtni
ku v domačem kraju, končal v 
Štorah poklicno kovinarsko šolo 
in se za 6 let zaposlil spet pri za
sebnem obrtniku v Celju. Kovino-
strugar Jože si je 1979. leta zaželel 
spremembe in se zaposhl v jeklo
vleku. ki je bil tedcU še obrat va-
Ijarne II. Najprej je delal kot klju
čavničar, se preizkusil tudi v dru
gih delih, potem pa ob podpori 
vodstva jrklovl C 1:3. k i j e že prera
sel v tozd 1980. leta vpisal v dolo-
vodsko šolo in jo tudi uspešno 
končal. Rad poudari, da je imel v 
vodstvu tozda veliko, ne samo mo

ralno, ampak tudi materialno pod
poro. 

Danes je Jože Nunčič že četrto 
leto delovodja oddelka orodja m 
opreme. Ob sebi ima še devet de
lavcev in skupjo opravljajo dela 
zaključnega pomena za jeklovlek. 
»Če se kaj zatakne, smo na veh-
kem prepihu, sicer pa nas ni vide
ti, kadar vse v redu deluje,« pravi 
Jože, tudi ponosen na odgovorno
sti svojega oddelka. To pomeni, da 
je treba včasih v delavnico tudi 
pred začetkom rednega delovnega 
časa, pa včasih poseči tudi ponoči. 
»Je pač tako, orodjar mora priti 
prvi na delovno mesto in ga zapu
stiti zadnji,« kot samoumevno 
dolžnost razloži Jože svoje in svo
je skupine delo. 

»Svoje poklicne in delovne cilje 
sem v železarni dosegel. Ali bo še 
k ^ volje za nadaljevanje študija, 
ne vem. Vem, da imamo še veliko 
dela tukaj. Tudi inovacijskega. V 
jeklovleku imamo sedaj tri inova
cijske krožke in rezultati morajo 
biti,« zavzeto razmišlja Jože. 

Morda se mu ob tem m o t ^ o mi-
sh tudi okrog doma, ki si ga je tudi 
ob pomoči svoje železarne zgradil 
v domačem k r ^ u . Tudi na njem in 
ob njem bo treba marsikaj postori
ti. N^brž bo še n ^ v e č časa za pr
vomajske praznike. Upamo, da 
bosta z ženo in s 7-letnim sinom 
nažla tudi k ^ časa zase. ko se že 
sedaj med delovnim tednom zara
di izmenskega dela obeh včasih 
komjy kdaj srečata. Povrhu pa je 
Jože postal še predsednik sindika
ta v tuzdu jeklovlek. Torej dvakrat 
srečen 1. maj, Jože Nunčič! 

MITJA LMNIK 



ČESTITAM VSEM 
PIONIRJEM IN MENTORJEM 
DOPISNIŠKIH KROŽKOV 
OB 1. MAJU! 

N A D J A 

Pionirll fotografirajo 
Naši akciji Pionirji fotografirajo so se pred kratkim pridru

žili tudi učenci, ki obiskujejo foto krožek na osnovni šoli 
Edvarda Kardelja v Slovenskih Konjicah in katere vpdi men
tor Slavko Krušič. Danes pa prvič predstavljamo avtorja 
Janeza Zalarja, ki je pred silosom ujel v svoj objektiv prijate
lje med'odmorom. 

Posnetek je zabeležil t renutek nekega časa in bo prav gotovo 
vsaj 7.a prijatelje lep dokument , katerega bodo lahko občudovali 
čez leta. ko bo čas verjetno prinesel sp remembe v okolje in 
tehnologijo. Janez bo moral popaziti pri izdelavah fotografij, saj 
očitno ne vstavlja papirja v masko in se mu ob robovih zvija, s 
tem pa tam nastaja neostrina. 

Naš pokrovitelj Fotolik pripravlja za zaključek lepe nagrade, 
Janezu pa tokrat poklanja nagradni bon, ki ga bo lahko izkoristil 
v prodajalni na Tomšičevem trgu. Do zaključka akcije je ostalo 
le še mesec dni, zato pohitite s pošiljanjem fotografij. 

Urednik fotografije 

Spet doma. Narisal Sandi Podgrajšek, OŠ 3. bat&ljon VDV, Vitanje 

Jezni in žalostni 
Tudi skozi naš kraj je potovala 

Titova štafeta. Kako nestrpno 
smo jo čakalil Pri pouku smo se 
pogovarjali o tovarišu Titu. Na 
šoli so visele zastave. Vsi smo 
imeli rutice in kapice. V rokah 
smo stiskali zastavice in rožice. 
Zunaj je močno deževalo. Mi 
smo bih vseeno razigrani m na
smejani. Štafeto smo čakali dve 
uri. Ob enih smo vsi veseli šli iz 
šole. Hiteli smo proti cesti, da bi 
pomahali .štafeti Toda ni je bilo 
nikjer več. Se je že odpeljala. 
Skozi naš kraj je hitela celih 20 
minut prehitro-

In potem smo bili jezni in ža
lostni. Zdaj tudi vi veste, zakaj. 

Prvošolčki 
s tovarišico Miinico 

OŠ PRISTAVA PRI MESTINJU 

Šo2a - siral! in 
trepet 

Danes je ponedeljek, urnik se 
začne z zgodovino. Pisali smo 
kontrolno nalogo. Tovarišica je 
rekla, naj oddamo naloge V srcu 
me je zbodlo in misli so mi govo
rile: "Manja. konec je s teboj. Do
bila boš en velik, velik cvek!> 

Približuje se druga ura. To je 
slovenščina. V razredu se zasliši 
samo to: »Mateja, ali znaš prvo 
žensko sklanjatev?. 

-Si nor?« odgovori Mateja. 
Odmora je konec. Tovarišica 

stopi v razred, roke so se že zače
le potiti. Strah me je, tovarišica 
bo gotovo spraševala. Toda nič 
se ne zgodi, danes je sreča na 
moji strani. 

Tretjo uro imamo kemijo. To
varišica nam bo vrnila kontrolne, 
spet trepetamo od strahu. 

Včasih, kadar je pred menoj 
težka ura, se vprašam: »Oh, zakaj 

sem začela živeti?« 
Življenje je kruto in vedno zno

va zahteva žrtev. 
V tem primeru sem bila žrtev 

jaz. 
MANJA ŠKORC. 7. b 

COŠ Fran Roš 
CELJE 

V Celju 
Imeli smo naravoslovni dan. 

Šli smo na poučno ekskurzijo v 
Celje. Odpeljali smo se z avto
busom. 

Najprej smo šli na avtobusno 
postajo. Tam smo si ogledali po
samezne prostore. Opazovali 
smo avtobuse in potnike. Prijaz
ni zunanji prometnik nam je po
vedal veliko zanimivosti, rned 
njimi tudi to, da ima Izletnik 328 
avtobusov. Peljal nas je tudi v 
prometni urad, kjer smo si ogle
dali razne aparate. 

Nato smo odšli skozi mesto, 
kjer smo gledali izložbe. V slašči
čarni smo se malo posladkali, na
to pa smo šli na železniško posta
jo. Tudi tam na.s je prometnik' 
povabil v prometni urad. Poka
zal nam je naprave in povedal, da 
vsak dan pelje skozi Celje 240 
vlakov. Nato smo šli na peron, od 
koder smo opazovali vlake, ki so 
vozih in delavce-železničarje. 

Opoldne smo se vrnili v šolo 
polni lepih vtisov. Ostali učenci 
so nas spraševali, kako je bilo, 
kako smo se imeli. 

Vsi odgovori so bili podobni. 
Bilo je lepo. Veliko smo videli in 
slišali, še posebno pa smo hvalež
ni prijaznima prometnikoma. 

Učenci 2. razreda 
OŠ KOMPOLE 

Bolna sošolka 
v nedeljo sem izvedela, da je 

Valerija bolna Takoj sem skleni

la, da jo obiščem. S sabo sem 
vzela gobelin. Tudi Valerija je 
imela gobelin, zato sva obe šivali. 

Ob petih sem morala domov. 
Zelo je bila razočarana. Obljubila 
sem ji, da bom še prišla. V pone 
deljek sem res prišla, a je bila že 
zdrava. Sklenila sem, da bom 
obiskala vsakega bolnega so
šolca. 

DOROTEJA MERxNIK, 3.b 
OŠ ZREČE 

Rolstni dan 
Včeraj sem imela rojstni dan. 

Stara sem bila sedem let. Dobila 
sem torto in mnogo daril. Na tor
ti so bile svečke, ki sem jih upih-
nila. Prijatelji so mi čestitali in 
mi poslali čestitke. Lepo je imeti 
rojstni dan. 

MOJCA KRAČUN, 2. b 
• OŠ Bratov Dobrotinškov 

VOJNIK 

Pretlitevanje na 
ovinicu 

Bilo je nekega poletnega dne. 
Vračali smo se iz Ljubljane. Ni še 
bil mrak, bilo je svetlo. Za nami 
je bila na cesti kar dolga kolona 
avtomobilov. 

Vse je bilo mirno. Naenkrat se 
je pojavil tovornjak, ki je peljal 
pohištvo. Začel nas je prehiteva
ti. Bili smo blizu ovinka. Nena
doma je izza ovinka pripeljal 
kombi. Peljal je zelo hitro. Ko ga 
je ati zagledal, je močno zavrl, 
tako da nas je lahko tovornjak 
prehitel. Če mu ne bi pustil pred
nosti, bi lahko pristali v Savinji, 
hudo ranjeni ali celo mrtvi. 

Ko sem to gledala, sem se tre
sla po vsem telesu. Tega dogod
ka ne bom nikoli pozabila. Na 
ovinku ne bi smeli prehitevati, 
vozniki, ki to počno pa bi naj bili 
strogo kaznovani. 

IRIS LOKAR. 5. b 
OŠ Frana Krajnca 

CELJE -POLULE 

Opazoval sem atlja 
Ati po kosilu najprej spije kavi-

co in pokadi cigareto. Potem gre 
k pisalni mizi m sestavlja križan
ke. Opazujem ga. kako piše razne 
besede v majhne kvadrate. Več 
kot svinčnik, uporablja radirko. 
Na mizi ima polno knjig in stalno 
nekaj išče v njih. Večkrat pri tem 
delu zadtemlje in se potem uleže 
na kavč. 

Ko ima križanko narejeno, mu 
jo nesem na pošto. Vesel sem, da 
mu lahko pomagam, ker ima po
tem čas tudi zame. 

MIHA KORENT, 3. r 
OŠ GOMILSKO 

NAORAJUJE 
ATKINE 
IZŽREBANCE 

Atkina zanica 
VRČ - kozarec 
KIP - ščetka 
JAMA - južni sadež 

Poišči besede za opise na desni strani in v besedah na 
levi prečrtaj "^rkc s katerimi se začenjajo. Na primer: SOD 
- zrcalo; zrcalo je ogledalo, torej boš v besedi SOD prečrtal 
O. Iz črk, ki ti bodo ostale pa sestavi geslo današnje Atkine 
zanke. 

Odgovor pošlji na dopisnici na naslov Novi tednik, Trg 
V. kongresa 3a. 63 000 CELJE do torka. 5. maja 1986. Med 
reševalci bomo izžrebali nagrajenca tovarne AERO. 

V prejšnji Atkini zanki si moral ugotoviti, da gre za 
število 1. Ker je žrebanje šele danes, bomo nagrajenca 
o^avUi v BrihodAJištevilki. 

S T R O K O V N A S L U Ž B A SIS 
D R U Ž B E N I H D E J A V N O S T I 
O B Č I N E C E L J E 

razpisuje 
za nedoločen čas s polnim delovnim časom dela in 
naloge s posebnimi pooblastili m odgovornostmi 
(ni reelekcija) 

voden je p ravne s lužbe 
Kandidati morajo poleg spiošnih, z zakonom določe
nih pogojev, izpolnjevati še naslednje pogoje: Viso
ka izobrazba pravne smeri s pravosodnim izpitom ter 
4 leta delovnih izkušenj pri opravljanju enakih ali 
sorodnih dol in nalog. 

Kandidati morajo s svojim dosedanjim delom doka
zati pravilen odnos do samoupravljanja in načel so
cialistične morale. Predložiti morajo tudi okvirni pro
gram nadaljnjega dela. 
Izbrani kandidat bo za opravljanje razpisanih del in 
nalog imenovan za dobo 4 let. 
Kandidati naj pošljejo prijave z dokaz'li o izpolnjeva
nju pogojev na naslov: 
Strokovna služba SIS družbenih dejavnosti občine 
Celje, 63000 Celje, Gregorčičeva ul. 5/a, 
v 15, dneh po objavi razpisa. O izbiri bomo prijavlje
ne kandidate obvestili v 15. dneh po dokončanem 
postopku. 

D O » Š I P A D - K O M E R C « 
O O U R Ve leproda ja namještaja 
» N a m j e š t a j « 
71000 S A R A J E V O 
Džemala Bjediča 185A^III 

objavlja prosta dela in naloge phpravnika za 
določen čas (1 leto) 

višji Icomercialni referent v 
skladišču pohiš tva v Cel ju 

- pripravnik 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, mora 
kandidat izpolnjevati še naslednje pogoje: 
- končana ekonomska fakulteta 

Prijave na razpis s priloženimi dokazili o izpopolnje
vanju pogojev pošljite v roku 8 dni po objavi na 
naslov: RO »ŠIPAD-KOMERC, OOUR Veleprodaja: 
namještaja »Namještaj«, SARAJEVO (Komisija za 
Radne odnose), 71000 Sarajevo, Džemala Bjediča 1 
185/VIII. i 

Nepopolnih in nepravočasnih prijav komisija ne bo^ 
; . upoštevala. _ i 

razpisuje javno dražbo rabljenih osnovnih sredstev 
in inventarja 

1. baterijski viličar VUK (2 kom) 40.000 din 
2. železni vozički 4 kolesa (4 kom) a 8.000 din 
3. telefonska centra la s posr. ap . 50.000 din 
4. kompresor za polnjenje avto gum 80.000 din 
5. polnilec akumulatorjev 20.000 din 
ter drugi poslovni in neposiovni inventar 

Dražba bo dne 10. maja 1986 ob skladišču »C« na 
Mariborski 17 s pričetkom ob 8. uri zjutraj Ogled za 
prodajo predvidenih predmetov je eno uro pred pri
četkom prodaje. Akontacijo je t reba vplačati za vse 
predmete, katerih izklicna cena je višja od 5.000, za 
družbeni sektor pa je potrebno predložiti naročilnico 
s pooblastilom in izjavo o oprostitvi davka. Za vse 
ostale je davek vračunan v izlicitirano ceno. 

Vse potrebne informacije daje licitacijska komisija 
oz, se dobe po telefonu, ini. 780. 

K O V I N O T E H N A C E L J E 

T O Z D T E H N I Č N A T R G O V I N A 

pa ima javno dražbo dne 13 maja ob Tovarniški 7 s 
pričetkom ob 8. uri za naslednje predmete: 

1. Viličar INDOS VE 1502 s polnilcem 300.500 din 
2. Nakladalec CARLOPESCI 600.000 din 
3. Lesena garaža - skladišče v Preboldu 

(pri trgovini Merkur) 5.000 din 
ter drugi poslovni in neposiovni inventar. 

Ogled lesene garaže je možen dne 9. 5 1986 med 10. in 
11. uro na licu mesta, ogled nakladalca pa pri poslovalni
ci Kurivo v Vrunčevi ul., vsa ostala sredstva pa na gor
njem naslovu, kjer bo tudi dražba za vse predmete, eno 
uro pred licitacijo Pogoji so isti kot zgoraj, informacije za. 
to prodajo dobite na tel. 21-611, int. 16. 
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, Mladoletna druščina Aleš 
, Igor K., Franjo D. in Er-
nest D. je vlomila v merxovo 
.fgovino v Ulici 29. novem-
Ijra. Mladi prestopniki so se v 
glavnem oskrbeli z vinom; 
^ekaj so ga popih, nekaj pa slcrili. vendar so jih miličniki 
l̂ inalu odkrili. 

« Aleksander A iz Vojkove 
j7 v Celju je doma spet raz
grajal in razbijal. Celjski mi
ličniki morajo pogosto posre
dovati na njegovem domu. 
)(er pa mia Aleksander za sa
bo že precej obiskov pri sod
niku za prekrške zaradi raz
grajanja, so mu miličniki za
grozili, da ga bodo nasled-,Tjič, če bo spet razgrajal, ova
dili tožilcu za nasilništvo. 

t Maks J. je preživel grozno 
noč v prostorih za treznenje. 
Maks se ga je pošteno nale-
zel. potem pa pri vratarju 
;̂ era razbijal in napadal de
lavce. Prišli so miličniki in ga 
odpeljali v prostore za trezne
nje. Pozno zvečer se je Maks 
le zbudil iz alkoholne oma
me. Znašel se je v manjši 
temni sobi in zazdelo se mu 
je, da je živ pokopan. Maksa 
je zagrabila groza in kakšne 
pol ure je divje razbijal. Po
tem sta le prišla dva milični
ka in ko sta mu dopovedala, 
da je le v prostorih za trezne
nje, na pa živ zakopan, si je 
Maks krepko oddahnil, pa če
prav si je pri razbijanju po
škodoval roko. Naslednji dan 
je prišel Maks spet na postajo 
milice, zakaj hotel je popravi
ti lesen pograd, ki ga je prejš
njo noč razbil. S sobo je pri
nesel meter, da bi vzel mere 
pograda, toda ob spominu na 
grozo prejšnje noči so se mu 
začele tresti roke, tako da so 
mu morali miličniki pomaga
ti pri merjenju. 

S. Š. 

Obsojeni za posilstvo 
Na celjskem sodišču so obsodil i na tri leta zapora Pavla 

Kupca in Bojana Geršaka zaradi posi lstva, Stanka Gori-
ika pa na leto dni zapora zaradi poskusa posi lstva. 

Lani s ep t embra so v L a š k e m s silo zvlekli dekle v Gerša-
kov osebni av tomobi l in jo odpeljali proti Radobl jam. Na 
stranski poti ob Savinji so ustavili, dek le p a j e najprej posihl 
Kupec, po t em pa še Geršak. ^ 
Pavlu K u p c u in Bojanu Ger šaku so v kazen všteli čas 

Jrebit v p r iporu (od 25. do 31. ok tobra lani), vsi trije pa 
norajo tud i plačat i s t roške kazenskega pos topka . 

S. Š. 

Z avtomobilom v 
avtobus 

Iz Celja proti Ljubljani je pe
ljal z' osebnim avtomobilom 
31-letni Martin Žuran iz Cirku-
lan pri Ptuju. Na Vranskem je 
spregledal avtobus, ki ga je na 
desno zapeljal voznik Ivan 
Draksler in silovito trčil v zad
nji del avtobusa. Žuran in so
potnica v njegovem avtomobi
lu, 20-letna Damjana Rednak 
iz Titovega Velenja sta se v ne
sreči huje ranila in soju prepe
ljali v celjsko bolnišnico, 

izsiljevala prednost 
V torek dopoldne je 60-letni 

Ivan Jakob iz Titovega Velenja 
vozil po Kidričevi proti Scdeški 
cesti, ko je v križišču z Efenko-
vo ulico s stranske, nepred-
nostne ceste zapeljala na Ki
dričevo 34-letna Rožica Napot-
nik iz Titovega Velenja. Jakob 
se je zaletel v njen avtomobil 
in se huje ranil. 

Neosvetljen stroj na 
cesti 

v sredo ob pribhžno 23. uri 
zvečer se je peljal z mopedom 
po lokalni cesti v Zadobrovi 
pri Celju 29-letni Ivan Dolar iz 
Celja. Dolar se j e peljal iz Lju-
bečne proti Škofji vasi in se 
zaletel v kompresorski agre
gat, ki je stal napol na cesti in 
neosvetljen. Mopedist se je v 
nesreči huje ranil in so ga pre-
peljah v celjsko bolnišnico. 

Vozil po levi 
Prejšnji tore t , nekaj pred 19. 

uro je po magistralni cesti iz 
Celja proti Slovenskim Konji
cam vozil osebni avtomobil 31-
letni Srečko Filipšek iz Slo
venskih Konjic. Fihpšek je na 
ravni del magistrale v Spod
njih Prelogah pripeljal povsem 
po levi strani ceste in trčil v 
avtobus, ki ga je takrat iz na
sprotne smeri pripeljal 26-letni 
Janez Dobravec iz Cerknice. 
Voznik Fihpšek se je v trčenju 
huje ranil, v avtobusu pa ni bil 
nihče ranjen. Škode je za več 
kot milijon dinarjev. 

Tragična neučalcanost 
v sredo zvečer ob približno 21. uri se je pripetila hujšal 

nesreča na zavarovanem železniškem prehodu v Grobel-; 
nem pri Šentjurju, ko je 46-letni Jožef Božičnik hotel preč- ^ 
kati železniške tire, čeprav so bile zapornice spuščene. < 

Božičnik je obšel zapornice in počakal na desnem tiru, ker i 
je po levem peljal tovorni vlak iz Maribora proti Celju.-i 
Takra t je iz nasp ro tne smeri pripeljal drugi tovorni vlak, k i ; 
ga Božičnik ni slišal. Strojevodja je vozil r azmeroma počasi^ 
in že po 36 met r ih uspel ustaviti vlak, vseeno pa je lokomo-1 
tiva zadela pešca. Jožef Božičnik je bil huje ranjen in j e umr l 
na kraju nesreče. ' 

Dva dni kasneje s e j e p o d o b n a nesreča pripeti la na želez-; 
n i škem p rehodu pri Šentjurju, ko je 46-letna Neža Grobin lz^ 
Šentjurja, k i j e šla proti Novi vasi, obšla spuščene polzapor-
nice. Takra t je s šent jurske postaje pripeljal potniški vlak, k i . 
je zbil Grobinovo. Dobila je t ako h u d e rane, da je umrla naj 
kraju nesreče . i 

S. Š.: 

Nagrajena poštenost 
Natakarica v hotelu Celea, Marija Golubovac iz Gorice 

pri Sl ivnici , je bila prejšnji petek lepo nagrajena za pošte
nost. 

V hotelu Celea je namreč našla kovček, v ka terem je bilo 
za nekaj več kot 5 milijonov dinarjev deviz - avstrijskih 
šihngov. Tako velika vsota ni premamila Marije, ki je denar 
odnesla na postajo mihce v Celju. Oglasil se je tudi lastnik 
deviz, Milan Bilič iz Ulice Iva Lola Ribarja v Beogradu, k i j e 
sicer solastnik neke firme v Avstriji, Po zakonu najditelju 
pr ipada do 10 ods to tkov vrednost i najdenega p redmeta . 
Tako je Milan Bilič odštel Mariji Golubovac nekaj več kot 
500.000 dinarjev in se ji tudi zahvalil, saj je bil vesel, da je 
dobil denar nazaj oziroma, da ga j e našla poštena Marija. 
Seveda je bila vesela tudi Marija, ki meni . da poštenost več 
velja kot pa bogastvo. Kljub vsemu pa je bila njena pošte
nost lepo nagrajena. 

S. ŠROT 

Vsem potrošnikom, 
občanom in delovnim 
ljudem 

čestitamo 
ob prazniku dela -
1. maju 

in želimo prijetno 
praznovanje. 

Komisija za delovna razmerja 

T O Z D P R A L N O P O M I V A L N A 
T E H N I K A 

oglaša prosta dela in naloge 

1. samostojni vzdrževalec 
- strojna smer (3 delavci) 

2. samostojni vzdrževalec 
- elektro smer (1 delavec) 

3. mojster 
- v oddelku montaže, (1 delavec) 

4. mojster 
- (v oddelku površinske zaščite, 1 delavec) 

5. popravljalec funkcionalnih napak 
(2 delavca) P 

6. vpenjaiec orodij 
(2 delavca) 

7. upravljajoč strojev za prečni 
razrez 
(1 delavec) 

8. upravljalec naprav površinske 
zaščite 
(1 delavec) 

9. preizkuševalec 
(1 delavec) 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, mo
rajo kandidati izpolnjevati še naslednje posebne po
goje: 
pod 1 - strojni tehnik, KV ključavničar - 4 oz. 2 leti 
delovnih izkušenj; 
pod 2 - elektrotehnik - šibki tok - 2 leti delovnih 
izkušenj; 
pod 3 - elektrotehnik, KV elektrikar - 4 oz. 2 leti 
delovnih izkušenj; 
pod 4 - kemijski tehnik - 2 leti delovnih izkušenj; 
pod 5 - KV elektrikar - 6 mesecev delovnih izkušenj; 
pod 6 - KV orodjar, KV ključavničar - 6 mesecev 
delovnih izkušenj; 
pod 7 - KV ključavničar, KV strugar - 6 mesecev 
delovnih izkušenj; 
pod 8 - KV ključavničar - 6 mesecev delovnih izku
šenj; 

pod 9 - KV elektrikar - 2 leti delovnih izkušenj. 

Komisija za delovna razmerja 

T O Z D ŠTEDILN IK I 
oglaša prosta dela in naloge 

10. mojster 
11. vzdrževalec 
12. upravljalec naprav površinske 

zaščite 
13. preizkuševalec 

Pod 10 - V, oz IV. stopnja strokovne izobrazbe elek
tro, strojne ali kemijske smeri - 4 oz. 2 leti delovnih 
izkušenj v proizvodnji ali tehnologiji; 
pod 11 - IV. stopnja strokovne izobrazbe elektro ali 
strojne smeri - 2 leti delovnih izkušenj v vzdrževanju 
ali proizvodnji; 
pod 1 2 - IV. stopnja strokovne izobrazbe kovinarske 
smeri - 6 mesecev delovnih izkušenj; 
pod 13 - IV. stopnja strokovne izobrazbe elektro 
smeri - 4 leta delovnih izkušenj; 
Za vsa navedena dela in naloge je določeno poskus
no delo po Pravilniku o delovnih razmerjih. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpol
njevanju pogojev v 8 dneh po objavi oglasa na na
slov: 
Gorenje SOZD, DSSP, Sektor kadrovskih zadev, 
63320 Titovo Velenje, Partizanska 12. 

O izbiri bodo kandidati obveščeni v 30 dneh po 
preteku roka za prijavo. 



Po obisku v delovni organizaciji Zlatarne Celje seje številna ekipa trenutno prav gotovo najpopularnejših in najuspešnejših 
športnikov pri nas za trenutek ustavila še pred poslovno stavbo. Peta z leve je bronasta s svetovnega pokala v slalomu Mateja 
Svet, enajsti zlat Rok Petrovič in sedemnajsti najboljši smučar Jugoslavije Bojan Križaj. Na skrajni desni je trener moške 
ekipe Filip Gartner, ki je še dopoldne pripovedoval o programu priprav za naslednjo sezono, zvečer v Radencih pa skupaj z 
bratom, ki vodi žensko ekipo, napovedal odstop. 

»Izpiralec zlata« za zlate smučarje 
čeprav je uradna smučar

ska sezona končana pa to še 
ne pomeni, da so naši vrhun
ski smučarji alpinci, skakalci 
in tekači povsem prosti. Na
sprotno, zda) izpolnjujejo ob
veznosti rto tistih, ki so jim na 
kakršenkoli način pomagali, 
ris vo u«peli in ponesli slavo 

:ie Jugoslavije sirom po 
i. Obiskujejo delovne or-

g:j,r.7a(ijo, kjer se jim delavci 
zahvaljujejo, kako uspešno 
raznašajo v svet tudi njihovo 
ime ter čestitajo za vse dose
danje dosežke z željo, da se 
takšna .sezona, kot je bila zad
nja, še večkrat ponovi. 

Zaključek letošnje sezone 
85 86 je bil v Radencih, dopol
danske ure pa so smučarji iz
koristili za obisk v dveh delov
nih organizaciiah v celjski ob
čini tozd LIK Savinja v Šem
petru in Zlatarnah Celje, k i j e 
generalni pokrovitelj jugoslo
vanske ženske smučarske A 
reprezentance. 

Nestrpnost v celjskih Zlatar
nah ie bila velika. Vsi so čakali 
naše smučarske mojstre. Naj
prej se je pripeljal Rok Petro
vič, njim Bojan Križaj pa 
Toiic \''vjgrinec. Filip Gart
ner Iz Medlega je peš prišel 
Janez Debelak, brat Matjaža 
Debelaka, ki je jugoslovanski 
rekorder v poletih s 185 metri 
lani v Planici. Stal je nekako v 
senci mojstrov alpincev, pa če
prav je sam tudi že dober moj
ster na skakalnicah in je letos 
osvojil prve točke v svetovnem 
pokalu. Doma je iz Braslovč. 
končal je vrtnarsko šolo v 
Medlogu. v teh dneh je na zak
ljučnem izletu v Splitu, vojaški 
rok pa bo verjetno lahko pre
stavil, ker je kandidat za olim
pijske igre v Calgarvu v Kana
di,čez dve leti. Brat Matjaž pa v 
teh dneh smuča na Krvavcu. 

Filip Gartner, vrsto let prvi 
trenerski mož naših alpincev. 

je pred poslopjem celjskih Zla
tarn bil še na moč zgovoren, 
čeprav je zvečer v Radencih 
skupaj 7. bratom, ki vodi žen
sko ekipo, napovedal odstop; 
»Vsi kandidati za reprezentan
co imajo sedaj aktivni odmor, 
ki pa ne pomeni samo obisk 
tistih, ki nam pornagajo. pač 
pa tudi rekreacijo na področju, 
ki je tekmovalcu najbližja. 
Vsak dela tisto, kar želi. gre za 
sprostitev. Koncem maja in v 
začetku junija bodo začeli s 
skupnimi pripravami, septem
bra pa odšli na sneg.< 

Direktor Tone Vogrinec: 
"Samo v fazi intenzivnih pri
prav za naslednjo sezono. Po 
konferenci našega ski polla 23. 
in 24. maja v Portorožu bomo 
začeli zares V različnih A. re
prezentancah bo 70 do 75 čla
nov, v B pa okoli 60. vse pa bo 
vodilo 25 trenerjev in njihovih 
pomočnikov. Program dela ne 
bomo veliko spreminjali, ker 
seje lanski izkazal za dobrega. 
Imamo novost in sicer računal
nik, ki nam gaje podarila Iskra 
Delta, tako da bo delo tuc- na 
tem podorčju l^žje. Za normal
no delo bi potrebovali okoli 40 
do 50 starih milijard, kar pa je 
veliko manj, kot imajo repre
zentance, s katerimi se borimo 
za najvišja mesta na svetu. Iz 
zadnje akcije »Podarim .- do
bim« smo dobili 15 starih mili
jard, tako da bo v bodoče po
trebno poseči še po drugih ak
cijah, da bomo zbrali vsaj 30 
starih milijard za solidno 
delo.« 

Pri pogovoru v celjskih Zla
tarnah je bilo tudi veliko gov^o-
ra o študiju smučanja na fakul
teti z telesno vzgojo ter o polo
žaju smučarskih trenerjev v 
primerjavi z trenerji drugih 
športnih panog. 

Tone Vogrinec: Na fakulte
ti je bila smučarska smer, pa so 

jo ukinili. Nogometne trenerje 
naj vzgajajo na fakultetah v 
Beogradu. Zagrebu, Sarajevu, 
v Ljubljani pa smučarske tre
nerje. Vsi trenerji preživljajo 
izven delovni čas doma. v svo
jih stanovanjih, smučarski so 
tudi po več kot pol leta o do
ma, od družine, na terenu, 
osebne dohodke pa imajo 
mnogo nižje od onih. ki so do
ma. Stimulacija je glede na de
lo in pogoje dela prav obratna 
in to ni prav. Ker je naše delo 
naporno, ni čudno, da tisti, ki 
končajo fakulteto za telesno 
vzgojo raje sedejo v pisarno te-
lesnokulturnih skupnosti ali 
pa gredo učit v šolo, kjer učen
cem dvakrat pokažejo, kako se 
vrže žoga na koš. potem pa be
rejo časnike. Pri smučanju pa 
je treba delati na terenu!« 

Rok Petrovič je osvojil zlato 
v svetovnem pokalu v slalomu. 
Po odličnem Bojanu Križaju, 
ki je začel prvi resnično orati 
ledino uveljavitve našega smu
čanja v svetovnem prostoru, je 
naš nov biser. Rok je izredno 
skromen in preračunljiv člo
vek. Ne razmetava besed v 
prazno. Pri njem je vse postav
ljeno na pravo mesto. Kakšen 
bo njegov aktivni odmor do 
priprav za naslednjo sezono? 

»Predvsem imam tako kot 
ostali veliko obveznosti do čla
nic ski poola. Kar ne moremo 
narediti med sezono, moramo 
zdaj. Pii individualnem trenin
gu bom skrbel za vzdrževanje 
lastne kondicije, da bo ob za
četku rednih treningov lažje. 
Gre za takoimenovano pospe
ševanje odpočivanja. Ob indi
vidualnih treningiii so še šol
ske obveznosti in pa veliko ta-
koimenovanega osebnega štu
dija. Brez tega ne gre! V novi 
sezoni pa ne pričakujem takš
nih uspehov kot letos, ker je to 
skoraj nemogoče ponoviti.« 

Direktor Zlatarn Celje Sta
ne Seničar: »Dobrodošli pri 
nas. žal zaradi časovne stiske 
samo enkrat na leto. Izročamo 
vam naše najvišje priznanje 
»izpiralec zlata«, ki nam veliko 
pomeni, ker je dokaz, kako tež
ko je priti do najvišjega dosež
ka. Cenimo delo vseh tekmo
valcev, smučarjev, še posebej 
pa treh najboljših - Roka Pe-
torviča, Bojana Križaja in Ma
teje Svet. Upam, da boste naša 
zlata priznanja nosili v vseh 
tekmovanjih in tudi z njimi do
segali nove uspehe.« 

Tone Vogrinec v zahvali: 
»Težko bo ponoviti zadnje 
izredno uspešno sezono, kljub 
temu pa upam, da bomo tudi v 
prihodnje dvigovali ugled ju
goslovanskega smučanja in ti
stih delovnih organizacij, ki z 
nami sodelujejo.« 

TONE VRABL 
Foto: EDI MASNEC 

LJUBO KORBAR 

Bojan Križaj ni samo dober smučar, ampak tudi navdušen in 
spreten voznik avtomobilov. Zato ni čudno, da bo že v najkraj
šem času startal na zahtevnem Saturnusovem reliju. Pred 
Zlatarne Celje se je pripeljal z novim avtomobilom, kije med 
vsemi prisotnimi zbujal val navdušenja in občudovanja. Ker 
je Bojan specialist za slalom, bo tega z avtom na naših cestah 
prav gotovo tudi dobro uporabljal! . 

Pred prihodom v Celje so se smučarji ustavili tudi v tozd LIK Savinja v Šempetru, kjer so Rok 
Petrovič, Bojan Križaj in Tone Vogrinec dobili darilo slikarja Vlada Novaka iz Liboj, kera
mična dela. Pogovarjali pa so se tudi o nadaljnjem sodelovanju te delovne organizacije z 
jugoslovansko smučarsko reprezentanco. LIK Savinja se naj bi vključil v sponzorstvo. Rok naj 
bi reklamiral njihovo pohištvo ROK-y. Bojan pa 3 K. o vsem pa naj bi seveda posneli nekaj 
ustreznih reklamnih Filmov. Levo - avtor podarjenih del - Vlado Novak. 

2 0 G A JE OMIOGIA 
Republiška liga 17. kolo: ve

lenjski Rudar, i<i je jeseni v 
Ljubljani pripravil malo senza
cijo, ko je premagal ekipo Inte
gral Olimpije, je tokrat na do
mačem igrišču proti isti ekipi 
izgubil 0:1. Pomembno točko v 
borbi za obstanek med najbolj
šimi slovenskimi nogometni
mi ekipami pa je osvojil celjski 
Ingrad Kladivar, ko je v Mari
boru Igral neodločeno 0:0 s Ko
vinarjem. 

Do presenečenja je prišlo v 
polfinalu za jugoslovanski 
nogometni pokal, ko je Ingrad 
Kladivar v polfinalu izgubil s 
Kovinarjem Štore 3:2, drugi 
finalist pa je Žalec, ki je doma 
premagal Papirničarja Rade
če 3:0. Finalna tekma med Ko
vinarjem Štore in Žalcem bo 
7. maja. 

Znani pa so tudi polfinalisti 
za pokal Slovenije. Igralci In
grad Kladivar so prišli v skupi
no z Muro iz Murske Sobote. 
Kovinarjem Maribor in Parti
zanom IZ Slovenj Gradca. 
Zmagovalec se bo uvrstil v fi
nale za republiški pokal. Celja
ni pri žrebu niso imeli sreče, 
saj bodo v sredo. 30. aprila 
igrali v Murski Soboti proti 
Muri. 8. maja doma s Kovinar
jem in 22. maja v Slovenj Grad
cu proti Partizanu. 

Na Vranskem so ustanovili 
nov nogometni klub Vransko, 
ki je bil doslej pod okriljem 
Partizana Vransko. Ustanovni 
občni zbor je jpil v nedeljo. 27. 
aprila, kjer so sprejeli načrt 
strokovnega dela v novousta
novljenem nogometnem klu
bu. Skrbeli bodo predvsem za 
vzgojo lastnega igralskega ka

dra z začetkom strokoi 
dela s pionirji in kadeti v 
lovanju z osnovno šolo i; 
skim športnim druš 
Vransko. Tako bodo za i 
tekmovalno sezono oblil^ 
mlajšo pionirsko ekip( 
12-14 let ter starejšo pion 
ekipo 14-16 let. V sezoni 
87 bi morali vsaj kadete \ 
čiti v tekmovanje Medo 
ske nogometne zveze Celj 
mlajše pionirje bodo org; 
rali redno vadbo in pri]ate 
tekme. Leta 1987 88 bi > 
morali pojaviti z mladi 
ekipo v skupini C ali D i 
bliske lige. sicer pravega 
movalnega napredka ne I 
takšnim delom bi do leta 
prišli do solidne članske e 
z lastnim kadrom, za ka 
bodo skrbeli trije inštruk 
vodja strokovnega dela ir 
nik strokovnega dela. Da \ 
v tem uspeli, morajo imel 
razpolago dovolj opreme, 
sti žog, urediti pa morajo 
pomožno igrišče za trenirai 
prenosnimi goli. Zagotovit 
treba vzdrževanje objekto\ 
dograditi in dokončno un 
slačilnice in sanitarije, h 
velikega nogometa bodo ui 
li tudi mali nogomet oz. lij 
krajevni skupnosti Vran« 
kar bi še povečalo zanima 
za to panogo. 

Sodelovali bodo tudi z\ 
bližjimi kraji, kot Braslovča 
Preboldom in Polzelo ter] 
skušali čimprej najti sponj 
ja. ki bi s sredstvi omogočil: 
trejši razvoj nogometa 
Vranskem, kjer ga igrajo že 
leta 1938. žal pa je v zadri 
letih delo zastalo. Z novimIj 
bom si obetajo tudi nov razv 

NA KRATKO 
Rokometaši Aera 
Izgubili 

V nadaljevanju II. zvezne lige 
so rokometaši Aera gostovali v 
Zavidovičih in izgubili s Kriva-
jo 29:25. 

Poraz tudi Minerve 
Rokometaši Minerve so v na

daljevanju slovenske rokomet
ne lige doma izgubili proti Inle-
su z rezultatom 22:35. Domači so 
korak z gosti držali vse do 13. 
minute do rezultata 9:9. nato pa 
so gostje s hitrimi in učy;ikoviti-
mi streli povedli tudi za štiri za
detke ter ob koncu zmagali 22:35. 
Največ zadetkov za Minervo sta 
dosegla B. Virant in Hriberšek 
po pet. Srečanje si je v dvorani 
osnovnošolskega centra v Žalcu 
ogledalo le nekaj deset gle
dalcev. 

Kričejeva najboljša 
v nadaljevanju II. zvezne lige 

so rokometašice Velenja iz 
T. Velenja gostovale pri vodeči 
ekipi Brane Sekulič in izgubile 
28:18 (15:8). Trener Franc Ram-
skugler: -Vodili smo celo 3:1, za-
streljali štiri kazenske^ strele in 
ob koncu visoko izgubili. Naj
boljša je bila Kričejeva. ki je dala 
10 golov. V prihodnjem kolu. 10. 
maja igramo doma z Zametom z 
Reke.« 

Šoštanj neodločeno 
Rokometaši Šoštanja so v na

daljevanju republiške lige go
stovali v Ljubljani in igrali ne
odločeno 20:20 s Prulami. Naj
boljši strelec je bil Ocvirk s šesti
mi goli. 10. maja igra Šoštanj do
ma z Minervo iz Griž. 

Ostali v slovenski 
ligi 

Odbojkarji Partizana Šempe
ter so v zadnjem kolu slovenske 
lige premagali Granit 3:0 in si 
tako zagotovili obstanek v ligi. 
Za Šempeter so v letošnji sezoni 
nastopili; Prislan. Mlakar. Ku-
der. Šlogar. Dimec. Kladnik. 
Razgor. Račnik. Randl in Ci-
lenšek. 

TT 
Nov uspeh Štucia 

Na mesečnem hitropoteznem 
šahovskem turnirju v Celju je 
zmagal Štucl pred Mikcem, Per-
tinačem, Bervarjem, Peteme-
lom itd. 

mednarodni dvoboj 
kegljanju 

člani in članice kegljašk( 
kluba LIK Savinja iz Celja 
bodo v soboto, 26. aprila na k( 
Ijišču RTC Golovec pomeril 
ekipo Hessen iz okolice Frai 
furta v ZR Nemčiji. V moi 
konkurenci bo dvoboj 6 x 201 
ženski pa 6 x 100 lučajev. Zal 
Ije bosta nastopili dve ekipi. 

Tokrat Ingrad 1 
Na tradicionalnem, že 8. m 

skem šahovskem turnirju I 
EMO Celje, je letos sodelov) 
10 šahovskih ekip. Zmagala 
ekipa Ingrada iz Celja z 28 in] 
točkami pred ŽTO Celje 28 
Elektrarno Trbovlje 27 in pol« 
ke. Sledijo: EMO Celje. MIK P 
bold in TGO Gorenje iz Titove 
Velenja. Organizacija je bila o 
lična. 

Edl Kolar državni 
prvak 

Celjski atlet Edi Kolar, t< 
movalec v hoji, je dosegel " 
uspeh. V močni konkurenci vi 
najboljših tekmovalcev v hoji 
20 km je na državnem pr\'enst 
v Zagrebu premočno zmagal it 
s tem priboril pravico sodelo' 
nja na balkanskem atletskem 
venstvu. ki bo letos v Ljublja 

Še vedno aktivni 
člani društva za rekreacij« 

šport invalidov Celje, ki bo P 
hodnje leto slavilo 30. obletn* 
ustanovitve, so na svoji 
skupščini pregledali delo ^ 
štva v pretekli mandatni d"* 
Ugotovili so. da je bilo njih"' 
delo plodno, vkljub pičlim 
nančnim sredstvom, ki jih v ^ 
strenih finančnih in gospod* 
skih razmerah, za svojo dey 
nost. društvo prejema. 

Tudi za v bodoče so si zast̂ ^ 
zelo pester program. Urili in'^ 
movali bodo v več športnih V 
nogah, v glavnem pa v keglja™ 
balinanju, strelstvu in šahu. • 

Problem društva je v prid"^ 
vanju novih. ml^šiJi članov. 
je povprečje starosti članov 
ko 60 let. Zato tudi to prilik" ^ 
koristimo za vabilo invalidanj\ 
bi se radi rekreirali in tudi j 
movali, naj se nam priključi] 
z nami sodelujejo. . ^q 



feistemska rešilev za nerentabilne trgovine 
'^lozdu Prodaja Laško zatrluielo, da bi le tako rešili vprašanje podeželskih trgovin 

o y potrošnikovem tozdu Proda-
) J, Laško, ki skrbi za osnovno pre-

jjrbo krajanov Laškega in Rim-
!jiih Toplic, imajo med devetnaj-
Itimi poslovalnicami kar sedem 
lianjših, podeželskih trgovin. V 
eh zunanjih, »perifernih« ali »di-
jlociranih" trgovinah kot j ih 
nienujejo trgovci, s prometom 
likakor ne morejo pokriti niti 
jtroškov poslovanja. V njih pro-
iajalci kljub dobremu delu in 
izredno visoki produktivnost i 
rlede na š tevi lo zaposlenih že le-

li ta poslujejo z izgubami. 
r 
t( Rdeče številke v tozdu Prodaja 

Laško sicer pokrivajo s p re tokom 
golidai^^^^stnih s reds tev v okviru 

' temeljne organizacije, vendar je 
njihov položaj v primerjavi s tr-

' govskimi de lovnimi organizacija-
• jni v večjih središčih prav gotovo 
' težji. V celotni trgovini ima naj-
, slabši položaj t rgovina na d robno , 
kamor sodi tudi t rgovina za os-

: novno preskrbo občanov, še pose
bej pa se to kaže v tistih t rgovskih 
delovnih organizacijah, ki imajo 
več manjših poslovalnic. Če bi v 
tozdu Prodaja Laško upošteval i 
samo e k o n o m s k o logiko poslova
nja, potem bi bila zanje najprimer
nejša rešitev ukinjanje nerentabi l 
nih trgovin. Vendar se zavedajo, 
da prav te t rgovine pomeni jo kra
janom v oddaljenejših naseljih vir 
osnovne preskrbe . 

Te manjše t rgovine, ki z neren
tabilnim poslovanjem ne ustvarijo 
niti toliko sredstev, da bi pokrili 
stroške poslovanja, pa zahtevajo 
Se dodaten denar za spro tno vzdr-
Sevanje prodajnih prostorov. Prav 
aradi tega v tozdu Prodaja Laško 
nenijo, da bi bilo po t r ebno vpra-

Maks Vodopivec, direktor tozd 
Prodaja Laško. 

sanje nerentabi ln ih trgovin si
s t emsko rešiti. Pri t em mislijo 
p redvsem na razne olajšave pri 
plačevanju p rometnega davka in 
delitvi ustvarjenega dohodka . 

Dobro poslovanje v prvih 
treii meseciii 

Za letos so si v tozdu Prodaja 
Laško zastavili 82 ods to tno pove
čanje p rometa glede na leto 1985. 
V prvih t reh mesecih pa so dosegli 
kar 128 odstotni porast , kar je veli
ko boljše od 95 ods to tnega porasta 
prometa , ki so ga zabeležili v ce
lotni s lovenski trgovini . V tozdu 
Prodaja Laško menijo, da gre to 
na račun dobre založenosti, za ak
cijskimi prodajami in predstavi
tvami novih izdelkov popes t r ene 

p o n u d b e in prizadevnost i proda
jalcev. 

V trgovinah Pot rošnikovega 
tozda Prodaja Laško poslujejo v 
podal jšanem in del jenem delov
n e m času. Razumevanje in priza
devnos t v večini ženskega 150 
članskega kolektiva pa se kaže tu
di ob posameznih periodičnih in 
zaključnih finančnih računih. Si
cer pa imajo v okviru temeljne or
ganizacije devetnajst poslovalnic, 
med kater imi je 14 živilskih trgo
vin in 5 trgovin s t ehničn im bla-
gomi in g radbenim mater ia lom. V 
tozdu Prodaja Laško imajo tudi 5 
bifejev, izven občine pa sta mar-

ket v Sevnici in samopos t režna 
prodajalna v Trbovljah, 

v Lašicem upajo na 
razširitev marl(eta 

v zadnjem času so v tozdu Pro
daja Laško zaključili le eno večjo 
investicijo. Gre za izgradnjo mar-
keta Debro, ki so ga odprli v letu 
1984. T r e n u t n o pa poleg rednih 
vzdrževalnih del v že obstoječih 
t rgovinah načrtujejo razširitev 
marke ta v Laškem in razširitev sa
mopos t režne prodajalne in tehnič
ne t rgovine v R imsk ih Toplicah. 

Za razširitev marke ta v Laškem 

imajo v tozdu Prodaja Laško izde
lane že vse idejne načr te in večino 
po t rebn ih dovoljenj, zato upajo, 
da bodo z deli pričeli že letos. Pro
dajne površ ine v marke tu bodo 
podvojili, s t em pa bodo Lašča-
nom ponudi l i večjo izbiro v trgo
vini in hkrat i uredili tudi neizko
riščeno okolico marketa . S tem, 
ko bodo v marke tu podvojili pro
dajne površine, bodo v Laškem 
lahko ukinili klasično t rgovino Ja
goda, ki sedaj ne ustvarja potreb
nega dohodka . V prostorih J a g o d e 
pa bodo s preureditvi jo pričeli 
prodajati tudi enega doda tn ih pro
dajnih programov, ki jih sedaj v 
Laškem manjka. 

V predlani odprti samopostrežni trgovini in trgovini gradbenega materiala Debro so prodajalci zelo 
zadovoljni z dnevnim prometom. To pa je hkrati tudi dokaz, da je bila trgovina v kraju zares potrebna. 



O d p r t a v r a t a 
Ob sedanjih akcijah razpravljanja o ekološki 

sanaciji Cinkarne bodo v tej organizaciji tudi med 
sedmim in devetim majem odprli vrata Celjanom. 

Še vedno je bolje, da odprejo vrata, kot pa da bi 
»odprli« filtre in odtoke. 

Z a 1. maj vsi na Griček! 
Na proslavo - ne ie na golaž! 

Luknja pri luknji -
pa avto drž i ! 

P r e d l o g i 
Nekateri predlagajo, 

naj bi delavci med de
lom razen malice dobili 
še zajtrk. 

Vem za veliko takih, ki 
se zavzemajo še za kak
šen šilček! 

V r o č e 

Kot kaže, nam bo v 
Celju kmalu še bolj 
vroče. 

Pravijo namreč, da so 
možnosti, da je pod Ce
ljem topla voda, zato bo
do kmalu začeli z vrta
njem. 

Pa ne, da zaradi tega 
tako zavlačujejo z dol
goročno oskrbo Celja s 
toplotno energijo?! 

PRI DELU IN OB PRAZNIKU DELA, 
JE PRI NAS ENAKO -MISLIMO NA POČITEK! 

Že res, da je pri nas tudi nekaj 
takih, ki so brez dela. 

Še vedno pa je veliko več - brez-
delnežev! 

D o b e r v z r o l ( 

- Zakaj pati nisi ploskal govorniku, ko 
je končal govor? 

- Kaj si n o r - č e bi dobil velik aplavz za 
govor, bi ga še ponavljal! 

Uvozili smo okuženo koruzno 
seme! 

Nov dokaz, da pri uvoznih poslih 
niso le zdravi odnosi! 

N a g l a v i 
Pri nas so pa res stvari postav

ljene že čisto na glavo. 

Zdaj že Kovinar tolče Kladl-
varja. 

Včasih je kladivo padalo po 
kovini! 

S o d e l o v a n j e 

v Rogaški Slatini obnavljajo 
Zagrebški dom. 

Na Dobrni obnavljajo Zagreb
ški dom. 

Da si ne bo kdo to še pisal kot 
medrepubliško sodelovanje! 

O p o m n i l ( 

MAG po pravopisu pomeni magister -
MR pa te »navaden« - mister! 
Pa ni prav, da razglaša se povsod, 
da kdo res pravi ie gospod! 

Seveda pa je veliko več takih, ki NE DELAJO v 
tovarnah, ki že obratujejo! 

» T a l ( o s e 
g o v o r i « 

Pravijo, naj bi bila ter 
malna voda, ki naj bi j( 
našli pod Celjem, take 
čista, kot je sploh nismc 
navajeni. 

Nekateri menijo, ds 
bomo lahko to toplo vo 
do najprej uporabili zi 
ogrevanje stanovanj ir 
še ko bo prišla iz rad^ 
atorjev, bo čistejša oc 
vode, ki jo zdaj pijemo. 

Tako p r a v i j o ^ 

FRAN SALESKI-FINZCAR 

P o d s v o b o d n i m s o n c e n i 

Ljudstvo je onemelo. Vse se je nagnilo preko ograj, 
starcem so trepetala telesa, mladina je stiskala pesti. 

Eni so vzdihovaje klicali Kristusa na pomoč, drugi so 
rotili satana in belcebuba, naj stare kolo višnjevemu. 

Konji so stali pod katismo. Stranke zelenih štirje kapa-
dočani, stranke višnjevih štirje arabci. Voznika dvigneta 
majhne zastavice, po hipodromu pa, kakor bi se začudilo 
morje. Mogočen Got v višnjevi tuniki je dvignil praporec 
in na njem seje pojavil grb Teodorin. 

»Despojna dirka!« 
Lica zelenih so prebledela; milijone bi vsuU drage 

volje v Bospor za hrano hudičem ali bijih dali v cerkev 
svete Sofije, samo da bi zmagal zeleni in osramotil njih 
najhujšo nasprotnico. Pristaši višnjevih in dvora so tre-
petah v strahu, če propadejo arabci. Sam Epafrodit se je 
skrčil in zgubal od groze. Vedel je, da mu gre sedaj za 
življenje in imetje. Premislil je, kako bo naglo utekel iz 
hipodroma, se vkrcal na najhitrejšo ladjo in zbežal. 
Drobne oči so mu zlezle pod obrvi in čakale. 

Carica se je dvignila. Vzela je Justinijanu belo tkanino 
iz rok in jo vrgla ponosno in samozavestno v areno. Ko se 
je bela rutica dotaknila peska, sta padla praporca vozni
koma iz rok, dvignil se je pesek pod kopiti, zavihrali sta 
zelena in višnjeva tunika in hkrati izginili na ovmku 
krog mete ob Kačjem stebru. Ljudstvo m ganilo, ni 
žugnilo, ves hipodrom se je izpremenil v molčeč mar
mor. Igrala seje igra za milijone, igrala za ugled polovice 
mesta, igrala za čast carice, igrala njej v pogibel. Vse je 
koprnelo, vse se treslo in drgetalo, Justinijan sije zasen
čil oči z roko, samo Teodora je stala ob robu katisme s 
stisnjenimi ustnicami, roka je bila skrčena v pest;^na 
njenem krasnem licu - kakor lezbiški marmor - ni trenil 
živec, valovite prsi se niso ganile. 

Petkrat so privihrali nedosežni konji krog mete. Za 
glavo, za konjski vrat morda je tu in tam presegel zeleni 
višnjevega ali višnjevi zelenega. Vedno vštric. Bil je 
pogon, kakršnega arena še ni doživela. Stari bogataši, 
patriciji in bojevniki, ki so zaigrali in priigrali milijone v 
hipodrornu, ro si razgrizli ustnice do krvi v grozni vzbur
jenosti. Čedalje bolj se je množica nagibala preko ograj 
in ovenčanih naslonjal, skoraj bi se bila utrgala in zgr-
mela v areno. 

Konji so zavili v šesti krogotok. Šestič in še sedmič, 
kdo zmaga? Tedaj je zeleni voznik popustil vajeti. Dolgi 
bič je zažvižgal in počil po vrlih kapadočanih. Konjem so 
glave klonile do tal, iz gobcev jim Je brizgnila pena in v 

enem skoku so prehiteli arabce za celo svojo dolgost. 
Tedaj je vzbuknilo med zelenimi in zagrmelo med viš
njevimi. Zeleni so zmagalno klicali: »Bij, goni, tolci, 
naprej, naprej!« Višnjevi so tolkli in cepetali nad Gotom: 
»Pusti vajeti, udari z bičem! Nalašč noče, ubijte ga! Smrt 
mu!« 

Gotu pa so se vedno bolj valovile mišice na rokah, 
vajeti so bile napete ko struna, visel je preko voza, konji 
so ga vlekli z vajetmi, kijih je imel privezane krog pasu. 
Razdalja med kapadočani in arabci seje podaljšala še za 
korak. Gotov hrbet se je upognil v groznem naporu, 
konji so besneli, ljudstvo je čakalo, da zdaj zdaj omaga, 
da izgubi zavest, da se zvrne pod konje in zaigra strašno 
igro. Bližala sta se v sedmem krogoteku meti. Še enkrat, 
poslednjič. 

Prav kratko pred ovinkom se Got nagne. Od stranke 
višnjevih se dvigne krik groze. Tisoči so se zagrabili za 
glavo in si pulili lase. Vse izgubljeno! Zatisnili so si oči. 
Zeleni pa so zadivjali od veselja, metali vence proti 
konjem in kričali: Zmaga, zmaga! A tedaj se zabliska 
prav na ovinku Gotu nož v rokah. Prerezal je vajeti. 
Sproščeni arabci so zdivjali. Kar padli so proti ovinku, 
zadeli kapadočane in jih odbili na stran, vtem je počil 
prvič Gotov bič. še trenutek, dva, trije udarci, Teodora je 
zmagala. 

Ozračje seje streslo od vzlikov nad hipodromom, daje 
onemelo šumenje morja in valov, in sonce bi zatemnelo 
od cvetja, ki se je usulo v areno na čast zmagovalki 
Teodori, vehki despojni. 

Carica seje smehljala in pila iz čaše slavohlepja. Sig
nali so zadoneli in klicaiji so na vseh krajih naznanjali 
uro odmora in pogoščenje velike despojne, zmagovalke. 
Katisma se je izpraznila, dvor je odšel po hodniku v 
palačo, kije stala tik za hipodromom. 

Azbad je spremljal Ireno. 
»Svet še ni nosil carice, kot je despojna!« 
»Njena vsemogočnost zmaguje povsod!« 
»Irena, tvoje lice je kakor zarja! Ti ljubiš zmagovalce.« 
»Jaz ljubim junake! Moj oče je bil in živel kot junak in 

padel kot junak! In moj stric je junak! Trdnjava Taperos 
je varna, odkar jo brani on!« 

»Oj, Irena, tvoje besede so, kakor bi govoril prerok, in 
tvoj glas je Davidova harpa! Vsa si naša, hčerka bizant-
ska! Se kaplje kr\i ni v tvojem rožnatem telesu ne v tvoji 
duši, ki bi jo bila prejela od matere barbarskega rodu!«_ 

»Rod moje matere je rod slavnih starešin onstran )o 
nave.« 

»A vendar so barbari.« 
»Pa vKristu bratje.« 
»Tudi Krist ni poslal apostolov barbarom. Rimu je di 

luč!« 
»Pa je le rekel: Učite vse narode.« 
»Pustiva evangelij, Irena. N^ se pravdajo menih 

Irena, ti ljubiš zmago - in zmagovalce!« 
»Ljubim junake zmagovalce!« 
»In če zmaga Azbad vse lokostrelce, Irena, ali ga bo 

ljubila?« 
Deklici zagori lice v krvi, a hipoma pobledi. 
»Irena, ljubila ga boš, reci, povej! Uril sem se in s 

postil, hodil sem zgodaj spat, vse zate, da me venč 
hipodrom, da me nagradi cesar, in vse vence in vsi 
nagrado in carsko milost položim k tvojim nogam, Ireni 
Povej, ali boš ljubila Azbada?« 

»Ljubila bom junaka zmagovalca.« 
Ustnice so se ji tresle. Prišli so v palačo. Ločila sta se 
Justinijan je šel s Teodoro v slonokoščeni dvorec. Kid 

sta bila sama, je objel kronani despot zemlje svojo ženo, 
hčerko medvedjega hlapca, javno hotnico Aleksandrije, 
Damaska in Bizanca, ter ji v solzah šepetal: 

»Ti mogočna, ti zmagovalka, edina, najsvetejša, naf 
dražja in najzvestejša svojemu carju.« : 

»Justinijan, hočem^ da so poslej odprta vsa vrata V 
palači Epafroditu, da sije nanj vsa tvoja milost. On mi je 
podaril konje!« 

»Ti si velela - ti mogočna. Zgodilo seje!« 
Teodora je takoj odposlala v cirkus dvornega tajnika, 

ki je nesel Epafroditu prstan in z njim pergament z 
Justinijanovim podpisom. In ko se je tajnik vrnil, je 
oznanil, da siplje Epafrodit v areno s periščem zlate 
statere in podžiga pretepajočo se množico, da vzklika: 
>'Mnoga leta despojni!« 





Gospodarske razmere terjajo b is tvene 
spremembe tudi v gradbeništvu. Ra
zumlj ivo je namreč, da se ta dejavnost 
nikakor ne bo mogla več razvijati na 
račun ve l ikega š tev i la de lavcev z nizko 
kval i f ikacijsko strukturo, t emveč bo 
moralo ubrati pot kakovost i in večje 
produktivnost i . V ce lotnem Gradisu -
tako tudi v njihovi temeljni organizaciji 
v Celju - se tega v celoti zavedajo. Zato 
v srednjeročnem načrtu za prihodnje šti
ri letno obdobje izpostavljajo predvsem 
večjo učinkovitost , boljšo organizira
nost, inovat ivnost , večjo produktivnost 
ter uvajanje novih tehnoloških postop
kov kot t iste cilje, ki jih bodo popeljali 
do večje kakovost i in konkurenčnosti na 
domačem in seveda tujem gradbenem 
tržišču. 

V Gradisu so specializirani za gradnjo nekaterih posebnih industrijskih objektov, zat 
so štiri celice 33 metrov visokih novih Merxovih silosov na Hudinji postavili v pičli 
dvanajstih dneh. Pa tudi poslej bodo pohiteli z njihovo gradnjo, saj morajo biti si/oj 
nared že do letošnje žetve. 

Razvoj, kot so ga opredeli l i v Gradisu, sloni na znan.ju in usposobljenih delavcih. Zato 
tudi v celjski temeljni organizaciji že vrsto let namenjajo ve l iko pozornost izobraževa
nju svoj ih de lavcev . Polkvalif lc iranih de lavcev praktično nimajo, prevladujejo priučeni 
in kvalif lcirani delavci , od katerih so se mnogi ob delu usposabljal i v Gradisovem 
Centru za izobraževanje v Ljubljani. Razvojne usmeritve pa terjajo tudi nekatere nove 
profile v i sokošo l sko izobraženih delavcev, ki j ih še pred leti v gradbeniških organizaci
jah skorajda ni bi lo. To so ekonomist i , strokovnjaki za računalništvo, inženirji organiza
cije dela, s trojništva in drugih strok. Celjski Gradiš se tudi kadrovsko krepi za hitrejši 
razvoj, zato ima osem rednih š t ipendistov ter 15 š t ipendistov ob delu na različnih 
srednjih in visoKih šolah. 

Do konca leta bo Gradiš zgradil na Dolgem polju v Celju 102 stanovanji. To bodo prva od skupaj 186 stanovanj, kolikor 
jih bo ta gradbena temeljna organizacija skupaj zgradila v stanovanjski soseski Dolgo polje. Vsem, ki težko čakajo na 
ta stanovanja, naj povemo, da so Gradisovci nekoliko pohiteli z deli in so v tem času pred postavljenimi roki. 

V temeljni organizaciji Gradisa v Celju hočejo v našle« 
njih let ih modernizirati in še bolj special izirati nekater 
obrate, da bi v njih lahko sestavi l i č imveč gradbeni! 
e lementov . To pa so specialni opaži, s istemi armatui 
betonski tlaki in drugi e lementi , ki so j ih še pred let 
sestavljal i in vzgajevali v objekte kar na gradbiščih. Celj 
ski Gradiš pa je že lani postavi l svoj tesarski obrat, i 
katerem pet indvajset de lavcev pripravlja in sestavlj 
specia lne opaže in pomožne konstrukcije za objekte. To pi 
praktično pomeni , da se vložek živega dela na gradbišči! 
zmanjšuje, saj določene gradbene e lemente bolj kako 
vos tno in hitreje pripravijo v special iz iranem obratu. ] 
tem srednjeročnem obdobju bo celjski Gradiš modernizi 
ral tudi železokrivski obrat in betonarno ter v njih poso 
dobil de lovne in tehnološke postopke, hkrati pa specializi 
ral tudi obrate predelnih sten in betonskih t lakov. 

V Gradisu se zavedajo, da bodo svojo konkurenčnost in 
uč inkovi tost povečal i lahko le s pocenitvi jo in skrajševa 
njem de lovnih in tehnoloških postopkov. Kajti na grad 
bišču samem, pri gradnji objektov, se kaj dosti ne da 
prihraniti . B i s tvena je torej priprava dela, v kateri zae& 
krat tiči še ve l iko rezerv. Njeno racionalizacijo in večjt 
uč inkovi tost bodo v Gradisu dosegli z uvedbo računalni
ško podprtega s istema, ki ga postopoma uvajajo v celotni 
delovni organizaciji i 

Razvojne naloge zahtevajo drugačno mise lnost vsek 
zaposlenih. V temeljni organizaciji Gradisa v Celju jt 
spodbujajo in utrjujejo tudi skozi množično inovativn« 
gibanje, ki mu prilagajajo s t imulat iven in ustrezen način 
nagrajevanja. Koristne predloge inovatorjev s skicami ii 
izračuni utemelj i jo tehnične in s trokovne službe ter jik 
zatem vključujejo v pripravo ali izvedbo gradbenih del 
Ustvarjalno in v razvoj uprto razmišljanje de lavcev pa v 
de lovni organizaciji Gradiš združuje ustanovljena razi 
skova lna enota. 

Ob stan sušilnici hmelja v Žalcu gradijo delavci Giadiso-
vega tozda iz Celja nov, a čisto podoben objekt. V njem bo 
Hmezad skladiščil hmelj, ki bo zrasel v savinjski dolini. 

V Rudarsko energetskem kombinatu v Titovem Velenju je celjski Gradiš že zaključil gradbena dela za novo klasirnic« 
premoga. Gre za objekt, ki je sestavljen iz več delov in v katerih bodo kopalnice in garderobe za rudarje, pa izvozi}^ 
jašek premoga, presipna postaja, drobilnica, klasirnica ter transportne proge za premog. V njem sedaj že montirajo 
strojno opremo. 

















Titov aieifsanilrit za 
Aleksanilro iz Žalca 
Aleksandra ¥učer le frizirala mnoge državnike 

Zl let je bila stara leta 
1959 Aleksandra Vučer in 
kot frizerka zaposlena v dr
žavnem frizerskem podjetju 
v Ljubljani. V salon, kjer je 
bila zaposlena, so hodili 
mnogi ugledni ljudje in ne
kega dne je dobila povabilo , 
da bi bi la osebna frizerka 
Titove žene. 

Sprva povabila ni vzela za
res, ker obl jubam ni verjela. 
Še ko so jo pripeljali v vilo 
na Bled, ni čisto verjela, da 
bo čez nekaj t r enu tkov govo
rila s Titom. Neznansko tre
mo je imela, ko ga j e zagleda
la, ki pa je v hipu splahnela, 
ko ji j e maršal stisnil roko in 
spregovori l z njo. V česalnici 
v vili Bled je najprej morala 
napravit i frizuro Jovank i . 

Tovariš Žeželj, ki j e bil Ti
tov osebni stražar, je Alek
sandro na tančno poučil , ka
ko mora delati, kako mora 
paziti, da ne bo cukala las, ko 
bo česala in tako naprej . To
da, kakšno frizuro naj nare
di, s e j e Aleksandra vprašala, 
ko sta v česalnico prišla Tito 
in njegova soproga. »Mladi 
ste in izučeni, boste že vede
li, kako bo najbolj prav!«, so 
bile besede, ki j ih j e takra t 
izrekel Tito, potem pa zapu
stil česalnico. Ko j e Aleksan
dra opravila svoje delo, se ji 
je J o v a n k a zahvalila in rekla, 
da se gre pokazat možu. Že 
čez nekaj minu t je sledilo va
bilo, da bi Aleksandra stalno 
frizirala številne v isoke tuje 
in domače osebnost i , kadar 
bodo na obiskih v Sloveniji, 
štiri mesece na leto p a j e pre
živela tudi na Brionih. 

Mesecev na Brionih Alek
sandra Vučer ne bo n ikdar 
pozabila. Spominja se, kak
šen gostitelj je bil Tito, ki se 
j e zanimal za nešte to stvari, 
zelo rad pa je pokramljal tu
di z delavci, ki so delali na 
Brionih. Kdo ve koliko tujim 
državnikom in njihovim so
progam je napravila in uredi
la frizure. Spominja se Na
serja, Nkrumaha , pr inca Si-
h a n u k a s prinzezo . . , V salo
nih na Brionih je negovala 
lase tudi mnogim našim naj
višjim poli t ikom. 

Tito in J o v a n k a sta Alek
sandro zelo cenila in ničkoli-

kokra t s ta jo povabila na kle
pet ob kavici, ki jo je Tito 
najraje kuha l kar sam. Vse 
prostore za sprejemanje tu
j ih gostov oziroma delegacij 
j e takrat urejala Jovanka sa
ma, ker ji j e to bil zares pravi 
hobi . Njena edina pomočni
ca pri teh opravilih je bila 
pravzaprav le sestra Nada. 
Kadar je Tito klepetal z 
Aleksandro , j e z njo vedno 
govoril v slovenščini . Rekel 
j i je , da rad govori s lovensko, 
pa za tO n ima vel ikokrat pri
ložnosti in da m u klepet z 
njo pomaga, da obudi znanj'e 
o jez iku svoje matere. ' 

Aleksandra se rada spomi
nja tud i sprehodov po Tito
vem živalskem vrtu, kjer so 
bile živaU, ki j ih j e Tito pri
nesel na Brione z različnih 
koncev sveta. Tu so bili tudi 
levi in leopard. Kadar j e Tito 
prišel v ta živalski vrt. je na
stala prava tišina. Vse živali 
so ga poznale. Ustavljal s e j e 
pri njih in j im govoril, kot da 
ima p red sabo ljudi. Poseb
no pri srcu je bil Titu lev, ki 
ga je sam hranil in božal. Ve
lika papiga arara j e bila na 
Tita tako navezana, da ni 
sprejemala hrane, če Tita ni 
bilo dlje časa k njej ah pa je 
bil na potovanjih. P e s pa j e 
bil sploh Titov ljubljenec. 

Tito je bil tud i velik ljubi
telj fi lmske umetnost i . Na 
deset ine filmskih predstav je 
Tito povabil tudi Aleksan

dro, ki je v letih od 1959 do 
1964 med drugim videla tudi 
skoraj vse filme, ki so j ih Ti
tu prikazovali na Brionih 
pred predavajanjem na pulj-
skem fi lmskem festivalu. 

Aleksandra Vučer iz Žalca 
pravi, da je lepih spominov 
na del njenega takra tnega 
življenja na stot ine. S p o m n i 
se, kakšno pan iko je nekoč 
povzročil p redsednik . Na 
skrivaj je z motorn im čol
nom pobegnil neznano kam. 
Našli so ga v Fazani, kjer se 
j e pogovarjal z otroci, ki so 
bili t am v poči tniški koloniji. 
Nekoč j e pobegni l tudi skozi 
s t raniščno okno. Vedno, ka
dar so po tem Tita našli, j im 
je pravil: »Pust i te m e no ma
lo v miru. Kaj mi bo pa kdo 
napravil , saj m e imajo vsi ra
di!« Velikokrat je k Titu na 
Brione prišel tudi sin Sašo, 
ki je ves denar , ki m u ga je 
dal oče, zapravil za to, da j e 
o t rokom kupoval sladoled, 

Aleksandra Vučer ni po
trebovala za gibanje na Bri
onih n ikakršn ih propus tn ic . 
Vsi so jo poznali in zaradi 
njenih behh dolgih las so ji 
pravili kar naša Svedinja. Na 
vseh Titovih potovanjih je 
bila zraven v spremstvu, pa 
najsibo v avtomobi lskih ko
lonah ali v letalu. Aleksan
dro so povabili tudi na mno
ge bankete . Najbolj ji je ostal 

' v spominu nek banke t v vili 
Bled, kjer je prepevala Mar

jana Derzaj in Tito je družno 
z njo zapel s lovensko narod
no Pleničke je prala. Nas
ploh j e p redsedn ik ljubil 
glasbo. Ničkol ikokrat je se
del za klavir in igral nanj , 
m e d t e m ko sta Aleksandra 
in Jovanka klepetali ob kavi
ci. Skra tka - Aleksandra se 
j e med njima počuti la kot 
član družine. 

Leta 1964, ko je na obisk 
prišel Hruščov in ko je obi
skal tudi Velenje, so t ik pred 
spre jemom Aleksandr i spo
ročili, da ji je umrla mama . 
Kljub obveznost im, ki j ih je 
imel maršal ob tako po
m e m b n e m obisku, ni poza
bil na Aleksandro. Na mate
rin grob je poslal pre lep 
venec. 

Vseh tistih pet let pa j e 
Aleksandro srce vleklo tud i 
v Žalec, kjer je bil d o m a njen 
fant Zoran. Tito in J o v a n k a 
sta Aleksandro nagovarjala, 
naj bo osebna frizerka tudi 
vnaprej in skozi vse leto ter 
ju spremlja vsepovsod. Zora
nu so ponujali s lužbo, ki bi 
bila takšna, da bi lahko bil 
ves čas tudi ob svoji bodoči 
ženi. No, zgodilo pa se je ta
ko, da sta si dom ustvarila v 
Žalcu, kjer ima Aleksandra 
Vučerjeva svoj frizerski 
salon. 

Nekaj dni po njuni poroki 
sta ju Tito in J o v a n k a pova
bila na Dedinje in j ima česti
tala. Tito je Aleksandr i za po
ročno darilo podaril prs tan z 
izredno dragocenim kam
nom aleksanr i tom. 

J A N E Z V E D E N I K 

Danes ima Aleksandra Vučer svoj salon v Žalcu. 

Aleksandra Vučer je bila tako skromna, da nikoli ni poprosila za kakšno sliko v družbi 
Titom in Jovanko. Danes ji je žal. Vsepovsod pa so ji dovolili, da sama slika in to, 
fotografijo je posnela 18. avgusta 1961. Na jahti Podgorka sta bila gosta predsedt 
Nkrumah in njegova žena. 

Glavni »pratilec*^ Bata Živojinoviča (levo) in Gavra .4zj' 
moviča (desno) je bil slikar Jože Horvat - J ak i , ki se je m 
prireditvi predstavil s svojimi slikarijami na tekstilu kas^ 
neje predelanem v modna oblačila. Foto: EDI MASNEi 

Bežim od deiclet 
Eden najboljših, predvsem 

pa najpopularnejših jugoslo
vanskih filmskih igralcev Ba
ta Živojinovič je skupaj z di
rektorjem novega jugoslo
vanskega filma MISS Ga-
vrom Azimovičem prišel na 
krajši obisk v Topolšico. 

»Film je trilerska komedija, 
ki smo jo v rekordnem času 
skupaj z neko švicarsko film
sko družbo posneli predvsem 
v Švici. V tem filmu, za katere
ga so vsa oblačila pripravili v 
M clubu Modnega salona v Ti
tovem Velenju, igram sicer 

glavno vlogo, pa čeprav nič it 
igram, nič ne govorim , . . 01 
tega filma bežim, ker sem njii-
starejši, okoU mene pa petnajst 
mladih zalih deklet, kateri« 
niti varnostnik ne bi mogi 
biti.« 

Ker poznamo Bato kot vel 
kega šaljivca, ta njegova zad 
nja trditev prav jgotovo ne drii 
V pogovoru se je, ko smo rm 
povedali, od kod smo, spomni 
tedna domačega filma v Celju 
ki ga izredno ceni, »-saj sem bi 
vedno lepo sprejet, občinstvt 
odlično, prav tako ostali spre 
jemi, predvsem pa obiski p< 
delovnih organizacijah,« prav 
Bata in naroči pozdrave. Ko sf 
je v Topolšici srečal s trener 
jem jugoslovanske mošfe 
smučarske reprezentance Fili
pom Gartnerjem, mu je iskre
no čestital in se zahvalil, »ke' 
ste ponesU dober glas o Jugo
slaviji po vsem svetu«. 

Ob koncu priložnostnega 
monologa v programu z mod 
no revijo je dodal še velenjske 
iskrico: 

»V Titovo Velenje sva pr' 
spela z Gavrom dan prej, kotj« 
bila prireditev. Prespala sva ^ 
hotelu Paka. Zvečer sem od^' 
na ogled tega mladega mesW 
in ko sem se vrnil v sobo. sen| 
zbudil Gavra, češ da sem videl 
najcenejšo prodajalno tekstila-
Po dolgem prepričevanju sej* 
Gavro oblekel in sva šla tisf 
najcenejšo prodajalno tekstil* 
pogledat. Pa ni bila prodajaln^ 
tekstila, ampak cene za kemii' 
no čiščenje.« 

Ob odhodu iz Titovega Vele
nja in Topolšice je Bata Živojj' 
novic obljubil direktorju Mod' 
nega salona Marjanu Gaber-
šku, da bo vsaka predprcmier^ 
filma, v katerem bo on igral ^ 
Titovem Velenju predvsem 
delavce Modnega salona, 1̂ " 
zahvala za pomoč v fil'^'' 
MISS in vseh naslednjih. , 

T. VRAB1> 

F R A N C E K F R A K E U 

- Mej duš, tovariš direktor, kaj pa lovite po mestu? 
- Kredite za obratna sredstva! 

(Novi tednik, 24. 6. 1970) 

Monika uspešna tudi na zveznem tekmovanju 
Trinajstletna Monika 

Krajnc iz Žalca je letos s 
svoj im igranjem na kitaro 
marsikoga preseneti la, saj 
je na republiškem tekmova
nju osvoji la prvo, na zvez
nem pa drugo nagrado. Na 
tem tekmovanju niso pode
lili prve nagrade. 

Monika se je pričela učit i 
igranja na ki taro pred št ir imi 
leti v razredu Srečka Laubi-
ča. Sama pravi, da j e ta 
uspeh dosegla p redvsem z 
r edno vadbo , saj povprečno 
vadi okoli dve uri na dan . 
P red tekmovanj i p a j e vadila 
seveda precej več. Igranje na 
ki taro jo tudi ne ovira pri 
r edn ih šolskih obveznost ih . 
Mogoče j e nekol iko popust i 
la zdaj pred tekmovanj i , toda 
do konca šolskega leta bo 
lahko nadoknadi la vse. Mo
nika rada igra tako sk ladbe 
klasičnih skladateljev, ki so 
pisali za ki taro, včas ih pa si 
zaigra kakšno lažjo sk ladbo 
tudi za »svojo dušo«. 

Pravi , da bo tudi po konča
ni osnovni šoli nadaljevala z 

glasbo, saj se bo skušala vpi
sati na eno srednjih glasbe
nih šol. 

Po besedah Srečka Laubi-
ča ji bo to uspelo , ker ima že 
zdaj dobre de lovne navade . 

Seveda bo t reba za nadaljnje 
šolanje te še okrepit i , saj 
uspeh , poleg talenta, pr inaša 
s amo redno in ves tno delo. 

F. P . 


